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Nabídka inzerce
2 150 výtisků zdarma doručených  

téměř do všech domácností  
v Mikroregionu Černilovsko.
Inzerce je zpravidla černobílá.

Orientační ceny inzerce:

STRANA A4  2 000 Kč
1/2 STRANY  1 000 Kč
1/4 STRANY  500 Kč
1/8 STRANY  400 Kč
DO 50 CM2  400 Kč
DO 20 CM2  200 Kč

Vážení čtenáři,
dostává  se  vám  do  rukou  další  číslo 

našeho Zpravodaje. Třetí vydání každého 
ročníku tradičně míří do vašich schránek 
těsně  před  prázdninami  –  a  právě  toto 
období  je  v  našem  regionu  doslova 
nabité  nejrůznějšími  akcemi. Nejinak  je 
tomu také na černilovské základní škole, 
a  proto  jí  v  tomto  čísle  patří  opravdu 
výrazný  prostor.  I  díky  tomu  narostl 
rozsah  na  rekordních  44  stran.  Nechybí 
však ani  tradiční akce, jako čarodějnice 
nebo  oslavy  Dne  dětí.  Řadu  dalších 
událostí nabídne i letošní léto, ale o tom 
si přečteme až příště.

Na  titulní  straně  tentokrát  najdete 
snímek z oslav zeleného čtvrtku v Divci, 
kde kromě soutěží nebo opékání špekáčků 
nemohlo chybět ani zelené pivo.

Venku už panují skutečná letní vedra, 
ale  když  se  trochu  umoudří,  vybízí 
slunečné  počasí  k  výletům  do  přírody. 
Není  třeba  jezdit  daleko,  krásy najdeme 
i  v  okolí  našich  vesnic.  Vyrazit  můžete 
třeba na novou polní  cestu  ze Skalice k 
radaru  u  Ruseka,  která  nabízí  výhledy 
do  širokého  okolí.  Nedávno  jsem 
podobou trasu na kole absolvoval kousek 
„za  dálnicí“,  po  obcích  památkové 
zóny  Bitvy  1866.  Byli  jsme  si  na  kole 
prohlédnout  nové  cesty  a  biocentra, 

která  tam  vybudoval  Státní  pozemkový 
úřad v rámci komplexních pozemkových 
úprav.  Podobné  polní  cesty  vznikaly  v 
minulosti i v našich obcích, vzpomeňme 
třeba cyklostezku z Černilova do Slatiny 
nebo asfaltový povrch na cestách z obou 
konců  Černilova  do  Číbru,  které  tvoří 
pěkný  vycházkový  okruh.  Podobně 
můžete malý okružní výlet absolvovat v 
plích za mlýnem, ale i na dalších místech 
našeho mikroregionu. Výhodou je, že vás 
neohrožují auta jako na běžných dnes již 
dost zahuštěných silnicích.

Při výletech můžete pozorovat ptáky, 
zajíce i srnky. Před pár dny jsem takto v 
polích  za  Černilovem  narazil  na  srnku 
s mladými, které  stály  jak přimražené  a 
nevěřícně na mě koukali z dobrých deseti 
metrů, než se vydali na úprk ve vysokém 
obilí.  S  dalekohledem  v  ruce  to  může 
být pěkná procházka s dětmi i příležitost 
k  digitálnímu  detoxu  v  době,  kdy  jsme 
téměř neustále online a v kapse nám pípá 
jedna zpráva za druhou. 

Ale  to  už příliš  odbočuji.  Před námi 
je léto plné nových zážitků, akcí a aktivit. 
Přeji  vám,  ať  si  ho  co  nejvíce  užijete 
a  když  si  budete  chtít  odpočinout,  ať 
vám  příjemnou  společnost  udělá  i  tento 
Zpravodaj.

 Tomáš Hejtmánek

EDITORIAL

Redakční rada:

M. Karpíšek, L. Součková, 
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příspěvků a případné tiskové chyby.
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Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 2 150 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci  
objednávejte na e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu

Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
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OBEC ČERNILOV
 

Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.cz

úřední hodiny

PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00

Vážení čtenáři,
jaro,  které  jako 

mávnutím  proutku  už 
pomalu  přechází  do  léta, 
se  u  nás  na  úřadě  nese 

mimo jiné v duchu příprav na realizaci 
velkých  investičních  akcí,  o  kterých 
jsem v minulosti již několikrát referoval 
(bytový  dům,  tělocvična/družina  pro 
ZŠ, mateřská škola, FVE na ZŠ). Velké 
množství detailů, snaha vyhovět kvalitou 
projektů přísným dotačním podmínkám 
(které se navíc mění a vyvíjejí v čase), 
snaha  pohlídat  všechny  návaznosti  
(z  hlediska  realizace  výstavby  i 
budoucího  užívání),  to  vše  bere 
množství  času,  který  je  ale  potřeba 
do  toho  investovat.  Nechci  čtenáře 
zahlcovat  nezajímavými  detaily,  proto 
uvádím prostý přehled výsledků našeho 
společného  snažení:  vypsané  výběrové 
řízení  na  zhotovitele  stavby  bytového 
domu,  vysoutěžený  dodavatel  opravy 
střešního pláště pod budoucí FVE na ZŠ 
(oprava  je plánována na období  letních 
prázdnin),  dokončená  projektová 
dokumentace  pro  novou  tělocvičnu/
družinu  základní  školy  a  novou 
budovu  mateřské  školy  (v  rozsahu 
pro  stavební  povolení),  zpracovaný 
projekt  na  demolici  čp.  405  v  areálu 
školy.  Ve  spolupráci  s  vedením  ZŠ  a 
hradeckým arch. Mádlíkem se podařilo 
v  areálu  školy  k  realizaci  připravit 
architektonicky  i  funkčně  kvalitní 
stavbu venkovní učebny,  jejíž výstavba 
je už v běhu.

Svému účelu by v blízké době mělo 
začít sloužit hřiště pro Agility (sport pro 

psy),  realizované  v  blízkosti  polního 
letiště na záhumenní cestě. V okamžiku 
psaní  tohoto  příspěvku  je  hřiště  již 
oploceno  a  osazeno  většinou  herních 
prvků. Po úplném stavebním dokončení 
bude  termín  zpřístupnění  psího  hřiště 
včas  zveřejněn  obvyklými  obecními 
komunikačními kanály.

Aktuálně  máme  vypsané  výběrové 
řízení  na  dodavatele  dopravně 
inženýrských  opatření  (dále  jen  DIO), 
které  by  měly  proběhnout  především 
v  bezprostředním  okolí  školy  a  na 
sídlišti, ale realizace dílčích dopravních 
opatření je plánována i na jiných místech 
obce  (obnova  a  doplnění  vodorovného 
a  svislého  značení,  dopravní  zrcadlo 
v Újezdě). Situace s parkováním v okolí 
školy se jeví dlouhodobě jako neúnosná, 
ranní dopravní  špičky navíc pravidelně 
dávají  vzniknout  řadě  nebezpečných 
situací.  Obec 
v  této  souvislosti 
nechala  zpracovat 
od  dopravního 
inženýra  pana 
Michlíka  návrh 
DIO pro zklidnění a 
zvýšení bezpečnosti 
v  centru  obce. 
Největší  novinkou 
je  zavedení  tzv.  parkovacích  hodin  a 
karet  (nikoliv  zpoplatněné,  ale  časově 
omezené  parkování)  v  centru  obce, 
vyčlenění  části  parkovacích  ploch  pro 
krátké  zastavení  v  režimu  K+R  (kiss 
and ride) a vyčlenění části parkovacích 
ploch  pro  personál  školy.  Na  sídlišti 
je  hlavním  smyslem  zaváděných  změn 
taktéž  zklidnění  dopravy  a  zajištění 
větší  bezpečnosti  všech  účastníků 
silničního provozu. Návrh DIO v centru 
obce  byl  konzultován  s  vedením 
školy  a  projednán  ve  stavební  komisi. 
Samotnou  realizaci  všech  těchto 
opatření  plánujeme  na  období  letních 
prázdnin.  Tyto  zaváděné  změny 
budeme  ještě  podrobně  komunikovat 
přes  různé  platformy  (web  obce, 
Bakaláři, vývěsky,  rozhlas)  tak, aby se 
dosáhlo  kýženého  výsledku,  ideálně 
bez nutnosti vymáhání dodržování nově 
nastavených pravidel.

Se  staršovstvem  evangelického 
sboru  byla  projednána  už  delší  dobu 
uvažovaná  revitalizace  evangelického 
hřbitova,  zpracovaná  ve  formě  studie, 
dle návrhu Ing. Hladíkové. V současné 
době  je  již  zadána  výroba  prováděcí 
dokumentace.  Realizaci  1.  etapy 
revitalizace,  zahrnující  sadové  úpravy, 

OÚ Černilov

Zprávy z radnic4

Výročí v Černilově
Svá jubilea v dubnu, květnu 
a červnu oslavili
Jaroslav  Černý,  Milada  Kotková, 
Zdeňka Kopecká, Mirek Kurka, Helena 
Lovasová,  Ivana  Králíčková,  Jan 
Kotlant, Miroslav Holzknecht, Taťana 
Vlčková,  Eliška  Erbenová,  Karel 
Beran,  Zdeněk  Lukášek  a  Miloslava 
Landová

plánujeme na podzim letošního roku.
V rámci realizace protipovodňových 

opatření byl pro obec Černilov pořízen 
Digitální  povodňový  plán,  jehož 
znění  naleznete  na  odkazu  https://
www.portalobce.cz/povodnovy-plan/
cernilov/. Jedná se o kvalitní dokument, 
ale  přesto:  kéž  bychom  ho  nikdy 
nepotřebovali.

Chtěl jsem na tomto místě také napsat 
pojednání  o  tom,  že  skutečně  není  v 
pořádku nechávat v bioodpadu na platu 
za  obcí  metrové  betonové  obrubníky, 
vysypávat  jíl  s  kamením,  nechávat 
tam  igelitové  pytle  se  zetlelou  travou, 
pneumatiky,  nábytek,  psí  boudu. Chtěl 
jsem  se  rozčílit  nad  tímto  projevem 
absolutní arogance a ignorance psaných 
i  nepsaných  pravidel,  nad  flagrantním 
projevem neúcty  a  lhostejnosti  k  práci 
druhých.  Bylo  by  to  ale  pověstné 
plakání  na  cizím  hrobě  –  myslím,  že 
ti,  kdo  tohle  dělají,  Zpravodaj  ani 
nečtou. A tak berte, vážení čtenáři, tuto 
moji  zmínku  jako  pouhý  povzdech  a 
informaci. Já ji beru v kontrastu k těmto 
nepříjemnostem  také  jako  příležitost 
poděkovat  vám všem,  kteří  kultivujete 
slovem  i  činem  obec  a  komunitu,  ve 
které žijeme. Je vás spousta, proto se tu 
tak dobře žije.

Přeji  vám  všem  klidné,  hezké  léto, 
podle Vašich představ. 

 Petr Staša, starosta

KOMINICTVÍ
DVOŘÁK

E. BENEŠE 1524
HR. KRÁLOVÉ

 tel. 728 534 559

Provádíme čištění komínů 
a vystavování kontrolních 

protokolů.

inzerce
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OBEC LIBNÍKOVICE
Z obecního  

zastupitelstva

Dne  23.  5.  2025  se  
v zasedací místnosti budovy 

Společenského  centra  v  Libníkovicích 
konalo  druhé  letošní  veřejné  zasedání 
obecního zastupitelstva.

Starosta  zahájil  zasedání, 
zastupitelstvo  bylo  usnášeníschopné 
počtem  6  hlasů,  což  byla  nadpoloviční 
většina.  Program  veřejného  zasedání 
obecního  zastupitelstva  byl  schválen 
v  navržené  podobě.  Starosta  seznámil 
přítomné  s  provozními  záležitostmi  a 
došlou poštou od minulého zastupitelstva 
(vyúčtování  vodného  a  stočného, 
Podorlická rally atd.).

Zástupce  firmy  Osvětlení  a 
energetické  systémy  seznámil  přítomné 
s  možností  výměny  zářivek  veřejného 
osvětlení v obci Libníkovice a přilehlých 
osadách na moderní LED osvětlení. Byl 
předložen k posouzení rozpočet výměny, 
zastupitelstvo  projedná  podklady  a 
případnou  možnost  realizace  na  dalším 
zasedání po prostudování podkladů.

Byl  předložen  a  schválen  závěrečný 
účet  obce  za  rok  2024,  Zpráva  
o výsledku hospodaření obce za rok 2024 
a Rozpočtové opatření č. 1.

Byl  schválen  návrh  na  zpracování 
projektu  na  stavbu  nové  hasičské 
zbrojnice.  Návrh  byl  vyvěšen  na 
úřední  desce.  Nikdo  nevznesl  žádné 
námitky.  Jedná  se  o  změnu  umístění 
zbrojnice,  proto  je  potřeba  původní 
plány přizpůsobit novému prostorovému 
uspořádání.  O  úpravu  projektu  bude 
požádána  Ing.  arch.  Šárka  Králíková 
Mecnerová,  která  zpracovávala  původní 
návrh.

V rámci diskuse předložil pan Dinka 
návrh na zajištění měření rychlosti v obci 
včetně předběžných finančních nákladů. 

Návrh  byl  schválen  bez  časového 
horizontu realizace, je závislé na dalších 
investičních  nákladech  obce  (oprava 
rozhledny,  modernizace  veřejného 
osvětlení,  odhlučnění  společenského 
centra apod).

Paní  Bílková  navrhla  umístění 
laviček u rybníků a umístění posilovacích 
strojů  na  prostranství  za  společenským 
centrem.  Lavičky  budou  zváženy  a 
vyhodnoceny možnosti. Posilovací stroje 
byly zamítnuty.

Pan  Novotný  upozornil  na  unikající 
vodu  z  rybníku  na  návsi.  Pan Absolon 
situaci prověří a zajistí opravu.

Byla  navržena  úprava 
naprogramování svícení světel veřejného 
osvětlení.  Je  třeba  zajistit  jednotný 
způsob.  V  současnosti  některá  svítí  ob 
jedno, někde 2 za sebou nesvítí.

Pan  Filip  Türb  upozornil  na  špatný 
stav obecních párty stanů. Starosta zjistí 
možnosti, případně se koupí jeden nový, 
který budou spravovat hasiči.

Přítomní  byli  seznámeni  s  výsledky 
revize  rozhledny  a  nutnými  opravami. 
Čeká se na kalkulaci nákladů.

Z dění v obci

Ve dnech 2. 5. 2025 - 4. 5. 2025 byl 
na  parkovišti  v  centru  obce  přistaven 
kontejner  na  velkoobjemový  odpad. 
Současně  se  v  sobotu  3.  5.  2025 
uskutečnil  sběr  nebezpečného  odpadu. 
Další  obdobné  sběry  se  uskuteční  na 
podzim letošního roku.

Dne  30.  a  31.  5.  2025  se  uskutečnil 
v  Libníkovicích  a  okolních  obcích 
další  ročník  Podorlické  rally.  Akce 
nabídla  zajímavé  zpestření  posledního 
květnového  víkendu.  Závodu  se 
zúčastnily  moderní  vozy,  ale  i  ty,  které 
už  spadají  do  kategorie  veteránů. 

 

Libníkovice 40
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 065
libnikovice@gmail.com 
http://www.libnikovice.cz

úřední hodiny

PO 18:00-19:00

OÚ Libníkovice

Přestože bylo třeba počítat s celou řadou 
dopravních  omezení  a  uzavírek,  věřím, 
že  si  závody  užili  jak  přímí  aktéři,  tak 
diváci podél trati. 

Další  obdobná  akce  se  uskuteční 
během víkendu od 15. do 17. srpna 2025, 
kdy  se  v Hradci Králové  koná  2.  ročník 
triatlonového závodu Ironman 70.3, který 
se  s  velkým  úspěchem  konal  v  Hradci 
Králové  už  vloni.  Závodníky  čeká  1,9 
kilometru plavání, 90 km jízdy na kole a 
na  závěr  21  km běhu. Vzhledem k  trase 
cyklistické  části  závodu,  která  se  jede 
kolem  Výravy,  Josefova,  Opočna  nebo 
Třebechovic pod Orebem, je třeba počítat 
s množstvím dopravních mezení, která se 
dotknou nejen osobní dopravy, ale rovněž 
linkových  autobusů,  které  17.  8.  2025 
nebudou obsluhovat velké množství obcí 
v  okolí  trasy  včetně  Libníkovic.  Bližší 
informace zveřejníme po jejich oznámení 
ze strany pořadatelů.   
 Dagmar Pacholíková

OBEC DIVEC
Ze zasedání ZO 7. 5. 2025

Zastupitelé  vzali  na 
vědomí  předloženou 
Rozpočtovou  změnu 
3/2025.

Zastupitelé a přítomná 
veřejnost  bouřlivě 

diskutovali  předložený  návrh  na  směnu 
pozemku  -  součásti  hřiště  za  udržovací 
pruh pozemku podél dešťové vodoteče k 

ČOV. Než by mohlo dojít ke směně, bylo 
třeba  prodiskutovat  způsob  vyrovnání  s 
původním majitelem dle Kupní smlouvy z 
roku 1999. Zastupitelé vyjádřili nesouhlas 
se směnou.

Pan  Medek  byl  požádán  o  úpravu 
světel v  lokalitě Poďousov  - u vysokých 
svítidel  výměnu  za  světla  s  nižším 
výkonem,  zhasnutí  prostřední  části mezi 
pozemky a mírné sklopení všech světel.

   ZO

 

Divec 41
500 03 Hradec Králové
tel.: 608 978 884
divec@seznam.cz 
http://www.divec.cz

úřední hodiny

ST 17:00-19:00 (1. v měsíci do 18 h.)

OÚ Divec
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OBEC LEJŠOVKA
Z obecního zastupitelstva

Vážení  spoluobčané, 
rádi  bychom vás  seznámili 
s  průběhem  posledního 
veřejného  zasedání  ze 
dne  29.  5.  2025.  Starosta 

všechny  přítomné  přivítal  a  seznámil  
s  jednotlivými  body.  Prvním  bodem  bylo 
rozpočtové  opatření  č.  2/2025,  zastupitelé 
ho vzali na vědomí. 

Dalším  bodem  byla  Úprava  směrnice  
o zadávání veřejných zakázek. Směrnice se 
upravuje dle novelizace zákona o věřejných 
zakázkách.  Jedná  se  o  úpravu  limitů  u 
nestavebních  zakázek  z  2  milonů  na  4 
miliony Kč bez DPH a u stavebních zakázek 
z 6 milionů na 9 milionů Kč bez DPH. Limit 
pro  zadávání  veřejných  zakázek  malého 
rozsahu v kompetenci starosty obce se zvedá 
z částky 50 tisíc na 150 tisíc Kč bez DPH. 

U kazázek nad 100  tisíc  informuje starosta 
obce  zastupitele  na  nejbližším  veřejném 
zasedání. 

Dalším bodem byl Závěrečný účet obce. 
Starosta seznámil zastupitele se záverečným 
účtem  obce  za  rok  2024.  Celkové 
příjmy  činily  6.193.658,47  Kč.  Výdaje 
11.364.155,33  Kč.  Zastupitelstvo  schválilo 
na  základě  zprávy  o  výsledku  kontroly 
hospodaření závěrečný účet. Dalším bodem 
byla Účetní závěrka. Zastupitelé ji schválili. 

Dalším  bodem  byla  Úhrada  služeb 
Mikroregionu  Černilovsko  -  archivace. 
Jedná  se  o  příspěvek  ve  výši  přibližně  70 
tisíc  Kč  do  Mikroregionu  Černilovsko  na 
úhradu  služeb  spojených  s  uspořádáním 
spisové služby a archivnictví. 

Dalším  bodem  byla  žádost  o  finační 
podporu  Oblastní  charity  Hradec  Králové 
na  výstavbu  hospice  pro  Hradecko  
s  odlehčovací  službou.  Zastupitelé  se 

 

Lejšovka 52
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 958
obec.lejsovka@tiscali.cz 
http://www.lejsovka.cz

úřední hodiny

PO 18:00-19:00

OÚ Lejšovka

dohodli, že poskytnou dar 15 tisíc Kč. 
Dalším  bodem  bylo  Určení  zastupitele 

pro tvorbu územních studií. Jako zastupitel 
byl navržen starosta Jan Šlesingr. Celé znění 
zápisu je možné si přečíst na stránkách obce, 
nebo na Obecním úřadě Lejšovka v úředních 
hodinách. Budeme moc rádi, když zavítáte 
na další veřejné zasedání, kde nám můžete 
sdělit svá přání, stížnosti a připomínky. ZO

OBEC LIBŘICE

Výročí v Libřicích
Svá jubilea slaví

Jaroslava  Rulfová,  Josef  Vlášek,  Jiřina 
Dostálová a Radek Kamenický
Narodily se

Nela Bílá a Adélka Formánková

Obec  získala 
podpisem  směnné 
smlouvy  s  LIPRA 
PORK,  a.  s.,  pozemky 
za  hřištěm,  kde  je  i 
studna,  výměnou  za 

pozemky,  které  obec  vůbec  nepotřebuje 
–  svah  pod  Liprou,  který  se  musel 
navíc  nákladně  udržovat.  Velký  podíl 
na  výměně  pozemků  má  místostarosta 
J.  Feifer,  který  vše  dohodl  s  vedením 
Agrofertu.  Obec  získala  pozemky,  které 
využije  i SDH -  tyto pozemky si muselo 
od  Lipry  pronajímat.  U  územního  plánu 
nadále trvá jeho zpracovávání s tím, že se 
přibližujeme k jeho projednávání na obci. 
K  tomu  by  mohlo  dojít  pravděpodobně 
v říjnu letošního roku. Po obci se na jaře 
uskutečnilo  zušlechťovací  prořezávání 
stromků  včetně  opravných  řezů,  což  se 
nyní  kladně  projevuje  na  jejich  vzhledu. 
Nyní  připravujeme  nový  osazovací 
plán,  týkající  se  okolí  fotbalového 
hřiště,  prostranství  u  pomníku  padlých, 
okolí  hřbitova  a  autobusové  zastávky, 
předzahrádky u pošty  a polní  cesty p.  č. 
1021. Upozorňujeme na důležitost třídění 
odpadů. Děkuje  všem,  co  odpad  poctivě 
třídí,  protože  obec  získává  za  vytřídění 
nemalé finanční prostředky. Za rok 2024 
jsme  díky  poctivému  přístupu  občanů 
k  třídění  od EKO-KOMu získali  celkem 
127 466 Kč. 

Byla dokončena celková rekonstrukce 
kurtu, a to včetně jeho odvodnění. Státní 

 

Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny

PO 17:30-19:00
ČT 10:00-12:00, 15:00-18:00

OÚ Libřice
pozemkový  úřad  na  obec  bezúplatně 
převedl  projektovou  dokumentaci  na 
stavbu  cesty  okolo  Lipry.  Dokumentace 
má  jednu  velkou  chybu  –  stavební 
povolení  bylo  vydáno  před  lety  a  nyní 
by  se  dle  něho  nemohlo  pro  nesoulad 
s  právními  předpisy  stavět.  Projektovou 
dokumentaci  obec musela převzít  (podle 
dříve  projednané  komplexní  pozemkové 
úpravě).  V  současné  době  řešíme 
poškození  hřbitovní  zdi  (řidič  Bělorus, 
firma  polská,  pojišťovna  polská).  Další 
pojistnou  událost,  kdy  řidič  strhl  dráty 
veřejného  rozhlasu,  řešíme  také  přes 
pojišťovnu. Obec podala ve výši 400 000 
Kč  žádost  o  krajskou  dotaci  na  nový 
automobil pro JSDH Libřice.

Zastupitelé odsouhlasili cenový návrh 
a provedení natěračských prací veřejného 
osvětlení.  Lampy  budou  obroušené  a 
zbavené  starého  nátěru,  odmaštěné, 
natřené základním nátěrem a poté vrchním 
nátěrem.  Lampa  o  výšce  6  m  bude  stát 
4 710 Kč, o výšce 5 m 3 925 Kč. Některé 
lampy  stojí  na  soukromém  pozemku, 
proto dojde k jejich přemístění na obecní 
pozemek.  Obec  opět  uloží  u  Komerční 
banky na tříměsíční termínovaný vklad 4 
miliony Kč, což nám do obecní pokladny 
přinese  slušný  příjem.  Zastupitelé  dále 
odsouhlasili  důkladnou  opravu  zděných 
zastávek  –  u  kostela  a  Lejšovská.  Bude 
se  opravovat  fasáda,  provede  se  nátěr 
dřevěného  podbití,  dveří  a  oken  a 
oplechování. Celkové náklady budou činit 

80  092 Kč. Dále  se  řeší  zateplení  pošty, 
kolaudace parkoviště, osvětlení přechodu 
k zastávce Výravská a chodník u rybníku 
Dolejšák. 

Před  námi  všemi  jsou  vytoužené 
dny  dovolené,  děti  čekají  netrpělivě  na 
prázdniny.  Všem  vám  přejeme,  abyste 
prožili  nádherné  letní  dny  nejen  u  nás 
doma,  ale  i  na  případných  zahraničních 
cestách,  ale  hlavně,  abyste  se  vždy  ve 
zdraví navrátili domů!  

Eva Hynková, starostka
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OBEC SMRŽOV
Jednání zastupitelstva obce

Dne  19.  června  se 
konalo  další  zasedání 
obecního  zastupitelstva. 
Na  tomto  zasedání  byla 
na  základě  požadavků 
kontrolního  orgánu 

Ministerstva  vnitra  projednána  změna 
obecně  závazné  vyhlášky  o  nočním klidu, 
kdy došlo k upřesnění případů, při nichž je 
doba nočního klidu vymezena dobou kratší 
nebo žádnou:

Cílem  je  umožnit  konání  tradičních 
společenských  a  kulturních  akcí  bez 
porušování  zákona  a  zároveň  zachovat 
právo  občanů  na  klid.  Nová  pravidla 
stanovují  výjimečné  případy,  kdy  bude 
možné se bavit i po 22. hodině. Standardní 
doba nočního klidu, tedy čas, kdy je nutné 
dodržovat  klid  a  omezit  hluk,  zůstává  
v platnosti od 22:00 do 6:00. Vyhláška však 
zavádí několik výjimek.

Nejvýraznější změnou je úplné zrušení 
nočního klidu během oslav příchodu nového 
roku, tedy v noci z 31. prosince na 1. ledna.

Pro  řadu dalších  akcí  se doba nočního 
klidu  zkracuje  a  začíná  až  ve  2:00  ráno. 
Toto  opatření  se  týká  jak  pevných,  tak  i 
pohyblivých  termínů oblíbených  slavností, 
které neodmyslitelně patří k životu v obci. 
Konkrétně se jedná o tyto akce:
•  Pálení čarodějnic 
  (v noci z 30. dubna na 1. května)
•  Mysliveckém plese 
  (jednu lednovou sobotu)
•  Plesu SDH Hubíles 
  (jeden únorový pátek)
•  Májových slavnostech 
  (jednu květnovou sobotu)
•  Dětském dni (jednu červnovou sobotu)
•  Letní diskotéce 
  (jeden červencový víkendový den)
•  Loučení s létem 
  (jednu srpnovou či zářijovou sobotu)
•  Vinobraní a Posvícenské zábavě 
  (během září či října)
•  Zábavě u příležitosti svátku  

sv. Huberta (v říjnu či listopadu)

Aby byli občané včas informováni, obecní 
úřad zveřejní přesné datum konání každé z 
těchto akcí na úřední desce, a to s minimálně 
pětidenním předstihem. Nová vyhláška tak 
hledá  rovnováhu  mezi  potřebou  klidu  a 
zachováním společenského života, který je 
pro Smržov charakteristický.

Pět let provozu naší ČOV

Letos  v  září  tomu  bude  již  pět 
let,  co  byla  v  naší  obci  zprovozněna 

 

Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny

PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

OÚ Smržov
čistírna  odpadních  vod  (ČOV).  Pracuje 
na  osvědčeném  principu  mechanicko-
biologického  čištění,  konkrétně 
denitrifikace  a  nitrifikace  s  aktivací,  což 
zjednodušeně znamená, že se z přitékající 
odpadní  vody  nejprve  odstraní  dusíkaté 
látky  jejich  přeměnou  na  plynný  dusík 
a  následně  se  voda  dočistí  pomocí 
mikroorganismů  v  provzdušňované 
(aktivační) nádrži. Po oddělení vyčištěné 
vody  od  kalu  odtéká  do  Smržovského 
potoka a dále do Labe.

Kvalita vypouštěné vody je pravidelně 
kontrolována  prostřednictvím  odběru 
vzorků  a  jejich  následného  rozboru.  
S  potěšením můžeme  konstatovat,  že  za 
celou dobu provozu nebyly výsledky ani 
jednou nevyhovující.

Jediný  větší  problém  nastal  během 
lednových povodní v minulém roce, kdy 
hladina  Smržovského  potoka  vystoupala 
nad  odtok  z  ČOV.  V  této  mimořádné 
situaci  museli  zasahovat  místní  hasiči, 
kterým i touto cestou děkujeme za pomoc.

Co všechno končí v kanali-
zaci?

Za pět let provozu zachytily nátokové 
koše  (česla)  i  některé  velmi  kuriózní 
předměty:  ponožky,  dětská  autíčka, 
různé  maskoty,  utěrky,  a  dokonce  i 
starý  bakelitový  vypínač.  Úsměvný 
byl  i  nález  hracích  kostek  s  figurkami 
–  zřejmě  pozůstatek  nevydařené  partie 
„Člověče, nezlob  se!“. Tyto předměty  se 
do  kanalizace  dostanou  pravděpodobně 
omylem nebo nedopatřením.

Mnohem  větším  problémem  jsou 
však  odpadky,  které  v  kanalizaci  končí 
pravidelně, ačkoliv tam v žádném případě 
nepatří.  V  poslední  době  se  ve  větším 
množství  objevují  nerozpustné obaly 
z papíru kombinovaného s fólií, které 
zanášejí  česla  a  komplikují  provoz. 
Rádi  bychom  také  požádali  náruživého 
konzumenta  hašlerek,  aby  obaly  házel 
spíše do odpadkového koše.

Důrazně  prosíme,  aby  v  toaletách 
nekončily:
•  Dámské hygienické potřeby (vložky, 
tampony).

•  Vlhčené ubrousky,  a  to  ani  ty,  které 
jsou  označené  jako  „splachovatelné“ 
– ve  skutečnosti  se nerozloží a  tvoří v 
potrubí ucpávky.

•  Zbytky jídla.  Někdo  k  nám  dokonce 
pravidelně  posílá  kolečka  točeného 
salámu s cibulí.

•  Použité prezervativy, které jsou rovněž 
nerozložitelné.

•  Jakýkoliv jiný papír kromě toaletního.

Výročí ve Smržově

Svá výročí v dubnu a květnu 
oslavili

Vlasta  Johnová,  Marie  Řeháková, 
Ladislav  Poppel,  Helena  Krejčová, 
Miroslav Havlík a Václava Kuncová

Narodil se

Sebastian Schejbal

Zemřeli

Eva Hniková, Jaromír Šubrt a Josef 
Fikr

Pozor na tuky a chemikálie!

Dalším  velkým  problémem  jsou 
tuky.  Vylévání  použitého  oleje  z  friťáku 
nebo  pánve  přímo  do  dřezu  je  naprosto 
nepřípustné. Tuk v potrubí  tuhne, nabaluje 
na  sebe  další  nečistoty  a  vytváří  masivní 
nánosy,  které  mohou  vést  až  k  úplnému 
ucpání  kanalizace.  Mastnou  pánev  proto 
doporučujeme  nejprve  vytřít  papírovou 
utěrkou a tu vyhodit do směsného odpadu.

Je  také  třeba  připomenout,  že  
do  kanalizace  nesmí přijít žádné 
chemikálie, jako  jsou  ředidla,  barvy, 
motorové  oleje,  zbytky  postřiků  a  další 
nebezpečné látky. Tyto látky mohou zahubit 
citlivé bakterie,  které  v ČOV „pracují“  na 
čištění vody. Každý úbytek  těchto bakterií 
se  projeví  zhoršenou  kvalitou  čištění  a 
zvýšenou produkcí kalu. To vede k nutnosti 
častějšího a nákladnějšího vývozu, přičemž 
jeden vývoz stojí obec přibližně 20 000 
Kč.

Mějme prosím na paměti, že správným 
chováním  můžeme  všichni  přispět  
k bezproblémovému provozu naší čistírny. 
Šetříme  tím  nejen  samotné  zařízení,  ale 
především peníze z obecního rozpočtu, které 
se dají využít mnohem lépe. Děkujeme, že 
jste zodpovědní.

Jaromír Hejl, starosta obce
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Vzpomínka na Jaroslava Šubrta ze Smržova a Josefa Fikra z Hubílesa

Rozsah  i  charakter  tohoto  Zpravodaje 
neumožňuje  publikovat  texty  o  všech 
našich  zemřelých,  na  které  vzpomínáme. 
Protože  ale  letos  v  květnu  –  po  náhlém 
umrtí Evy Hníkové  - zemřeli dva nejstarší 
občané  Smržova  a  Hubílesa,  přinášíme 
se  souhlasem  jejich  rodin  alespoň  krátké 
vzpomínky na tyto dva kmety.

Pan Jaromír Šubrt se narodil 24. 4. 1928 
ve  Smržově  do  rodiny Marie  a  Bohumila 
Šubrtových  jako  nejmladší  ze  4  dětí.  Dva 
sourozenci však zemřeli již v raném dětství, 
takže vyrůstal jen se svou sestrou Jaroslavou. 

Z á k l a d n í 
vzdělání  získal 
ve  Smiřicích 
a  následně 
n a s t o u p i l  
do odborné školy  
v Hradci Králové, 
kde  se  vyučil 
e l ek t r i k á ř em , 
poté  studoval 

na střední škole v Liberci. V roce 1958 se 
oženil s Jaroslavou Retrovou, narodili se jim 
dcera  Jaroslava  a  syn Pavel.  Postupně mu 
dělala radost 4 vnoučata a 5 pravnoučat.

Pan  Šubrt  většinu  času  pracoval  pro 
Východočeskou  energetiku,  rozvodný 
závod  Pardubice,  s  pracovištěm  v  Hradci 
Králové. Jako revizní technik měl na starosti 

elektrifikaci  Krkonoš,  které  díky  tomu 
dobře znal. Doma ve Smržově strávil celý 
svůj život. Ve volném čase lidem opravoval 
elektrické  spotřebiče  nebo  montoval 
elektrorozvody v domech, pro svoji vesnici 
udržoval veřejné osvětlení.

Účastnil  se  vesnických  brigád,  které 
také občas  i  řídil.  Jednou z  jeho akcí bylo 
položení elektrického kabelu ke smržovské 
kapličce.  O  tuto  kapličku  se  se  svou 
manželkou nějaký čas staral, než  tuto péči 
převzal syn Pavel.

Jaromír Šubrt zemřel v neděli 25. května 
2025 ve svých 97 letech, doma, kde se o něj 
jeho manželka do posledních chvil obětavě 
starala.

Pan Josef Fikr se narodil dne 17. srpna 
1925 ve Skaličce, ve které prožil své dětství 
i  rané  mládí.  Školní  docházku  absolvoval  
v obecní škole v Číbuzi a měšťanku 
ve  Smiřicích.  Dále  navazoval 
studiem  na  Hospodářské  škole 
taktéž ve Smiřicích. Po předčasném 
úmrtí  otce  převzal  celé  rodinné 
hospodářství ve Skaličce a úspěšně 
pokračoval v jeho vedení.

V  roce  1948  se  oženil  
s  Věrou  Bahníkovou  z  Hubílesa 
a přestěhoval  se k ní do Hubílesa 
a  postupně  převzal  i  toto 
hospodářství. Zde společně založili 

rodinu,  narodil  se  jim  syn  Josef  a  později 
dcera Věra. Po  letech  těžké práce na obou 
hospodářstvích  byl  nucen  v  50.  letech 
vstoupit do místního JZD. Zde pracoval po 
zbytek  aktivního  života  jako  zootechnik. 
Byl  velmi  uznávaným  odborníkem,  jeho 
práce se zvířaty byla i jeho zálibou. 

S rodinou prožil šťastný život, později se 
radoval společně s manželkou z vnoučat a  
z pravnoučat. Rád se účastnil společenských 
událostí, které se konaly v obci a okolí. Byl 
dlouholetým  členem  svazu  dobrovolných 
hasičů v Hubílese. I v lednu letošního roku 
se  ve  svých  úžasných  99  letech  zúčastnil 
výroční schůze. 

Velké poděkování patří synovi Josefovi 
a  jeho  manželce  Jiřině  za  obětavou  a 
starostlivou péči o něho v posledních letech 
života.   Jaromír Hejl

OBEC LIBRANTICE
Vážení spoluobčané,
mé  předchozí 

příspěvky  ve  Zpravodaji 
byly  především  stručným 
přehledem  toho,  co  se  
v naší obci událo, co jsme 

projednali,  schválili,  co  plánujeme  a  na 
jaké akce vás zveme. Dnes bych však ráda 
udělala  výjimku.  Zjistila  jsem,  že  kdo  se 
opravdu  zajímá  o  dění  v  obci  a  má  chuť 
přispět svými podněty či připomínkami, ten 
si cestu najde. Věřím, že právě těmto lidem 
patří  velké  poděkování. V  době,  kdy  jsou 
média  zaplavena  negativními  zprávami, 
bych ráda touto cestou věnovala pár řádků 
těm  pozitivním  a  ocenila,  co  si  chválu 
opravdu  zaslouží  –  třeba  jen  na  stránkách 
našeho regionálního Zpravodaje.

Děkuji všem, kteří se pravidelně účastní 
veřejných zasedání, kladou dotazy a zapojují 
se  do  diskuse.  I  když  je  účast  zatím malá 
–  což  není  výjimkou  ani  v  jiných  obcích 
– vážím si každého z Vás, kdo věnuje čas 
veřejným  záležitostem.  Velké  poděkování 
patří  také  těm,  kteří  pečlivě  třídí  odpad, 

 

Librantice 80
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
ou@librantice.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny

PO 17:00-19:00
ST   9:00-12:00

OÚ Librantice
vkládají ho do správných nádob a snaží se 
předem zmenšit  jeho objem. Sběrné místo 
u  obecního  úřadu  je  monitorováno,  a  tak 
máme  přehled  o  tom,  jak  se  odpad  třídí. 
Vaše odpovědnost je vidět a oceňuji ji.

Děkuji také všem, kteří při údržbě svého 
trávníku  posečou  i  ten  obecní  před  svým 
domem. Co bývalo kdysi samozřejmostí, je 
dnes výjimečné – a o to víc si toho vážím.

Při  údržbě  obecní  zeleně  se  snažíme, 
aby  byly  travnaté  plochy  rovné  a  snadno 
udržovatelné.  To  si  každoročně  vyžádá 
nemalé  náklady  a  spoustu  práce.  Prosím 
proto všechny, kdo parkují mimo zpevněné 
plochy,  aby  tak  činili  jen  výjimečně  a 
preferovali  parkování  na  svém  pozemku 
nebo na vyhrazených plochách.

A na závěr děkuji všem, kteří se aktivně 
podílejí na kulturním a společenském životě 
obce – ať už se jedná o zájezdy do divadel 
a na muzikály, pravidelná cvičení,  tradiční 
i nové akce. Právě vy pomáháte dělat naši 
obec živou a příjemnou pro všechny.

Srdečně vás zvu na nadcházející letní a 
podzimní akce v naší obci:

Sobota 21. června – Hasičské závody
Sobota 30. srpna – Thorovo kladivo
Sobota 6. září – Rozloučení s    

  prázdninami
Sobota  20.  září–1.  Librantický  pochod 

  (délka trasy: 10 km)

Těšíme  se  na  Vaši  účast  a  společně 
strávené chvíle.

Přeji  Vám  krásné  léto  plné  zdraví, 
pohody a příjemných zážitků – ať už doma 
nebo na dovolené. S úctou,

 Vlasta Šolcová, starostka
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OBEC VÝRAVA
Vážení a milí sousedé, 
S  blížícím  se  létem 

se zdá být svět veselejší, 
dny  delší,  a  příroda 
barevnější.  Ať  nám 
dělá  radost!  Ráda  bych 
se  s  Vámi  podělila  

o  novinky  z  obecního  úřadu  od 
posledního vydání Zpravodaje. 

V  pondělí  12.  května  se  konalo  23. 
zasedání zastupitelstva obce. Zastupitelé 
na něm schválili Dodatek č. 3 ke Smlouvě 
o  smlouvě  budoucí  pronájmu  části 
budovy čp. 116, kterým se konkretizuje 
způsob vypořádání zhodnocení majetku 
investicí  do  rekonstrukce  budovy  pro 
účely  zřízení  dětské  skupiny.  Centrum 
pěstounských  rodin, 
o.p.s.,  které  žádá  
o dotaci na její zřízení, 
stále  neobdrželo 
rozhodnutí  o  získání 
dotace.  Snad  se  vše 
brzy  pohne  z  místa, 
a  dětská  skupina 
bude  v  příštím  roce 
otevřena.  Asociace 
rodičů  a  přátel 
zdravotně  postižených 
dětí  v  ČR,  z.  s.,  klub 
„Radost“  z  Prostějova 
žádá  každoročně  obec  o  finanční  dar. 
Tuto  žádost  zastupitelstvo  opakovaně 
neschválilo.  Z  rozpočtu  obce  se 
snažíme drobnými částkami podporovat 
pouze  subjekty  z  našeho  okolí,  jejichž 

 

Výrava 104
503 03 Smiřice
tel. 724 183 725
obec@vyrava.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny

PO 15:00-18:00
ST 15:00-18:00
ČT   9:00-12:00

Knihovna

ST 16:00-18:00

OÚ Výrava
služby  naši  občané  mohou  využít, 
případně místní  spolky.  Dalším  bodem 
jednání  byla  nabídka  zřízení  chytrého 
výdejního  zásilkového  boxu  OX  Point 
v  obci.  Zastupitelé  se  dohodli  zvážit 
v  budoucnu  podání  žádosti  o  dotaci  
z rozpočtu Královéhradeckého kraje na 
nákup boxu a stávající nabídku z důvodu 
vysoké ceny prozatím nevyužít. 

Zastupitelé  dále  diskutovali  
o  připravovaných  investičních  akcích, 
které  se  budou  realizovat  v  průběhu 
léta  (vybudování  cyklopěšiny  spojující 
Výravu  a  Dolní  Černilov,  výměnu 
výloh  a  vstupních  dveří  budovy 
prodejny, výběrové řízení na dodavatele 
rekonstrukce  budovy  čp.  116).  Jistě 

jste  si  také  všimli  renovovaných 
střech  márnic  na  hřbitově,  během  léta 
přibydou  ještě  nové  dveře  a  případně 
okna márnic a nové vodní sloupky místo 
nevzhledných kádí na vodu. 

Výročí ve Výravě
Své jubileum v červnu  
oslavila 
Blanka Havlová

Narodil se 
Jakub Hynek

Zemřel

Luděk Hubka

V soutěži Vesnice roku v Královéhradeckém kraji získala naše 
krásná obec Cenu hejtmana za příkladnou péči o zeleň, se kterou 

souvisí odměna 40 tisíc korun. Cenu převezmeme 16. srpna v 
Bezděkově nad Metují, vítězné obci krajského kola. 

Děkuji všem, kteří dělají Výravu hezkou! 
Každý květinový truhlík v okně se počítá! 

Těšíme  se  s  Vámi  na  viděnou  při 
promítání  letního  kina  v  průběhu 
prázdnin a  s některými z Vás na vítání 
občánků v neděli 7. září. Přeji nám všem 
krásné léto. 

 Eva Nepokojová, starostka

Zemědělské družstvo vlastníků Výrava (IČO: 00580309) 
pořídilo tažený postřikovač John Deere M740i. Tato 

investice je součástí realizace projektu spolufinancovaného 
ze Strategického plánu SZP na období 2023–2027 v 
intervenci 52.77 LEADER, který zprostředkovala  

MAS NAD ORLICÍ, o.p.s.
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S námi se nemusíte bát,

že by Vaše zahrada trpěla 

nedostatkem vláhy nebo péče.

Zdeněk Majer     +420 725 293 577     zdenek.majer@gmail.com  www.zavlahymajer.cz

 Robotické sekačky - novink 2025 
 Závlahové systémy 
 Kompletní péče o trávník
 Půjčovna zahradní techniky
 Elektroinstalace k AZS
 Čerpací technika a ltrace
 Konzultace
 E-shop 

zavlahymajer-shop

2025
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Výročí ve Skalici

V květnu a červnu oslavili

Jaroslav Srba, Zuzana Kulhánková, 
Zbyněk Falta, Bořek Suchánek, Jarosla-
va Slánská, Marie Janáčková, Lubomír 
Gebas, Jaroslav Drobník, František 
Řehák a Margita Holubcová

OBEC SKALICE
Vážení občané, 
nastávající  letní 

období  začalo  velmi 
studeným počasím. Měsíc 
červen  se  vylepšuje, 
teploty stoupají a sluníčko 
nám  začíná  dodávat 

energii.  Období  dovolených  využijeme  
k  čerpání  nových  sil  do  druhé  poloviny 
roku.

Nová polní  cesta  ze Skaličky k  radaru 
u  Ruseka  je  plně  využívána  jak  našimi 
občany, tak občany ze sousedního Ruseka.  
Doporučuji naplánovat okruh procházky po 
této cestě, kde je krásný výhled do širokého 
okolí.  Potkáte  zde  maminky  s  kočárky, 
bruslaře  na  kolečkových  bruslích  In  Line, 
cyklisty,  nebo  starší  občany na  procházce. 
Právě od nich byl prvopočáteční návrh na 
umístění  nějakého  odpočinkového  místa. 
Umístili  jsme  na  krásném  místě  podél 
cesty sezení z masivního dřeva s částečným 

zastřešením. 
Nově zakoupená sekačka na trávu nám 

šetří  čas  při  sekání  velkých  travnatých 
ploch,  obzvláště na hřištích  a na plochách 
veřejného  prostranství.  Samozřejmě  záleží 

 

Skalice 132
503 03 Smiřice
tel.: 606 678 338
obec@skalice.info 
http://www.skalice.info
úřední hodiny

ÚT 10:00-18:00
ČT 10:00-18:00

OÚ Skalice
na  počasí.  Déšť  nám  zbrzdí  naplánovaný 
harmonogram. Neopomenu proto pochválit 
naše  obecní  pracovníky,  kteří  pracují 
na  100  %.  Starají  se  o  vzhled  naší  obce. 
Kdyby  nemuseli  uklízet  po  některých 
nezodpovědných  občanech,  měli  by  více 
času  na  užitečnější  práci  pro  obec.  Znovu 
žádám  o  dodržení  některých  pravidel.  Na 
místo čarodějnic za Skaličkou se odkládají 
pouze  větve  a  klestí,  ne  pařezy,  prkna  a 
jiný  materiál.  Ostatní  bioodpad  v  podobě 
nasekané  trávy  nebo  kousky  sestřiženého 
živého  plotu  se  odkládají  do  zelených 
kontejnerů  na  bioodpad.  Pro  některé  je 
jednodušší vysypat trávu do větví, než ji dát 
do  kontejneru.  Tráva  se  neseštěpkuje,  ani 
nehoří. 

Projekt na kanalizaci Skalice, Skalička 
a  Číbuz  se  bude  koncem  měsíce  podávat 
na  stavební  povolení  do  Hradce  Králové. 
Je  těžké  odhadnout,  za  jak  dlouho  toto 
povolení příslušné úřady vystaví.

Koncem měsíce  května  SDH Skalička 
společně  s  panem  Milošem  Aixnerem 
jeli  do  obce  Dachová  u  Hořic  předvést 
hasičskou  fontánu ke 100. výročí  založení 
koupaliště,  které  od  roku  1925  přitahuje 
milovníky  letní  pohody,  filmových  kulis  i 
jedinečné dřevěné architektury. S fontánou 
nám pomáhali místní hasiči z okolí. Vodní 
fontána  byla  doplněna  o  vizuální  laserové 
efekty.  Záznam  je  možné  zhlédnout  na 
stránkách Zvičina TV.

V  obci  proběhl  sběr  nebezpečného 
a  velkoobjemového  odpadu.  Všechny 
kontejnery  byly  vrchovatě  naplněné. 

V  Číbuzi  někdo  otevřel  zadní  vrata 
naplněného  kontejneru,  které  už  nešly 
zavřít.  Naši  pracovníci  museli  kontejner 
přeložit,  aby  dveře  zavřeli.  Pro  tento 
kontejner  musela  svozová  firma  Marius 
Pedersen zvlášť přijet, obec tak zaplatí více 
peněz za jízdu navíc.    

Z kulturních akcí nás čekají oslavy 145 
let založení Sboru dobrovolných hasičů ve 
Skalici, Posvícení ve Skaličce a Myslivecké 
dny ve Skalici. Ještě jednou, závěrem, vám 
přeji krásné a klidné prožití slunečného léta.   

Milan Karpíšek, starosta
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KNIHOVNA ČERNILOV
 

Černilov 310
503 43 Černilov 
tel.: 491 041 047
       777 639 944
skype:  knihovna_cernilov
knihovna@cernilov.cz
http://knihovna.cernilov.eu

Letní otevírací doba

PO, ST, ČT  13:00-17:00
PÁ    8:00-12:00

Knihovna Černilov
Naši prvňáčci už jsou pasovanými čtenáři!

Pasování  prvňáč-
ků  na  čtenáře  se  v 
černilovské  knihovně 
dělá už určitě aspoň 18 

let, a tak prostě tradičně patří k červnu, že si 
tuto krásnou slavnost rozhodně nenecháme 
ujít! V tomto školním roce prvňáčci dostali 
v  rámci  projektu  Už  jsem  čtenář  knihu 
Jak  víla  Anička  zachránila  jaro  od  paní 
spisovatelky  Lucie  Šavlíkové  a  s  obrázky 
Kláry  Šimečkové.  Knihu  pro  ně  připravil 
a  vydal  Svaz  knihovníků  a  informačních 
pracovníků.  Prvňáčci  mají  nyní  za  úkol 
knihu  co  nejrychleji  přečíst,  protože  letos 
potřebovalo zachránit nejen jaro, ale rovnou 
snad i léto! Doufáme, že se v knize dozvíme, 
v  čem  nastal  problém  a  proč  si    letošní 
pozdní jaro občas trochu pletlo čas s jinými 

měsíci.  Pasování  prvňáčků  na  čtenáře 
probíhá  venku  na  dvoře  u  Kulturního  a 
spolkového  domu  v Černilově. Byli  jsme, 
pravda,  tentokrát  trochu zmrzlí, a  tak jsme 
vše museli vzít pěkně svižně. Moc děkujeme 
Emče  Horákové  za  písničku  a  hudební 
preludování ke slávě, všem pomocníkům na 
jednotlivých  stanovištích  s  úkoly  (Adélce, 
Janičce,  Olče,  Káje,  Barušce,  Emče  a  její 
skautské kamarádce Mary), rytíři Lukášovi 
za pasování a písmenkové královně Barušce 
Michálkové za dohled nad celým procesem. 

Děkujeme  také  rodičovskému  a 
prarodičovskému publiku, bylo vás tentokrát 
skoro stejně jako v sobotu 7. 6. na koncertě 
Chinaski  v  Hradci  Králové.  Moc  si  toho 
vážíme,  že  jste  přišli  podpořit  naši  velkou 
čtenářskou slavnost. A největší poděkování 

patří  paním  učitelkám  Lence  Javůrkové 
a Martině Cachové  za  to,  že  všechny děti 
z prvních černilovských tříd už umí číst. Je 
to zázrak! 

Krásné prázdniny, milí prvňáčci.
Jana Žárská

Výběr kurzu Virtuální univerzity třetího věku pro podzimní semestr 2025

Děkujeme  všem  zájemcům  o  studium 
Virtuální  univerzity  třetího  věku  za 
hlasování  ve  výběru  kurzu  pro  podzimní 
semestr  v  Černilově.  Hlasování  proběhlo 
v  květnu  2025  prostřednictvím  Google 
formuláře.  Internetového  hlasování  se  zde 
zúčastnilo  17  zájemců,  z  čehož  jeden hlas 
byl  neplatný  a  byl  vyřazen,  protože  se 
nejednalo o potenciální studentku VU3V. Tu 
jedno  z  nabízených  témat  velmi  zajímalo, 
nicméně  si    ještě musí  mnoho  let  počkat, 
až  do  něj  věkově  dozraje  a  bude  splňovat 
podmínku důchodového věku pro účast ve 
studiu.  Všichni,  kteří  hlasovali,  uvedli,  že 
mají  zájem v podzimním kurzu přednášky 
navštěvovat.  Mailem  došla  ještě  jedna 
odpověď  navíc,  že  dotyčnou  posluchačku 
zajímá  vše  z  nabízeného,  a  tedy  nechá 
výběr  kurzu  na  ostatních.  Předvybrané 
kurzy obdržely na škále 1 – 5 (kdy číslo pět 
je  nejvyšší  priorita)  tento  výsledný  počet 
prioritních bodů: 
1. Čínská medicína v naší zahrádce: 3,19 
2. Dějiny oděvní kultury I.: 2,19 

3. Naše stromy: 3,44 
4. Němci a Češi: společná cesta dějinami: 2,94 
5. Pozoruhodný svět hub: 3,13.  

Hlasování bylo tedy poměrně těsné. Ve 
výběru  ale  vyhrál  kurz  NAŠE  STROMY. 
Do  studia  se  pustíme  od  7.  října  2025 
v Kulturním a spolkovém domě v Černilově 
od 13:30 v sále v 1. patře. Další přednášky 
budou  následovat  vždy  v  úterý  1x  za  14 
dní  od 13:30 do  cca  15 hodin. Celkem  se 
uskuteční  6  přednášek. Lektorem kurzu  je 
doc. Ing. Jiří Viewegh, CSc. V tomto kurzu 
si  představíme  nejznámější  i  méně  známé 
jehličnaté  a  listnaté  stromy,  se  kterými  se 
můžeme setkat v našich lesích. 

Další zájemci jsou vítáni. Musí splňovat 
pouze  podmínku  důchodového  věku  a 
ochotu vyplnit po přednáškách on-line testy. 
Ale není to tak těžké, jak to možná vypadá 
a rádi poradíme. Zájemci se mohou přihlásit 
předem v Místní knihovně v Černilově nebo 
na první přednášce v KSD Černilov 7. 10. 
2025. Těšíme se na vás.  Jana Žárská
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Mateřská škola Číbuz
 

Číbuz 20
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 421
ms.cibuz@seznam.cz 
http://www.mscibuz.cz

MŠ Číbuz

Indiáni ve školce

Jednou  nám  v  poštovní  schránce 
přistál dopis, ale ne  jen  tak  ledajaký. Na 
obálce  jsme si všimli ptačích pírek. Kdo 
by nám to tak mohl psát? Ptáčci! Kuřátka! 
hádaly  děti.  Jaké  bylo  naše  překvapení, 
když jsme zjistili, že nám píše indiánský 
šaman. V dopise stálo, že se v naší krajině 
nachází starý indiánský poklad. Pokud se 
nám podaří splnit několik úkolů, tak nám 
šaman napoví, kde poklad najít. Nejprve 
jsme museli vypátrat, jak se takový indián 
pozná, co potřebuje k životu a kde bydlí. 
Dozvěděli  jsme  se,  že  indiáni  bydleli 
v  týpí,  nosili  na  hlavě  čelenky,  lovili 
lukem a šípy nebo tomahavkem. Důležitý 
pro ně byl totem, který využívali například 
k  úkrytu  zbraní,  pohřbívání  náčelníka 
nebo  k  uctívání  předků.  A  tak  jsme  se 
pustili  do  výroby  totemů,  indiánských 
náhrdelníků  a  čelenek.  S  nedočkavostí 
jsme  čekali  na  další  dopis  od  Šamana. 
Dopis  opravdu  dorazil  a  vyzval  nás, 
abychom navštívili kmen Duhových pírek 
a jeho náčelnici Duhovou záři, která si nás 
vyzkouší  z  našich  indiánských  znalostí 
a  dovedností,  mezi  které  patří:  síla, 
přesnost,  rychlost,  mrštnost,  spolupráce, 
vytrvalost a odhodlání. Za splněné úkoly 
jsme dostali od indiánů barevná pírka na 
své  čelenky.  Náčelnice  nám  prozradila, 
že  poklad  máme  hledat  u  vodopádu  za 
modrým  závěsem.  Ptáte  se,  co  ukrýval 
indiánský  poklad?  Inu,  to  je  tajemství, 
které patří jen pravým indiánům. 

  Jana Janská, DiS.

Večerní dobrodružství se školičkou

Brzy  začnou  prázdniny  a  z  nás  se 
stanou školáci. Čeká nás ale  ještě  jeden 
dobrodružný  večer.  Noční  hledání 
Broučka,  který  ztratil  lucerničku.  A 
tak  jsme  si  zabalili  spacáky,  maminky 
napekly dobrůtky 

a  v  páteční  podvečer  jsme  se  vrátili 
do školky.

A  jak  to  bylo  s  Broučkem?  Byl  to 
malý neposeda. Když letěl kolem starého 
dubu za kmotřičkou,  rozzlobil Berušku a 
po cestě ztratil lucerničku. Posadil se pod 
strom a byl moc smutný.

Jak  se  ale  vrátí,  aby  se  s  Beruškou 
udobřil  a  našel  cestu  domů?  Kamarádi 
si  přeci  pomáhají.  To  ví  každé  malé 
dítě.    Společně  jsme  se  domluvili, 
že  Broučkovi  ztracenou  lucerničku 
vyrobíme. Připravili jsme si papír, lepidla 
a nůžky a pustili se do práce. Za chvilku 
byly lucerničky na světě.

To  nejtěžší  nás  ale  čekalo.  Najít 
ztraceného  Broučka  v  černo  černé  tmě. 
Na  cestu  nám  svítil  měsíček  a  hvězdy, 
na  správnou  cestu  nás  vedla  barevná 
světýlka.  Odvážně  jsme  procházeli 
stezkou  a  hledali  schovaného  Broučka. 
Ten  nás  vyhlížel  v  půli  cesty  a  měl  
z  nových  lucerniček  velikou  radost.  
Za  odměnu  nám  připravil  sladké 
překvapení a my jsme se radovali z toho, 
že jsme Broučkovi pomohli.

Po  návratu  do  školičky  jsme  si 
poslechli  závěr  příběhu,  jak  Brouček  s 
lucerničkou vše napravil a vrátil se domů 

do  chaloupky.  Konečně  jsme  mohli  jít 
spát  a  zdály  se  nám  krásné  pohádkové 
sny.

Ráno  nás  probudilo  sluníčko  a 
štěbetající vrabci. Posnídali jsme dobroty 
od maminek  a  spokojeně  a  plni  nových 
zážitků jsme zamávali školce a odházeli 
domů vyprávět rodičům úžasné zážitky.

Majka Jelínková

Skřítek Čiperka

Maskot ve školce může být užitečným 
nástrojem pro rozvoj dětí, zejména v oblasti 
sociálních  dovedností,  komunikačních 
schopností  a  zodpovědnosti.  Maskot, 
kterého  děti  ve  třídě  mají  a  používají, 
může  sloužit  jako  kamarád,  který  je 
doprovází  na  výletech  a  při  dalších 
aktivitách.  Důležitou  roli  může  maskot 
hrát  při  adaptaci  dětí,  například 
po  těžším  odloučení  od  rodičů. 
Děti se mohou těšit na setkání 
s  plyšovým  kamarádem 
a  zároveň  se  tak mohou 
učit,  jak  reagovat  při 
příchodu nového dítěte.

Ve třídě Čiperků jednoho 
takového kamaráda maskota 
máme.  Je  jím  veselý, 
neposedný  skřítek  Čiperka, 
velmi oblíbený dětmi.

Během  celého  školního  roku,  po 
domluvě  s  rodiči,  chodil  Čiperka  na 
víkendové  návštěvy  k  dětem  domů,  kde 
si  s  ním  děti  hrály  a  braly  jej  sebou  na 
výlety  nebo  různé  akce.    Na  návštěvy 
si  s  sebou  bral  Čiperka  i  svůj  vlastní 
deník, do kterého rodiče společně s dětmi 
zapisovali společné víkendové zážitky a 

události, ke kterým mohli přidávat i 
fotografie.

V  následujícím  týdnu  jsme 
pak  kamaráda,  který  měl 
Čiperku  na  návštěvě 
doma,  s  ostatními  dětmi 

vyzpovídali,  co  společně 
zažili,  jaká  dobrodružství 
prožívali.  Paní  učitelka  poté 
dětem  přečetla  vyprávění 
z čiperkova deníku.
Pro  malé  děti  představuje 

skřítek  Čiperka  přirozené  propojení 
školky s domovem. Zároveň je nenásilně 
vede  k  zodpovědnému  a  včasnému 
plnění  termínovaných  úkolů,  které 
jsou  na  dobrovolné  bázi.  K  hravému 
a  přirozenému  procvičování  řečového 
projevu,  komunikačních  dovedností  a 
hraje  roli  při  těžší  adaptaci  dětí.  Během 
víkendových  návštěv  také  pomáhá,  při 
vzájemné  spolupráci,  upevňovat  vztah 
dětí s jejich rodiči.

Zuzana Kejřová
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Opět po roce jsou tu 
Čarodějnice

Věřte tomu nebo ne, ale zase přiletěly. 
Jako každý rok se na zahradě naší školky 
objevilo hned několik postaviček s košťaty, 
špičatými  klobouky,  rozcuchanými 
vlasy  a  pavouky  ve  tvářích.  O  kom, 
že  je  řeč?  No  přeci  o…  správně  uhádli 
jste,  o  čarodějnicích.  A  pokud  nějaká 
čarodějka  nebo  čaroděj  snad  dorazil 
bez  košťátka,  pomohla  mu  ho  zkušená 
čarodějka  vyrobit  z  proutků  břízy.  Svou 
obratnost  si  kouzelníci  mohli  procvičit 
při  prolézání  čarodějnického  komína  a 
tunelu. Vyzkoušeli  si  také  let na koštěti a 
hod starým škrpálem. Mezi kouzelnickými 
úkoly  nechyběla  ani  zkouška  z  lektvarů, 
přeměňování  či  správné  mávání  hůlkou. 
Za  odměnu  si  čarodějové  a  čarodějky 
pochutnaly na opečeném buřtu. Děkujeme 
tímto  za  spolupráci  Čibuzské  klubovně  a 
panu Dorovi, který se nám postaral o pravý 
čarodějnických oheň.    Jana Janská, DiS.

Jak Popelka ztratila svoji třpytivou korunku

Když  se  sejde  parta  dobrých  přátel, 
kteří  mají  rádi  hry  se  slovy,  příběhy 
nebo pohádky, hned vznikne prostor pro 
krásná divadelní představení.

I my  ve  školičce  jsme měli  to  štěstí 
a jedné kouzelné pohádky jsme se mohli 
zúčastnit. Přijeli za námi kamarádi z DDM 
ze  Smiřic  a  představili  nám  pohádku 
O  Popelce.  Pohádka  byla  s  malým 
překvapením  a  drobnými  úpravami. 
To  vám  byla  nádhera.  Sledovali  jsme 
příběh,  kde  dobro  a  láska  vyhrály  nad 
zlem a záští. Děti se mohly účastnit plesu  

s Popelkou a princem a poklonit se panu 
králi a paní královně. Nakonec princ díky 
ztracené  korunce  našel  svoji  Popelku  a 
byla veselá svatba.

A  jak  to  dopadlo  se  zlou  macechou 
a  její  závistivou  dcerou?  To  se  dovíme 
někdy příště. Ale jak to tak v pohádkách 
bývá, zlo by mělo být potrestáno.

A princ a Popelka? Ti spolu spokojeně 
žili  na  zámku. A  pokud  půjdete  kolem, 
uvidíte,  že  tam  spolu  šťastně  žijí  
dodnes.

Majka Jelínková

JSME V BEZPEČÍ? 
ANEB PO SILNICI NEBĚHÁME!

Venku  hřeje  sluníčko  a my  se  těšíme 
ven. Zahradu už dobře známe, máme tam 
kolotoč,  domek na kuří  nožce,  houpačky, 
obří  pískoviště  a  zahrádku  s  jahůdkami a 
hráškem. My  už  ale  chceme  prozkoumat 
i  okolí  naší  školičky. Víme,  že  po  silnici 
neběháme, na přechodu se rozhlédneme.

Ale  uvidí  nás  řidiči  na  silnici,  když 
nemáme lampičky?

My  sice  nemáme  žádná  světýlka,  ale 
máme  dobré  přátele  z  Hyundai  Hradec 
a France Car, kteří na nás myslí a poslali 
nám  krásné  reflexní  vestičky.  Teď  už  se 
nemusíme bát a můžeme se vydat na výlety 
do  blízkého  okolí.  Srdečně  děkujeme  a 
posíláme  fotečku  pro  radost,  ať  vidíte, 
jak  nám  to  sluší.  Teď  už  nás  na  cestách 
nepřehlédnete. Děti ze školičky Číbuz
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Mateřská škola Černilov
 

Černilov 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
První budova MŠ: 603 582 818
Druhá budova MŠ: 739 095 379
reditel@zscernilov.cz

kancelar@zscernilov.cz
ms@zscernilov.cz 

www.zscernilov.cz

ZŠ A MŠ Černilov
Škola v přírodě 2025

Pondělí, 2. 6. 2025, 
začalo  odjezdem  dětí 
na  školu  v  přírodě. 
Společně jsme se sešli 
u  vjezdu  do  základní 
školy.  Rodiče  předali 

všechny  potřebné  podklady  a  informace 
paní  zdravotnici,  pomohli  s  kufry  do 
autobusu  a  s  připravenými  hračkami. 
V  8:30  hod.  jsme  odjížděli  autobusem 
směr  Krkonoše.    Děti  jsme  seznámily 
s bezpečností v chatě a venku. Po obědě za 
dětmi přišla návštěva. Rumcajs a Mankou 
a s Cipískem navštívili děti, pozdravili se 
a Rumcajs děti požádal, aby s ním plnily 
úkoly. Děti ochotně přikyvovaly a slíbily, 
že  budou  spolupracovat.  Po  návštěvě  se 
děti  vypravily  na  odpolední  vycházku 
dolů, do města, na dětské hřiště. 

Úterý  jsme  začali  plněním  úkolů  od 
Rumcajse. Děti prošly trasu s úkoly. Vždy 
odpovídaly na otázku a plnily úkol (např: 
předveď jelení skok, utíkej  jako Cipísek, 
zatancuj jako Manka. Děti si procvičily i 
názvy plodů z  lesa, názvy  lesních ptáků. 
Po  obědě  jsme  hledali  pramen  vody  za 
chalupou Lesní pramen. 

Ve středu jsme se hned ráno vypravili 
ven, protože sluníčko svítilo a bylo krásně. 

Šli  jsme si pohrát do  lesíka. Vydali  jsme 
se  směrem  k  Milířům,  pozorovali  jsme 
stromy a okolní přírodu. Hned po obědě 
jsme vyrazili na vláček, který nás dovezl 
nahoru  na  Kolínskou  boudu.  Tam  jsme 
nakrmili kozičky, okoukli  jsme ovečky a 
lamy a vydali  jsme se na zpáteční cestu. 
Děti se velmi divily, proč nejedeme dolů 
vlakem. Ale vše bylo jinak. Pěkně jsme šli 
pěšky dolů na naši chatu. 

Ve  čtvrtek  jsme  se  vypravili  na 
vodopády.  Byla  to  krásná  procházka, 
spojená s pozorováním přírody a tekoucí 
vody v Zeleném potoce. Abychom mohli 
pokračovat v cestě, děti musely překonat 
lávku  u  vodopádu.  Dokázaly  si,  že  to 
zvládnou  a  splnily  úkol  –  odvaha.  Po 
návratu  do  chalupy  se  opět  zhoršilo 
počasí, a tak si děti ozdobily provlékáním 
provázku  botičku,  jako  přívěsek.  Poté 
jsme  se  oblékli  do  pláštěnek  (pršelo 
jen  drobně)  a  šli  jsem před  chatu  trochu 
sportovat.  Děti  kopaly  míč  do  branky, 
házely  koulemi  pétanque  a  proběhly  si 
několikrát  překážkovou  dráhu.  Když 
asi  po  půl  hodině  přestalo  pršet  úplně, 
tak  jsme  si  uděláme  slíbenou  diskotéku 
venku. Téměř všechny děti tančily a také 
jsme zpozorovali i výrazné taneční talenty. 

Po večeři jsme vzpomínali na Rumcajse a 
Manku a věřte nebo ne, ozvalo ťukání a 
Rumcajs s Mankou byli v jídelně. Moc děti 
chválili za splněné úkoly a děti odměnili 
medailí,  diplomem  a  drobnými  dárky. 
V pátek  dopoledne  jsme  se  připravili  na 
odjezd  domů.  Škola  v  přírodě  to  byla 
pěkná, děti si to moc užily, nic závažného 
se nestalo, a to je to nejdůležitější. Touto 
cestou bych ráda poděkovala rodičům za 
všechny  dobroty  pro  děti.  Zároveň  chci 
poděkovat paním učitelkám. My učitelky 
jsme  byly  prima  parta,  ve  všem  jsme  si 
pomohly a vyhověly. Bylo to náročné, ale 
s dobrou náladou a s kolegyněmi, na které 
se  můžete  spolehnout,  se  to  všechno  dá 
zvládnout.   Bc. Alena Jeremiášová

Otvírejte vrátka, jdeme na zvířátka

V měsících dubnu a květnu jsme s dětmi 
podnikali  batůžkové  výlety  za  zvířátky. 
Nejdříve  jsme  navštívili  hospodářství  
u  Viktorky,  kde  děti  pozorovaly  kozy 
a  ovce,  které  mohly  také  nakrmit 
přinesenými  mrkvemi,  jablky  a  suchým 
pečivem.  Slepičkám  nasypaly  granule  a 
za odměnu mohly děti do košíku posbírat 
vajíčka.  Po  tom,  co  si  děti  prohlédly 
všechna  zvířata,  si  pohrály  u  Viktorky 
na  zahradě. Tímto moc  děkujeme Radce 
Frýbové za to, že jsme ji mohli navštívit. 

O  pár  dní  později  jsme  se  společně 
se  třídou  Sluníček  vypravili  na  exkurzi 
k  paní  Pavlišové,  která  se  stará  o  různá 
hospodářská  zvířata.  Děti  si  pohladily 
koně  a  ovečky,  také  viděly  prasátka  a 
kachny  indické  běžce.  Lamy,  které  na 
nás už netrpělivě  čekaly ve výběhu,  děti 
krmily  připravenými  granulemi.  Paní 
Pavlišová nám ke každému ze zvířat řekla 
nějakou  zajímavost  a  na  závěr  rozdala 
dětem  sladkou  odměnu  a  omalovánku. 
Velmi jí děkujeme, že nás u sebe tak mile 
přivítala. 

Posledním  z  našich  batůžkových 

výletů  za  zvířátky  byla  procházka 
k Olímu, kde děti měly možnost pomazlit 
se  se  štěňátky  bílého  ovčáka.  Štěňátka 
byla (stejně jako děti) velmi živá a veselá. 
Společně  s  dětmi  dováděla  a  ochotně  se 
od nich nechala hladit. Na závěr návštěvy 

si děti pro osvěžení natrhaly lesní jahody 
a  poté  už  byl  čas  jít  zpátky  do  školky. 
I  Věrce  Slezákové  děkujeme,  že  nás 
k sobě pozvala a děti si mohly užít veselé 
dopoledne se štěňátky. 

 Bc. Lucie Bergerová
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Výlet do ZOO Dvůr Králové

Ve  čtvrtek  29.  5.  jsme  se 
staršími dětmi vyjeli do královédvorské 
zoo. Po příjezdu do Zoo se děti nejprve 
posilnily  svačinou  a  pak  už  nás  čekali 
nosorožci,  žirafy,  antilopy  a  obrovští 
hroši  pojídající  velkou  kupu  trávy. 
Příjemnou procházkou jsme v 10 hodin 
došli  až  na  zastávku,  kde  jsme  po 
rozdělení do skupin nasedli do SAFARI 
busů.  Prvním  autobusem  vyrazila 
třída  Duháčků  a  Obláčků  a  hned  za 
nimi  vyrazil  druhý  autobus  s  dětmi 
z Hvězdiček a Bublinek. Děti si užívaly 
komentovanou  prohlídku  po  africkém 
safari,  poslouchaly  vyprávění  pana 
řidiče a dívaly se na zvířata, která jsme 
míjeli.  Byl  opravdu  zážitek  dozvědět 
se  tolik věcí  a  spatřit  antilopy, pakoně, 
buvoly,  ale  také  stádo  zeber  se  sotva 
patnáctidenním  mládětem.  Při  odjezdu 
jsme  museli  počkat,  až  nám  výjezd 
uvolní  jeden velký pštros. Procházel se 
před bránou a ani přijíždějící autobus ho 
nevyplašil.

Po zajímavé projížďce jsme se vydali 
ke  lvům.  Měli  jsme  náramné  štěstí, 
protože  ve  výběhu  jeden  krásný  lev 

zrovinka ležel hned u skla a odpočíval. 
Pozorovali jsme jeho tlapy s drápy a měli 
celého  lva  téměř nadosah. Ve chviličce 
se  na  nás  lev  zahleděl  a  vypadalo  to, 
jako  by  se  usmál.  Byl  to  lev  krasavec 
s mohutnou hřívou a krásnýma hnědýma 
očima, na nichž měl dlouhé řasy. Olízl si 
čumák, zíval a ukázal nám své zuby. Za 

tím sklem vůbec nevypadal nebezpečně 
a nikdo z dětí z něho neměl strach.  

Dál  naše  putování  směřovalo 
k  veselým  opičkám  a  pak  také  i  do 
pavilonu  primátů,  kde  se  na  nás  přišel 
podívat  jeden  zvědavý  šimpanz. 
Prohlížel  si  děti  a  zdálo  se,  jako  by 
vyhlížel  někoho,  s  kým  si  bude  hrát. 
Kdyby mezi námi nebylo sklo, určitě by 
si s ním děti rády pohrály. 

Pokračovali  jsme  v  pozorování  a 
v  objevování  dalších  míst  zoologické 
zahrady.  V  pavilonu  plazů  a  ryb  děti 
viděly i krokodýla. Navštívili jsme také 
tropický  les  a  prales,  ve  kterém  jsme 
hledali  orangutana.  Našli  jsme  ho,  ale 
neměl na návštěvu náladu a zahrabal se 
hned po našem příchodu do dřevité vaty. 
Větší  radost  nám  poté  udělali  tučňáci, 
kteří  vesele  plavali,  dováděli  a  bavili 
nás svými kousky. 

Děti  prožily  v  ZOO  příjemný 
den  a  dozvěděly  se  spoustu  nového  
o zajímavém světě zvířat. A vidět zvířata 
takto  zblízka,  to  je  pro  děti  opravdu 
pěkný zážitek!

 Mgr. Petra Moravcová

Dopoledne s černilovskými hasiči a policií ČR

V  pondělí  9.  6.  měly  děti  z  MŠ 
Černilov  možnost  vyslechnout  si 
vyprávění  příslušníků  Policie  ČR  
o  jejich  práci.  Prohlédly  si  pomůcky, 
které  jim  pomáhají  (pouta,  svítilny, 
dalekohledy,  tester  alkoholu,  obušky, 
oblečení),  vyzkoušely  si  neprůstřelné 
vesty,  ochrannou  plynovou  masku  a 
policejní  čepice.    Poté  jsme  přecházeli 

k  hasičům,  kde  si  děti  prohlédly 
vybavení  hasičských  vozidel,  techniku 
na  vyprošťování  osob  z  vozidel,  hadice 
a proudnice  a mohly  si  také  sednout do 
hasičského auta. Pan Štosek nás provedl 
hasičskou  zbrojnicí,  seznámil  děti  
s  oblečením  a  vybavením  hasičů  a 
názorně  jim  ukázal  na  figuríně  masáž 
srdce a použití defibrilátoru. Pro děti však 

byla  největším  zážitkem  jeho  jízda  po 
hasičské skluzové tyči. Nakonec bychom 
rády  poděkovaly  našim  průvodcům  ze 
strany  Policie  ČR  Karlu  Hlaváčovi  a 
Ondřeji  Krejcarovi  a  ze  strany  Sboru 
dobrovolných  hasičů  v  Černilově 
Romanu Štoskovi a Janu Skákalovi. Bylo 
to s Vámi bezva dopoledne. 

Kolektiv MŠ Černilov

S písničkou jde všechno líp…

V letošním školním roce jsme nezůstali 
nic  dlužni  svému  názvu  Zpěváček. 
Děti  zpívaly  rády  a  s  nadšením,  a  tak 
se  stejnou  radostí  i  hodně  vystupovaly. 
V předvánočním čase na venkovním pódiu 
u KSD Černilov  a  na  vánočním  jarmarku 
v Divci. Na Velikonoce naše jarní písničky 
opět  potěšily  rodiče  a  publikum  v  KSD 
Černilov a taktéž v Divci, kde si mohly děti 
i zasoutěžit, splnit zadané úkoly a pochutnat 
si  na  opečených  buřtíkách  a  sladkostech. 
V průběhu roku jsme také vystoupili v MŠ 
pro  rodiče  zpívajících  dětí.  Teď  nás  ještě 
čekají pohádkové písničky, které zazpíváme 
na  společné  akci  „AHOJ,  ŠKOLKO“ 
a  potom  už  si  budeme  s  radostí  zpívat  
o prázdninách. Krásné léto s písničkou….

Za Zpěváček Simona Hlavatá
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Výlet do zvěřince v Častolovicích

V úterý 27. 5. se děti ze tříd Kapiček 
a Sluníček vydaly na dlouho očekávaný 
výlet  do  zvěřince  v  Častolovicích. 
Cestou  autobusem  panovala  veselá 
nálada  –  děti  pozorovaly  ubíhající 
krajinu,  zpívaly  si  oblíbené  písničky  a 
těšily  se,  co  všechno  je  ten  den  čeká.  
Než  se  vydaly mezi  zvířátka,  posilnily 
se svačinkou, aby měly dost energie na 
objevování. 

Ke vchodu nás doprovázel neobvyklý 
průvodce – zvědavý páv, který se kolem 
dětí  pyšně  promenádoval.  Ve  zvěřinci 
bylo opravdu na co se dívat. Děti mohly 

zblízka  pozorovat  králíky,  morčata, 
slepice,  prasátka,  papoušky,  lamy  a 
poníky, pštrosy, a další zvířátka. Některá 
se volně pohybovala po zvěřinci. Velkou 
pozornost vzbudili také nádherně zbarvení 
bažanti. Jejich pestré peří doslova zářilo 
a děti  se nemohly vynadívat. Nejvíce  je 
ale zaujaly přítulné kozy a ovečky. Ty si 
děti mohly nejen pohladit,  ale  i nakrmit 
pamlsky,  které  paní  učitelky  koupily  na 
pokladně, aby zvířátka dostala jen to, co 
smějí jíst. Pro někoho to byla úplně nová 
zkušenost – zpočátku některé děti trochu 
bály, ale s trochou povzbuzení a podpory 

od  kamarádů  brzy  obavy  zmizely  a 
zvířátkům  rozdaly  všechny  pamlsky. 
Kdyby mohly, jistě by se rozdělily i o ty, 
které měly z domova sbalené v batůžku. 
Naštěstí  věděly,  že  ty  jíst  zvířátka 
nemůžou, tak si na nich pochutnaly samy. 

Výlet byl plný radosti, nových zážitků 
i  drobných  výzev,  které  děti  zvládly 
s  úsměvem.  Strávily  den  obklopený 
zvířaty  a  kamarády  –  a  to  je  přesně  to, 
co  mají  malý  dobrodruzi  nejraději. 
Domů se vracely plné dojmů a krásných 
vzpomínek.

Monika Dostálová

Základní škola Černilov
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ZŠ A MŠ Černilov
Finanční gramotnost – celostátní kolo

V pátek 25. 4. 2025 se konalo celostátní 
kolo  soutěže  Finanční  gramotnost.  Tým 
páťáků  (Anička  Hanslíková,  Daniel 
Nezbeda a Karel Vlk) proto vyrazil s panem 
učitelem Radkem Hybšmanem v  6  hodin 
ráno vlakem do Prahy, aby v České národní 
bance  od  9  hodin  poměřil  finanční  síly  s 
ostatními  krajskými  vítězi.  Po  úvodních 
slovech  se  žáci  ze  zalepených  obálek 
dozvěděli zadání úkolu. Po dobu 30 minut 
měli zpracovat 5 rizik (s vysvětlením), které 
obnáší  jejich  projekt,  se  kterým  úspěšně 
postoupili  z  krajského  kola. Časový  limit 
utekl  jako  voda.  Po  jeho  skončení  páťáci 
vložili  5  rizik  zpět  do  obálek,  zalepili, 
odevzdali  chodícím  asistentkám  a  vydali 
se  na  prohlídku  banky. Žáci  se  dozvěděli 
zajímavé  informace  o  činnosti  banky,  
o fungování peněz a podívali se do trezoru, 
aby  viděli  zlatou minci  o  váze  130  kg  a 
nominální hodnotě 100 milionů Kč. Všem 

svítily  oči  na  zlatou  cihličku,  kterou  si 
mohli  zkusit  vytáhnout.  Po  prohlídce  na 
nás čekalo bohaté občerstvení. Nechyběly 
sendviče různých druhů, obložené housky 
různých  druhů,  muffiny  různých  druhů  a 
další zákusky různých druhů. Naložili jsme 
si hromadu jídla a důkladně se posilnili na 
další část programu. Týmy se vrátily do sálu 
a  čelily  otázkám  hodnotící  komise,  která 
se ptala ještě podrobněji na jejich napsaná 
rizika. Otázky náš tým zodpověděl. A jaké 
byly výsledky? 

Na  3.  místě  se  umístila  ZŠ  a  MŠ 
Bohumín (Moravskoslezský kraj), 2. místo 
obsadila  ZŠ  a  MŠ  Sulejovice  (Ústecký 
kraj)  a  1.  místo  si  odvezla  ZŠ  Vrdy 
(Středočeský  kraj).  Naši  páťáci  se  mezi 
3  nejlepší  týmy  nevešli,  ale  z  celkových 
výsledků  jsme  vyčetli,  že  se  náš  tým 
(Královéhradecký  kraj)  dělí  o  11.  místo  
s Pardubickým krajem. Pod námi skončily 

týmy z Vysočiny a Plzeňského kraje.
Podíváme-li  se  do  počtu  zapojených 

týmů  v  letošním  14.  ročníku  soutěže, 
zjistíme, že např. okresního kola v lednu se 
účastnilo  více než 200  škol  a  naši  páťáci 
se  vlastně  dostali  mezi  11  nejlepších  
z  více  než  200  zúčastněných  škol  v 
letošním ročníku soutěže. 

Před  našimi  páťáky  je  potřeba 
smeknout  a  hluboce  se  uklonit. Nasbírali 
cenné  zkušenosti,  prošli  všemi  úrovněmi 
soutěže,  seznámili  se  s  různými  úkoly, 
prošli  obhajobou  před  cizí  komisí  a 
prožili  celostátní  finále  v  České  národní 
bance  v  Praze,  kde  sebevědomě  bojovali  
o nejlepší umístění. Dělíme se o 11. místo 
v  konečných  výsledcích,  Černilov  hraje 
nejvyšší  ligu  a  patří  do  nejvyšších  pater 
soutěže Finanční gramotnost. Je to skvělé! 

Naše  oslavy  nekončí,  slavíme  dále 
umístění  v  celostátním  kole  a  žijeme 
pohádku, která začala na podzim školním 
kolem,  pokračovala  v  lednu  okresním 
kolem,  v  únoru  zpracováním  finančního 
projektu Borůvkový ráj, na začátku dubna 
završením krajského kola online obhajobou 
před komisí a dosáhla vrcholu 25. 4. 2025 
při celostátním kole v České národní bance 
v Praze. A co bude za rok? Uvidíme. Nyní 
slavíme současnost. A je to skvělé! 

Mgr. Bc. Radek Hybšman
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Česká televize a Vyšehrad

V pondělí  28.  4.  2025  vyjely  sedmé 
třídy  do  České  televize  v  Praze.  Obě 
skupiny v 10 a 13 hodin provedl Ondřej 
Hruška,  moderátor  pořadu  Zprávičky 
na  ČT  :D.  Žáci  se  dozvěděli  základní 
informace  o  činnosti  veřejnoprávního 
média. Dále  se  podívali  do  studií,  dílen 
i  spletitých  chodeb,  které  dohromady 
měří cca 42 km. Nahlédli před natáčením 
do studia pořadu Sama doma, Kouzelné 
školky, případně Dva na třetí. Prohlídku 
v České  televizi si žáci moc užili a byli 
rádi,  že  je  toho  v  budově  na  Kavčích 
horách  hodně  k  vidění.  V  době,  kdy 
skupina  sedmáků  nebyla  uvnitř,  chodila 
pěšky  venku.  Po  celý  den  vládlo  teplé 
slunečné  počasí.  Přibližně  30  minut 
od  místa  exkurze  se  nachází  Vyšehrad. 
Cestou  jsme  viděli  i  klub  Slavoj 
Vyšehrad,  který  je  spojený  s  hercem 
Jakubem  Štáfkem,  resp.  postavou  Lavi. 
Po  výšlapu  na  Vyšehrad  jsme  vyhlédli 

na Prahu, pobyli v parku a prošli Slavín, 
hřbitov slavných osobností české historie. 
Odpočívají  zde  např.  skladatel  Bedřich 
Smetana, spisovatel Karel Čapek, režisér 

Jiří Menzel a jiní.
Mgr. Bc. Radek Hybšman, Mgr. Hana 
Linková, Mgr. Dana Vaňková, Renata 

Chladilová

Velká Británie

Skupina  žáků  6.  –  9.  tříd  letos 
vyměnila  velikonoční  pomlázky  za 
kufry  a  vyrazila  za  Kanál  procvičit  si 
angličtinu.  Vybaveni  řízky  a  jinými 
dobrotami  jsme  odcestovali  20.  dubna 
na týdenní jazykový pobyt do městečka 
Hastings.  Dopoledne  děti  trávily 

výukou,  odpoledne  jsme  obdivovali 
krásy Velké Británie. Pro někoho to byly 
historické  památky,  pro  jiné  přírodní 
krásy,  pro  další  obchody  a  fast  foody. 
Navštívili  jsme města Brighton, Battle 
a Londýn, prošli  jsme se po křídových 
útesech Seven Sisters, naučili se, jak si 

správně  vychutnat  čaj.  Po  celodenním 
programu  na  nás  v  našich  dočasných 
domovech  čekaly  hostitelské  rodiny. 
Plni  dojmů  a  zážitků,  zato  někteří  bez 
jediné  libry,  jsme  se  26.  dubna  vrátili 
domů.

L. Altmannová, H. Šimková, I. Tylšová
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Revizor na Vinohradech

Revizor,  satirická  komedie  ruského 
představitele  Nikolaje  Vasiljeviče 
Gogola  z  roku  1836,  oslovuje  čtenáře  a 
návštěvníky  divadel  napříč  generacemi 
také v roce 2025. Divadelní hra se vysmívá 
lidské hlouposti, podlézavosti, omezenosti 
a  pokrytectví.  Státní  úředníci  vidí  svůj 
smysl ve svém obohacování, úplatkářství 
jen  kvete  a  charakter  člověka  se  mění 
pod vlivem moci. To vše je k vidění i na 
prknech Divadla na Vinohradech v Praze, 
kam  ve  čtvrtek  24.  4.  2025  zavítali 
vybraní žáci sedmého, osmého a devátého 
ročníku. V  hlavních  rolích  viděli  známé 
herce – Aleše Procházku, Andreu Černou, 
Šárku  Krausovou  (roz.  Vaculíkovou), 
Pavla Nečase, Ondřeje Brouska, Václava 
Vydru a další. 

Právě  Václav  Vydra  ztvárnil 
v  Revizorovi  poštmistra  Špekina,  který 
holduje  alkoholu  a  rozlepuje  dopisy. 
My  ale  víme,  že  také  namlouvá  pořad 
Prostřeno!  na  TV  Prima.  Náš  Michal 
Špaček  z  9.  A  v  pořadu  Prostřeno! 
nedávno  soutěžil,  a  tak  ho  napadlo,  že 
zkusí  poprosit  o  setkání  s  Václavem 
Vydrou.  Čekali  jsme  v  napětí,  zdali  za 
námi  po  představení  skutečně  herec 
přijde.  „Michale,  jestli  to  vyjde,  Tvá 
objednávka v mekáči jde na nás,“ zaznělo 
z  hloučku  učitelů.  Vyšlo  to!  Václav 
Vydra přišel mezi nás ve výřečné náladě. 
S  Michalem,  kterého  si  pamatoval,  si 
vyměnil několik vět. „Můžeme se s Vámi 

takhle všichni vyfotit?“ zeptal se Michal. 
„Je nás celej autobus,“ zaznělo odjinud. 
Václav  Vydra  dlouho  neváhal.  „Jasně, 
běžte všichni na pódium. Někdo na tyhle 
prkna čeká celej život,“ odpověděl Vydra 
zvesela. 

Takto  vypadal  celý  náš  výjezd  do 
Divadla  na  Vinohradech:  zhlédli  jsme 
představení  Revizor  a  díky  Michalu 
Špačkovi  jsme  se  dokonce  setkali  i 
vyfotili s Václavem Vydrou na prknech, 
která  znamenají  svět. A  jak  to  dopadlo 
s objednávkou v mekáči? Jasně, že jsme 
slovo dodrželi! 

Mgr. Bc. Radek Hybšman, Mgr. Jana 
Hofmanová, Hana Kuchařová

Projekt na zeměpis

Tento  týden,  jako  již  tradičně, 
navštívili  žáci  devátých  ročníků  své 
spolužáky  na  prvním  stupni,  aby 
jim  ukázali  svoji  závěrečnou  práci  
ze  zeměpisu.  Vysvětlovali  jim  potřebu 
chránit  naši  planetu. Ke  svému povídání 
měli  připravené  modely,  nad  kterými 
strávili několik hodin práce.  

Mgr. Dana Vaňková

Páťáci na Novém Hradci

Bubáci  a  baráky.  Tak  zní  název 
městské  hry,  která  probíhá  v  lokalitě 
Nový Hradec Králové do začátku června 
a kterou pořádá Knihovna města Hradce 
Králové  u  příležitosti  oslav  800  let  
od  založení  města  Hradce  Králové. 
Došlo na češtinsko-matematické spojení, 
myšlenky  češtináře  a  matematičky  se 
spojily, a tak ve středu 21. 5. 2025 se osmi 
stanovišti  s  úkoly,  které  byly  zaměřené 
na  hradecké  pověsti,  hradecká  místa  i 
matematiku, vyjeli probít žáci 5. ročníku. 
A  výjezd  se  velmi  vydařil.  Jednak 

vládla  po  celou  dobu  velice  pohodová, 
vtipná  a  zábavná  atmosféra,  jednak 
svítilo  sluníčko,  podařilo  se  žákům 
vyřešit  všechny  úkoly,  obdrželi  diplom  
za úspěšné vyřešení, a ještě si všichni užili 
zmrzlinu. Žáci i dnes rádi vzpomínají na 
procházku,  na  hezké  počasí,  na  jízdu 
housenkovým  (kloubovým)  autobusem 
po  Hradci,  zmrzlinu  i  zážitky,  které 
vzešly ze situací. 

Mgr. Bc. Radek Hybšman, Ing. Klára 
Poláková, Ing. Darja Kábrtová, 

Ilona Tylšová



21Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko  3|2025

Projekt propojující generace na naší škole

V průběhu tohoto školního roku probíhal 
na  naší  škole  opět  výjimečný  projekt  
s názvem Sbližování generací. Jeho hlavním 
cílem  bylo  podpořit  a  rozvíjet  prosociální 
chování  našich  žáků,  a  to  nejen  v  rámci 
školy či rodiny, ale především ve veřejném 
prostoru, kde se učí být vnímaví k potřebám 
druhých a přispívat ke kvalitě mezilidských 
vztahů.  Projekt  byl  zaměřen  na  budování 
mostu  mezi  mladou  a  starší  generací  a 
ukázal, jak důležité a obohacující může být 
vzájemné setkávání napříč věkem.

Hlavní  náplní  tohoto  projektu  byla 
pravidelná spolupráce se seniory v Domově 
důchodců  v  Třebechovicích  pod  Orebem. 
Naši  žáci  tam  docházeli  –  často  ve  svém 
volném  čase  –  a  společně  s  obyvateli 
domova vyráběli drobné dekorační a tvořivé 
předměty.  Tyto  návštěvy  však  nebyly  jen 
o  tvoření,  ale  především  o  rozhovorech, 
naslouchání,  sdílení  zážitků  a  navazování 
vztahů.  Vznikla  tak  přirozená  a  srdečná 
atmosféra,  která  byla  přínosná  pro  obě 
strany.

Slovy je těžké vyjádřit, jak silný dojem 

projekt zanechal. Zpětná vazba, kterou jsme 
obdrželi od seniorů, zaměstnanců domova i 
od  paní  ředitelky,  byla  nesmírně  dojemná. 
Senioři  nám  opakovaně  říkali,  jak moc  se 
na naše návštěvy těší, a někteří si dokonce 
zapisovali  termíny  do  svých  kalendářů 
a  netrpělivě  odpočítávali  dny  do  dalšího 
setkání.  Jejich  radost  a  očekávání  byly 
nakažlivé a dojemné pro všechny zúčastněné 

– jak pro dospělé, tak pro samotné žáky.
Při tvořivých činnostech se mnozí senioři 

aktivně zapojovali – někteří samostatně, jiní 
podle svých možností s pomocí našich žáků. 
Děti  jim  trpělivě  pomáhaly,  povzbuzovaly 
je  a  obdivovaly  jejich  šikovnost  i  životní 
zkušenosti. Mezi generacemi začalo vznikat 
pouto, které nezůstalo jen u osobních setkání 
– někteří si začali psát dopisy a vyměňovat 
si drobné pozornosti. 

Rádi  bychom  touto  cestou  upřímně 
poděkovali  obci  Černilov  a  Krajskému 
úřadu Královéhradeckého kraje za finanční 
podporu,  která  umožnila  realizaci  tohoto 
projektu.  Velké  poděkování  si  zaslouží  i 
naši žáci – nejen za svou ochotu pomáhat, 
ale především za to, jak přirozeně a srdcem 
vstupovali do vztahu se seniory. Opakovaně 
se  projektu  účastnili,  věnovali  mu  čas  i 
energii,  tvořili,  naslouchali,  povídali  si,  a 
především  darovali  svou  přítomnost  těm, 
kteří  to  velmi  ocenili.  Projekt  Sbližování 
generací  se  stal  krásným  příkladem  toho, 
jak i malé skutky mohou mít velký dopad. 

 Mgr. Bc. Daniela Jezdinská

Co takhle svatba, princi? 

Asi  nejznámější  pohádka  plná  moc 
hezkých písniček, a jak to v pohádkách má 
být,  se  šťastným  koncem.  Pokusili  jsme 
se  s  našimi  dětskými  herci  tuto  pohádku 
co nejlépe zahrát dětem z černilovské MŠ 
a  ZŠ,  dětem  z  Librantic,  které  si  udělaly 
do  Černilova  pochoďáček  a  odpoledne 
divákům  z  řad  široké  veřejnosti.  Do  rolí 
pohádkových  bytostí  se  vžili  –  Michal 
Špaček, Tomáš Dotzauer, Hana Šimková, 
Pavla  Kořínková,  Kateřina  Šprincová, 
Jan  Bohata,  Helča  Kašlíková,  Kája 
Lukášková,  Jaroslav  Hanslík,  Lukáš 
Popelák,  Lara  Zimolová  a  Sára  Beková. 
Dle  ohlasu  diváků  všech  věkových 
kategorií se to naší herecké partě povedlo. 
Děkujeme  všem,  kteří  nám  pomohli  
s přípravou po technické stránce. Děkujeme 
za přízeň a podporu všem divákům.

Mgr. Jana Hofmanová, 
Helena Pešavová

Sedmáci na Hradě

V rámci dějepisné výuky jsme s žáky 
7.  ročníků  vyrazili  na  Pražský  hrad, 
abychom  osobně  obdivovali  gotickou 
architekturu  –  lomený  oblouk,  opěrný 
systém,  rozetu,  krásná  barevná  okna, 
chrliče, fiály atd. - Chrám sv. Víta se nám 
všem líbil. V poledne jsme stihli i střídání 

hradní  stráže.  Dále  jsme  prošli  hradní 
nádvoří,  Vladislavský  sál,  Baziliku  sv. 
Jiří a Zlatou uličku. Průvodcovské služby 
velmi zodpovědně zajistili žáci 7. B. Celý 
den se i díky pěknému počasí vydařil.

Mgr. Jana Hofmanová, Mgr. Hana 
Linková, Renata Chladilová
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Kin-Ball v hodinách TV

Při  hodinách  TV  jsme  si  vyzkoušeli 
hru  s  velkým míčem Kin-Ball.  Je  to  hra 
založená  na  týmové  spolupráci.  Cílem  je 
si navzájem pomoci, aby mohl tým vyhrát. 
Žáky hra velice zaujala a bavila, což bylo 
hlavním cílem.   Mgr. Tomáš Handa

Zoo Chleby

Dne 3.  6.  vyrazil  5.  ročník  na  školní 
exkurzi  do  ZOO  Chleby.  Žáci  zde 
navštívili  výukový  program  "Jsem 
NEJ  (rekordmani  světa  zvířat)".  Dále 
prošli  komentovanou  prohlídku  nové 
ZOO.  Na  závěr  měli  volný  program  ve 
staré ZOO. Dětem i učitelům se exkurze 
moc líbila.  Mgr. Tomáš Handa

Pasování prvňáčků  
na čtenáře

Ve  středu  11.  6.  2025  byli  prvňáčci  
z  naší  školy  pozváni  i  s  rodiči  do 
Spolkového domu v Černilově. Po splnění 
7  úkolů  a  složení  slibu  byli  rytířem 
pasováni  na  čtenáře.  Domů  si  odnesli 
odznáček a pěknou knížku.  Mgr. Lenka 
 Javůrková, Mgr. Martina Cachová

Dětský den

V  pátek  30.  5.  pořádala  naše  škola 
jako  každoročně  Dětský  den.  Soutěže, 
hry,  malování  na  kamínky,  výroba 
placek,  malování  na  obličej,  kočár  
s  koňmi,  ukázka  velkých  papoušků, 

hasiči  a  hlavně počasí  -  vše  se vydařilo 
na jedničku a my si to opravdu užili. Tak 
zase za rok!

Mgr. Lenka Javůrková, 
Mgr. Jana Hofmanová

Tutanchamon

Zajímavá  výstava  o  tomto  egyptském 
faraonovi,  a  především  o  objevu  jeho 
hrobky  panem  Carterem  je  k  vidění  
v  pražských  Letňanech.  Jelikož  jsme  s 
dětmi 6. tříd Egypt zkoumali ve škole a dost 
se nám to  líbilo, vydali  jsme se do Prahy 
krásné exponáty prozkoumat osobně.

Nikdo  nebyl  zklamán,  faraonovy 
pohřební  komory  a  sarkofágy  byly  samé 

zlato,  vystaveny  byly  i  všechny  další 
předměty  z  hrobky  –  kanopy,  zlatý  vůz, 
trůn, sochy bohů, lodě atd.

Zhlédli  jsme  i  filmy,  které  výstižně 
doplnily  veškeré  informace.  Reakce  a 
hodnocení  výstavy  ze  strany  dětí  byly 
velmi pěkné.

Mgr. Jana Hofmanová, 
Mgr. Alice Petrovická
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Komunistický režim v Československu

Institut Paměti národa v Pardubicích, 
tam se vydali žáci 9.  ročníku v květnu a 
červnu, aby se blíže seznámili se zločiny, 
hrůzami  a  negativy  komunistického 
režimu  v  Československu.  V  rámci 
interaktivního  programu  si  připomněli 
období  nástupu  komunistů  k  moci  a 
jejich  cca  40letou  vládu  na  příkladech 
pronásledovaných a vězněných osobností. 

Vše  bylo  podáno  s  vysvětlením,  bylo 
pracováno  s  video  materiály,  nahranými 
výpověďmi  pronásledovaných  a  také 
s  archiváliemi. Žákům  se  program nejen 
líbil, ale také v nich zanechal zamyšlení, 
protože se pomocí interaktivního programu 
dotkli  komunistického  režimu  hodně  
zblízka.  Mgr. Bc. Radek Hybšman, 

Mgr. Jana Hofmanová

Černilovská paleta

Dne 29. 4. 2025 proběhlo na hale školy 
vyhlášení 15. ročníku soutěže Černilovská 
paleta na téma MŮJ SUPER VÝLET. 

V  letošním roce se přihlásilo přes 70 
soutěžících  s 64 pracemi. Prací  je oproti 
loňským ročníkům méně, zato jsou velmi 
kvalitní.

Kategorie A        1 práce
Kategorie B      14 prací
Kategorie C      28 prací
Kategorie E      21 prací

Někteří  soutěžící  se  přihlásili  s  více 
pracemi,  nebo  se  zapojili  do  několika 
kategorií. Tato soutěž je vyhlašována pro 
všechny  umělce  z Černilova  a  okolí.  Za 
připravené  ceny  děkujeme Klubu  rodičů 
při ZŠ Černilov.

Kategorie A

1. POPELÁK ONDRA

Kategorie B, žáci prvního 
stupně: 

1. KVASNIČKOVÁ Amélie
2. KOTLANTOVÁ Ella
3. BASTLOVÁ Róza

Zvláštní cena: PŘÍHODOVÁ Renée

Kategorie C, žáci druhého 
stupně:  

1. ŠPUNDOVÁ Daniela
2. KVASNIČKA Adam
3. VAŇÁSEK Daniel

Zvláštní cena: ZIMOLOVÁ Lara

Kategorie E, společné práce:

1. VACHKOVÁ Magdaléna, 
    KALOUSOVÁ Anastázie
2. TURKOVÁ Magdaléna, 
    HANSLÍKOVÁ Anna
3. SOUČKOVÁ Nela, 
    CAMARA Emilie

Zvláštní ocenění:
MŠ Hvězdičky
MŠ Výtvarný kroužek
Keramika
Družina

Děkujeme všem za vaši účast. Malujte, 
kreslete,  modelujte  a  jinak  se  výtvarně 
projevujte dál. 

Těšíme se, že se zase sejdeme při 16. 
ročníku Černilovská paleta. 

Téma bude „Stroj času“
Mgr. Kateřina Blatníková, 

Mgr. Jana Hofmanová

Sobotní dílničky

V  sobotu  17.  5.  se  již  potřetí  sešli 
členové kroužku Aranžování a Šikulové se 
svými rodinnými příslušníky a kamarády 
v  počtu  50  umělců  a  pomocníků.  A  co 
tvořili tentokrát? Aranžovali živé květiny, 
vyráběli motýlí zápich a malovali plátěné 
batůžky.  Výsledek  byl  opět  kouzelný 
a  všichni  odcházeli  spokojeni.  Všem 
zúčastněným  děkujeme  za  příjemné 
dopoledne.  Monika Šimůnková, 

 Míša Pešavová, Helena Pešavová

V pátek 6. 6. 2025 jsme vyrazili s dětmi z 2. B na cyklovýlet po krásách okolí Černilova. 
Našlapali jsme 13 km, opekli všechny buřty a obdivovali barevný mlýn. Přálo nám i počasí 

a nezmokli jsme. 
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Expedice Šumava

Ke konci ledna letošního roku představil 
projekt Stezka Českem společně s MŠMT a 
KČT nový projekt určený pro školy. Jedná 
se  o  soubor  návodů,  námětů  a  informací  
k pěti etapám Stezky Českem se záměrem 
podpořit  pohyb,  terénní  výuku,  rozvíjet 
sociální vazby a naučit žáky zvládat méně 
komfortní podmínky.

My  (organizátorky)  na  nic  nečekaly, 
hozenou  rukavici  sebraly  a  s  podporou 
zřizovatele  i  vedení  školy  naplánovaly 
trasu  centrální  částí  Šumavy.  Pokusně 
jsme tímto nápadem oslovily své třídy, bez 
problémů  nashromáždily  19  ochotných 
účastníků  a  začátkem  května  vyrazili  na 
trasu.

Začínáme  v  Železné  Rudě  nákupem 
vody a potravin na dva dny. Před místním 
obchůdkem  zůstávají  batohy  a  teprve 
pohled na  tu hromadu vede některé z nás 
k uvědomění,  do  jakého podniku  jsme  se 
to  pustily.  Následuje  sedmikilometrový 
krpál,  prověřujeme  svoji  kondičku  a 
ochutnáváme  první  bolest,  ale  nikdo  na 
sobě nedává nic znát. Všechno vynahradí 
jezero  Laka,  sice  nejmenší  a  nejmělčí 
z  osmi  ledovcových  jezer  v  české  části 
Šumavy,  ale  kouzelné  svou  atmosférou 
a  plovoucími  ostrůvky  rašeliny.  Tady  se 
s  námi  na  odpočinkovém  místě  dává  do 
řeči  Míša,  strážkyně  NP.  Ptá  se,  odkud 
jsme  a  kam  se  chystáme,  vysvětluje  nám 
pravidla  nouzových  nocovišť,  která  sice 
máme nastudovaná, ale netušily  jsme,  jak 
moc  se  to  tady  hlídá.  Mezitím  si  všímá, 
že má jeden z nás zalepený batoh a nabízí  
k zapůjčení svůj vlastní. 

Na nouzové nocoviště Hůrka to už není 
daleko  a  my  se  stavěním  stanů  poslušně 
čekáme  na  šestou  hodinu.  Mezitím 

prohlížíme okolí a zahříváme se pohybem, 
jak  to  jen  jde.  Přijíždí  Míša  a  opravdu 
přiváží svůj batoh. Moc děkujeme! Noční 
teploty  klesají  k  mínus  pěti  a  za  teplý 
spacák by člověk vyměnil veškerý ostatní 
majetek. Studenější noc už naštěstí nebude 
a  ráno  nás  vítá  slunečný  den.  S  devátou 
hodinou přichází další ranger a děkuje nám 
za  respektování  pravidel.  Seznamuje  nás  
s aktuálním stavem tras v okolí a zodpovídá 
naše zvídavé otázky. 

My máme dnes v plánu dojít do Prášil, 
a protože je času dost, voláme do tamního 
lanového  parku,  zda  by  byli  ochotni 
udělat  nám  hromadnou  slevu  a  všechno 
vystavit na fakturu. A světe div se, prý to 
nebude  problém.  V  daný  čas  už  na  nás 
čeká  usměvavá  instruktorka Hanka,  která 
přerušila  všechny  své  aktuální  plány, 
aby  nás  přivítala,  provedla  instruktáží  a 
dohlédla na to, aby všichni trasu překážek 
v korunách stromů včetně poslední lanovky 
nad Prášilským potokem zvládli. 

Cestou k Chatě KČT, kde jsou stezkaři 
vítáni  a  kde  nás  nechali  pouze  za  nízký 
poplatek přespat ve venkovním stanu, jsme 
si ještě zpestřili prohlídkou venkovní volně 
přístupné  botanické  zahrady.  Plni  dojmů 
jsme se těšili na teplou večeři a hygienické 
zázemí. Všeho nám bylo dopřáno a nazítří 
nás  čekal  nejobtížnější  den  –  výstup 
natěžko na Poledník (1315 m).

Místní  nás  ujišťovali,  že  to  chodí  i 
důchodci,  a  tak  jsme  důvěřivě  zdolávali 
cestu plnou kořenů  a  kamení,  která  se  za 
nádherným Prášilským jezerem změnila ve 
štěrkovou, ale to pětisetmetrové převýšení 
na  deseti  kilometrech  jsme  prostě museli 
dát,  abychom konečně dosáhli  nejvyššího 
bodu  trasy.  Z  původního  vojenského 

objektu  elektronické  ostrahy  je  udělána 
expozice  života  na  Poledníku  za  studené 
války a po zdolání 227 schodů (uf) a jednoho 
žebříku  (uf  uf)  se  za  takového  luxusního 

počasí, jaké jsme měli my, můžete potěšit 
jedinečným  výhledem  na  celou  centrální 
Šumavu  a  Bavorský  les.  Fantastická 
paní  Krejčíková  z  místního  bufetu  nám 
dovezla objednané zásoby a vodu a z paní 
pokladní na rozhledně se po zavírací době 
vyklubala  další  strážkyně  NP,  která  nám 
přišla na nocoviště nabídnout svou pomoc, 
kdybychom  cokoli  potřebovali. Milí  lidé, 
tihle rangeři.

Speciální  pomoci  naštěstí  nebylo 
třeba  a  my  další  den  pelášili  hlavně  
z kopce na Modravu, kde jsme měli na dva 
dny  zamluvenou  chatu  s  tekoucí  teplou 
vodou  z  kohoutku,  splachovací  toaletou, 
opravdovými  peřinami,  elektřinou  
v  zásuvkách  a  jídlem  až  pod  nos. 
Odbočku  na  Oblík  (někteří)  a  Tříjezerní 
slať  (všichni)  jsme  si  ale  nenechali  ujít. 
Na Modravě  jsme  se  ubytovali  ve  Zlaté 
stezce,  skromném  penzionu,  ovšem  
s ochotným servisem. 

Následující den  jsme šli  jen  s malými 
batůžky obhlédnout pramen Vltavy a věřte 
nám,  že  jsme  si  velmi  užívali  minimální 
zátěž na zádech. Trasa nakonec přes Kvildu 
měřila 28 km, ale večer jsme ještě rozjařeně 
fandili hokeji. 

Další den jsme se rozloučili se střechou 
nad  hlavou  a  autobusem  se  přemístili  ke 
kempu  Antýgl.  Tam  jsme  opět  nechali 
bagáž a vyšlápli si nalehko nahoru na Srní k 
vlčímu výběhu, místní atrakci. Z vyhlídkové 
lávky se nám podařilo zahlédnout několik 
zvířat.  V  návštěvnickém  centru  jsme 
dle  domluvy  nechali  zapůjčený  batoh  a 
prohlédli  si  expozici  ukazující  život  vlků 
a  jeho  soužití  s  člověkem. Zpáteční  cestu 
do kempu jsme zvolili kolem říčky Vydry, 
známou  např.  z  oskarového  filmu  Kolja. 
Koryto  je zaneseno žulovými balvany, na 
kterých se příjemně odpočívá, a právě tady 
vznikl  po  zhodnocení  akce  plán  a  trasa  
k pokračování po stezce příští rok.

Po  návratu  do  kempu  jsme  se  vrhli  
ke stánku s občerstvením, kterému vládne 



pan  Mašín.  Byla  radost  pohledět,  co 
všechno  dokázal  vykouzlit,  a  neodmítl 
žádné gastronomické přání.

Poslední večer vandrování má většinou 
příchuť nostalgie. Rozdělali jsme oheň a při 
pohledu do plamenů nám myslí probíhaly 
zážitky  uplynulého  týdne.  Nechali  jsme 
se  okouzlit  místní  krajinou,  nechali 
jsme  na  sebe  tiše  působit  její  rozlohu, 
pozorovali  jsme  daleké  lesy  od  obzoru  
k obzoru, místy přerušované proměňující se 
hladinou jezerních vod či horskou loukou. 
Přijímali  jsme  tu  krásu  očima  a  prožívali 
spolu všechny radosti  i  strasti cesty. Je  to 
jako zázrak, něco nevyslovitelného, co se 
musí  zažít.  Je  to  svoboda  a  přátelství. A 
pak sestoupily ze šumavských hor tajemné 
bytosti  a  žezlem  pokropeným  vodou  
z pramene Vltavy nás všechny pasovaly na 

opravdové stezkaře.
Ano,  cestou  jsme  potkali  mnoho 

milých,  usměvavých  a  ochotných  lidí. 
Ještě jedna velká pomoc nás čekala cestou 
domů, když jsme zjistili, že ze Sušice do 
Klatov  je  zavedena  náhradní  autobusová 

doprava,  která  nabírá  zajížděním 
k  jednotlivým  stanicím  velké 
zpoždění,  a  rychlík  Českých  drah 
na  autobus  soukromého  dopravce 
nečeká,  i  když  máme  objednanou 
přepravu  skupiny.  Když  to  zjistil 
pan  řidič,  jediným  telefonátem 
zajistil,  že  náš  autobus  naložil 
pouze cestující do Klatov, vytvořil 
tak  přímý  spoj  a  my  krásně  stihli 
rychlík  na  Prahu,  který  opravdu 
odjel z nádraží na čas. Děkujeme!

A co na závěr? Nachodili  jsme 
cca 116 km, zažili mrazivé noci a slunečné 
dny,  nezmokli  jsme  ani  jednou  (!)  a 
vytvořili si vzpomínky na celý život. 

Hana Šimková, Lenka Altmannová, 
Hana Waldhauserová a stezkaři z 5. B,  

8. A, 9. A a 9. B
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Deváťáci na Sokolce

Od 9. 6. do 12. 6. vyjeli žáci 9. ročníku 
do Deštného v Orlických horách na školní 
výlet, aby na Sokolské chatě strávili 3 dny. 
Bohatě  si  užili  strávený  čas. Hráli  stolní 
tenis,  nohejbal,  opékali  buřty,  prožili 
diskotéku, ale i pěší túry do okolí. Skupina 
deváťáků  se  dokonce  vydala  cestou 
kuchařského  umění  a  vytvořila  více  než 
30 kebabů, hranolky a stripsy. Jelikož se 
jednalo o poslední akci devátého ročníku, 
velmi si  ji žáci užili a odvezli si spoustu 
zážitků.

Mgr. Bc. Radek Hybšman, 
Mgr. Bc. Daniela Jezdinská, 

Hana Bíbová Kuchařová

Závodní okruhy ve škole

Na  hale  školy  se  sešli  ve  středu 
odpoledne 14. 5. 2025 majitelé závodních 
autíček na dálkové ovládání, aby poměřili 

své síly ve dvou disciplínách – rychlostní 
okruh  a  slalom.  V  obou  si  vedli  velmi 
dobře, trestných bodů bylo poskrovnu.

Kategorie A – 1. stupeň

Slalom:
1. místo – Viktorie Mecnerová
2. místo – Vojtěch Špička
3. místo – Jakub Horák
Rychlostní okruh:
1. místo – Jakub Horák
2. místo – Ondřej Zumr
3. místo – Vojtěch Zumr

Kategorie B – 2. stupeň

Slalom:
1. místo – Josef Lukšíček
2. místo – Antonín Valenta
Rychlostní okruh:
1. místo – Antonín Valenta
2. místo – Josef Lukšíček

Blahopřejeme  a  všem  děkujeme  za 
účast.  Mgr. Jana Hofmanová, 

Mgr. Kateřina Blatníková
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Pověst o kočce Bertě - literární soutěž

Dětské oddělení U Berty, které spadá pod Knihovnu města Hradce Králové 
a  nachází  se  na  Slezském  Předměstí,  pořádalo  celostátní  literární  soutěž 
s názvem Pověst o kočce Bertě. Naše škola slaví další literární ocenění. Při 
vyhodnocení na začátku června zaujaly porotu práce tří dívek z 5. A, které 
obdržely  diplom,  knížku  a  předměty  s  logem  knihovny.  Oceněné  pověsti   
o  kočce  Bertě  od  Kateřiny  Huškové,  Karolíny  Pácaltové  a  Magdalény 
Turkové si přečtěte na těchto stranách.

Mgr. Bc. Radek Hybšman 

Pověst o kočce Bertě

Kočka  Berta  bydlí  v  knihovně. Má 
pelíšek  mezi  knížkami.  Kočka  Berta 
vypadá stejně jako každá jiná kočka, ale 
je  jiná v  tom, že  je  to kočka kouzelná, 
ale  nikdo  to  neví.  Když  někoho  vidí 
v nesnázích, ráda mu pomůže. Pomůže 
mu najít knížku, kterou hledá. Například 
děti hledají knížku O pejskovi a kočičce, 
jak  myli  podlahu.  Kočka  Berta  ihned 
vyskočí ze svého pelíšku a mňoukne na 
děti u  té knížky, kterou hledaly. Ony ji 
za to pohladí. Jen se pak děti diví, že to 
kočka Berta ví. 

Naopak  –  když  je  nějaký  kluk  zlý, 
nepomůže  mu,  ale  ještě  tu  knížku 
začaruje a knížka není vidět do té doby, 
než  na  ni  je  hodný.  Potom,  když  je 
hodný, knížku packou vytáhne a knížka 
spadne na zem.

A  to  nebylo  jediné,  co  kočka Berta 
uměla.  Nejen  že  pomáhala,  ale  kdo  se 
k  ní  choval  hezky,  splnila  mu  přání, 
ale  to  muselo  být  přání  pro  někoho 
jiného,  ne  pro  sebe,  protože  člověk 
nemá myslet  jen na  sebe. Kočka Berta 
měla  ráda  také,  pokud  jí  někdo  dal 

kousek  svačiny,  protože  byla  mlsná  a 
také měla ráda drbání za ušima a za  to 
mu pomohla zase najít knížku. Všichni 
hodní lidé odcházeli vždy spokojení. 

Také  bych  si  moc  přála,  pokud  by 
taková knihovna stála v Černilově.

Kateřina Hušková, 5. A
Masarykova jubilejní ZŠ a MŠ, Černilov

Pověst o kouzelnici Bertě

U nás na vesnici nám nic nechybí, a 
tak tu samozřejmě máme i knihovnu. To 
by  nebyl  až  taková  zvláštnost,  ale  v  té 
knihovně  už mnoho  let  bydlí  nádherná 
kočička jménem Berta. Má neuvěřitelně 
černý  hustý  kožíšek,  na  levé  zadní 
tlapce  bílý  flíček  a  smaragdově  zelené 
oči, které ve tmě svítí více než pouliční 
lampy. Berta je velmi klidná a upředená 
kočičí  slečna,  která  v  sobě  ukrývá 
jedno velikánské kouzlo. Toto kouzlo je 
určené k jedné věci, a to pomoci dětem, 
aby si znovu zamilovaly čtení. 

Berta  totiž  nemohla  dál  snášet 
pohled na děti, jak tráví svůj volný čas. 
Vesnické  děti  a  neustále  jen  koukají 
do  mobilních  telefonů,  hrají  hry  na 
počítačích  a  koukají  na  televizi. Knihy 
zatím  ležely  opuštěné  a  zaprášené 
v policích knihovny. Děti chodily kolem 
knihovny  a  žádnou  z  knih  nepůjčily. 
Jednoho  večera,  když  byl  měsíc 
v  úplňku,  vytáhla Berta  svou  tlapičkou 
Knihu  kouzel  a  odříkala  tajemné 
zaklínadlo.  Celou  vesnici  postupně 
zahalila  hustá  mlha  plná  kouzelných 
příběhů pro děti. Postupovala od prvního 
do  posledního  domku  ve  vesnici,  ani 
jeden nevynechala. 

Druhý  den  ráno  se  postupně 

probouzely  děti  a  všechny  byly  jako 
vyměněné.  Ani  jedno  z  nich  nesáhlo 
ráno  po  mobilních  telefonech,  ale 
hledaly  v  knihovničkách  nějakou 
zajímavou  knihu.  Ty  děti,  které  doma 
knížku  neměly,  se  nemohly  dočkat,  až 
skončí  vyučování.  Ihned  poté  běžely 
do  knihovny,  kde  je  s  radostí  přivítala 
místní  knihovnice  i  upředení  kočka 
Berta.  Malé  děti  si  půjčovaly  knížky 

s  velkými  písmenky,  starší  dívky 
romantické  příběhy  a  větší  kluci  zase 
dobrodružná  čtení.  O  knížkách  si  pak 
všichni  povídali  při  procházkách  nebo 
na hřišti. Na mobilní telefony i počítače 
děti  rychle  zapomněly.  Kromě  čtení 
si  děti  začaly  i  víc  hrát  venku,  protože 
chtěly  zkusit  různá  dobrodružství 
z  knížek,  které  přečetly.  Rodiče  sice 
nechápali,  ale  byli  moc  spokojení, 
protože se s dětmi nemuseli hádat kvůli 
času stráveném na počítači, a nakonec si 
z nich mnozí vzali příklad a začali také 
číst. 

A co Berta? I když nikdo netušil, že 
za zázračnou proměnou dětí stojí právě 
černá  kočka  z  knihovny,  stala  se  z  ní 
nejoblíbenější  obyvatelka  celé  vesnice. 
Děti i dospělí ji milovali, často ji někdo 
přinesl  pamlsek  či  kousek  masíčka  na 
přilepšenou,  ale  hlavně  měla  dostatek 
pozornosti  a  mazlení,  které  ukrutně 
milovala.  Proto  bychom  se  všichni 
měli  chovat  pěkně  a  s  úctou  ke  všem 
zvířátkům,  protože  nikdy  nevíme,  co 
všechno oni dělají pro nás.

Magdaléna Turková, 5. A
Masarykova jubilejní ZŠ a MŠ, Černilov
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Pověst o kočce Bertě

Jednou  v  dávných  dobách  za  2. 
světové  války  žila  jedna  kočka  jménem 
Berta.  Byla  to  moc  moudrá,  chytrá  a 
lísavá kočka. Lidé si mysleli, že její slzy 
dokáží  léčit  rány.  Proto  se  chodili  kvůli 
ní do kostela každý den pomodlit. Kočka 
Berta měla také sestru Anetu. Aneta byla 
úplný  opak  Berty.  Nebyla  moudrá,  ani 
chytrá a lísavá. Na Bertu trošku, no spíše 
hodně  žárlila. A  proto  chtěla  na  ni  a  na 
její  království  zaútočit.  V  jeden  den  šla 
Aneta  do  království  za  kočkou  Bertou. 
Zamňoukala:  „Ahoj  Berto,“  a  kočka 
Berta  ji  pozdravila:  „Ahoj Anet.“  „Hele, 
Anet,  nechceš  jít  na  večeři?“  zeptala 
se  Berta.  Toho  Anet  využila.  Když  se 
vrátila  domů,  přemýšlela,  jestli  nemá 
doma nějaký  jed a kupodivu měla. Když 
přišla  k  Bertě  domů,  připadalo  jí  to, 
jako by byla  v  nějakém  luxusním domě. 
Sedli  si  ke  stolu  na  večeři  a  povídali  
si. 

Mezitím přišel číšník. „Co si dáte?“ 
„Mňau,  já  bych  si  dala  prosím  ty 

granulky a mlíčko,“ řekla Berta. 
„A pro vaši sestru?“
„To stejný, prosím,“ řekla Aneta.

„Omlouvám  se,  ale  musím  jít  na 
záchod,“ řekla Berta.

„To je v pořádku,“ řekla Aneta. 
Teď  přišel  ten  okamžik.  Aneta  měla 

příležitost  dát  jed  do  pití,  a  tak  ho  tam 
nasypala.  Když  se  Berta  vrátila,  napila 
se.  Trošku  se  jí  motala  hlava.  Řekla  

o tom číšníkovi, který hned přivolal lékaře. 
Když se to dozvěděli lidé, byli ochotni dát 
za Bertu všechno. Peníze, majetky, pole, 
dobytek. Lékař samozřejmě zjistil, že byla 
otrávena jedem. Proto se rozšířilo pátrání 
po  tom,  kdo  to  mohl  udělat.  Dva  týdny 
se  nic  nenašlo.  Potom  se  lidé  dozvěděli 
dobrou věc, ale pro Anetu špatnou. Berta 
přežila.  Když  se  to  Aneta  dozvěděla, 
zuřila, ale byla ráda, že se pachatel nenašel. 
Toužila vymyslet nový plán, ale najednou 
u ní zazvonil zvonek. Zmatená Aneta šla 
otevřít.  Jakmile  otevřela,  uviděla  policii 
ze  sousedního  království.  Kočka  Berta 
stála v čele a zamňoukala. 

„Ahoj Anet, přišla jsem ti říci, že jsem 
celou  dobu  věděla,  že  jsi  to  byla  ty.  Ty 
jsi mi dala jed do pití a jsi odsouzena do 
basy.“

„Jak  jsi na mě ale přišla?“ zeptala  se 
Aneta.

„Jednoduše,  byla  jsi  jediná  osoba, 
která byla v dohledu mého pití.“

Anetu dali do vězení a tam zůstala.

Karolína Pácaltová, 5. A
Masarykova jubilejní ZŠ a MŠ Černilov

V úterý 6. 5. reprezentovali žáci devátých ročníků naši školu na dopravní soutěži. 
Vybojovali hezké čtvrté a šesté místo v soutěži družstev. V doprovodné branné soutěži 

vyhrál zlato Michal Špaček z 9. A. —  Mgr. Dana Vaňková

Hradecký slavík 2025

Žákyně  prvního  stupně  skvěle 
reprezentovaly  naši  školu  v  pěvecké 
soutěži  Hradecký  slavík,  která  se  konala 
dne  14.  května  v  hradeckém Adalbertinu, 

kde předvedly své hudební nadání a talent.  
S pečlivě vybranými  skladbami  a pevným 
odhodláním  vystoupily  před  porotou  i 
publikem.  Atmosféra  byla  plná  podpory 

a  radosti,  a  ať  už  s  oceněním  či  bez  něj, 
všechny  odcházely  obohaceny  o  cennou 
zkušenost  a  nové  zážitky.  Naši  školu  ve 
velké  konkurenci  zpěváků  z  celého  kraje 
reprezentovaly – Josefína Mušková a Terezie 
Lorencová ze 4. A, Barbora Šlaisová ze 4. B 
a Stella Evelína Mušková z 2. A. Terezii se 
navíc ve své kategorii podařilo získat krásné 
2.  místo!  Děvčatům  gratulujeme  a  těšíme 
se na jubilejní 40. ročník soutěže v příštím 
roce.  Kristina Šlaisová
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Sen
Deník Evelínky

6. prosince

Milý deníčku.
Dnes  je  sobota,  přesněji 

7:17  hodin.  Na  Bakaláře  mi 
právě  přišla  jednička  z  hudebky  
a angličtiny. Včera jsem byla se Zorou, 
Lili  a  Elou  na  hřišti  a  pak  jsem  šla 
za  dědou  a  babičkou.  A  to  nejspíš 
souvisí  s  mým  snem,  tam  se  ale 
dostaneme  za  chvíli.  Když  jsem  tam 
přišla,  babička  mi  udělala  bylinkový 
čaj  a  přinesla  bublaninu,  kterou  před 
chvílí  upekla.  Mezitím  přišel  děda  
a  začal  si  s  námi  povídat.  Nevím  jak, 
ale  dostali  jsme  se  k  takovému  tomu 
vyprávění,  jak  dospělí  vzpomínají  na 
svoje  dětství.  Později  jsem  už  musela 
jít domů, ale před tím, než jsem odešla, 
podal mi děda do ruky svazek papírů a 
řekl mi, že si to mám přečíst. A tak jsem 
doma četla. Bylo to vyprávění 
o  dědově  rodu,  které  si  děda 
sám sepsal. Skoro na začátku 
bylo  napsáno:  Nejstarší 
záznam  o  statku  pochází 
z  roku  1587.  Začetla  jsem 
se  dál  a  byla  jsem  na  straně 
tři: Václav  (nar.  1721)  – měl 
čtyři děti – Anežku, Kateřinu, 
Marii  a  Jana.  Když  jsem  to 
dočetla  až  na  konec,  byla 
skoro  půlnoc,  a  tak  jsem  šla 
spát. A pak se mi zdál sen. 

V tom snu jsem se ocitla u 
nějaké  vesnice.  Šla  jsem  dál 
do vesnice a našla rybník, kde 
někdo rybařil. Rybník mi něco 
připomínal.  Byl  to  rybník 
z  naší  vesnice!  Ale  všude 
to  nevypadalo,  jak  v  naší 
vesnici, byla menší a starší. A 
tak mě napadlo, že se podívám 
k domu dědy a babičky. „Ten 
už  tam  nějakou  dobu  stojí,“ 
řekla  jsem  si.  Když  jsem 
vešla  na  místo,  kde  jinak 
stojí  příjezdová  silnice,  byla 
tam  jen  taková  polní  cesta  a  
ze  dvora  někdo  volal: 
„Anežko,  Kačko,  Marie!“ 
Uvědomila jsem si, že Marie, 

Anežka  a  Kateřina  byly  v  našem 
rodokmenu,  jen  chybí  Jan.  Když  jsem 
viděla, jak tři děti vešly do chalupy, šla 
jsem se potichu podívat na dvůr. Pobíhaly 
tu husy a za plotem se pásly krávy. Také 
za mnou přiběhl pes. Šla jsem se podívat  
i  do místnosti  ve  stodole, kde má děda 
dílnu. Uprostřed stál nějaký starý stroj. 
Ale pak se za mnou ozval hlas: 

„Co tu děláš?“ 
Nevím  proč,  ale  až  teď  jsem  si 

všimla, že mám na sobě pyžamo. Přede 
mnou stál nějaký muž.

„Odkud jsi?“ zeptal se. 
Nevydala  jsem  ze  sebe  ani  hlásek. 

Vzal  mě  do  domu  za  ostatními.  Přišlo 
mi divné,  že nikdo nic neříkal,  ale pak 
mě všichni pozdravili a připadalo mi, že 
už mě asi znají. Nejmladší z dětí si mě 
po chvíli začalo prohlížet. Ten muž mě 
posadil na volnou židli u dveří a paní mi 

 
Cesta do minulosti - literární soutěž

Anička Hanslíková z 5. A obsadila skvělé 3. místo v celostátní literární soutěži 
Cesta do minulosti (kategorie: próza 9 - 11 let), kterou pořádala Knihovna města 
Hradce Králové. Medailový text si můžete přečíst níže.

Mgr. Bc. Radek Hybšman 

nabrala naběračku slepičí polévky. Celé 
mi to přišlo ale takové zvláštní. Nejstarší 
dívka si se mnou začala povídat: 

„Já  jsem Anežka  a  tohle  jsou  moji 
sourozenci. Jak se jmenuješ ty?“ 

Já  jsem  odpověděla:  „Já  jsem 
Evelínka. A vlastně ani nevím, jak jsem 
se sem dostala.“ 

„Jak to?“ ozval se chlapec, u kterého 
jsem usoudila, že to musí být Jan. 

„Přece  musíš  vědět,  jak  jsi  se  sem 
dostala. A co máš vlastně za oblečení?“ 
pokračoval.

„Pyžamo,“ odpověděla jsem. 
„Jenže  takové  neznáme,“  ozvala  se 

jedna z holčiček. 
„Já  nejspíš  nejsem  z  vaší  doby, 

nenarodila jsem se ve stejném čase jako 
vy,“ špitla jsem. 

„Jak to? Vždyť vypadáš stejně stará 
jako my,“ řekl Jan. 

„To  jo,  ale …  Já  jsem  se  probudila 
u  vaší  vesnice.  Na  tom  kopci  vedle 
vašeho  statku  bude  dávno  po  vás  stát 
nový  dům,“  odpověděla  jsem.  Všichni 
najednou zbledli. 

„Tak se přesuneme k jídlu, po polévce 
máme ještě zbytek brambor ze včera, ať 
se snědí,“ řekla jejich maminka. 

Po  obědě  jsme  šli  s  dětmi  na  pole. 
Povídali jsme si o tom, odkud jsem a jak 
jsem  se  sem  dostala,  co  se  v mé  době 

děje  a  nejvíce  je  zajímala 
elektronika, škola a hudba. Já 
jsem se dozvěděla, že všichni 
mimo  nejmladšího  z  dětí 
chodí  do  místní  školy  a  rádi 
chodí do lesa. Kateřina s Marií 
také  hrají  na  housle  a  Jan 
rád  rybaří.  Anežka  se  vyzná 
v bylinkách a celkově ví hodně  
o  rostlinách.  Jejich  maminka 
umí skvěle vařit a táta zase prý 
miluje  zvířata.  Skamarádila 
jsem se s nimi a strašně se mi 
mezi nimi líbilo. Bylo pomalu 
šest hodin večer, a tak jsme se 
vydali  domů,  ale  najednou… 
JSEM SE PROBUDILA!!! 

Zajímalo by mě, proč se mi 
špatné a  strašidelné  sny zdají 
potom,  jakmile  usnu  nebo 
uprostřed noci, ty nejlepší sny 
ráno.  Ještě  jsem  se  snažila 
usnout  a do  snu  se vrátit,  ale 
to už nešlo. Tak ahoj, ještě se 
možná ozvu.

Anna Hanslíková, 5. A
Kategorie próza 9-11 let

Masaryková jubilejní ZŠ a MŠ, 
Černilov
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Kantýna ZŠ Černilov
se od září 2025 zavírá

Nabízím předání celého provozu. 

V případě zájmu volejte:
I. Šimková, tel.: 737 928 311

Nutný živnostenský list!

 
Povídky novoměstské 2025

V  celostátní  literární  soutěži  Povídky  novoměstské,  pořadatelem  je  DDM 
Stonožka v Novém Městě nad Metují, fantasticky obsadili naši žáci pod vedením 
pana učitele Hybšmana všechna medailová umístění  v kategorii A  (10  -  12  let). 
Žáci měli soutěžit s texty na téma: Nevhodný dárek. Medailové příběhy si můžete 
přečíst níže.

Výsledky:
1. místo – Magdaléna Turková (5. A)
2. místo – Karolína Pácaltová (5. A)
3. místo – Nikolas Šulc (5. A) 

Mgr. Bc. Radek Hybšman 

vyhodit,  ale  bylo  mi  jasné,  že  z  něho 
nikdy pít nebudu. A nebudu ho používat 
ani jako stojánek na pastelky. Jinak bych 
asi rychle s kreslením přestala. Musím pro 
hrnek vymyslet místo, kde nebude vidět. 
A to hned! Odnesla jsem hrneček ze svého 
pokoje,  odložila  na  jídelní  stůl  a  začala 
přemýšlet.  Mezitím  dostala  naše  kočka 
Evelínka báječný nápad! Začala chroupat 
granulky z psí misky našeho psa Rufíka. 
To ho probudilo a rychle běžel chránit své 
jídlo.  Evelínka  se  dala  na  zběsilý  úprk 
a  v  rychlosti  vyskočila  na  jídelní  stůl. 
Prásk!  K  mé  velké  radosti  shodila  můj 
nový hrneček na zem. Hrneček se rozbil 
na  tisíc  kousíčků.  Nyní  se  ve  střepech 
nedalo  poznat,  kdo  je  jaká  příšera. Můj 
problém tak byl vyřešen. Došla jsem pro 
lopatku  se  smetáčkem  a  střepy  zametla. 
Ještě jsem nikdy tak ráda neuklízela. Říká 
se,  že  střepy přinášejí  štěstí. Opravdu  to 
platí. 

Přestože  nejsem  příliš  náročná,  ne 
každý  dárek  mi  udělá  radost.  Alespoň 
jsem  se  poučila  a  druhým  lidem  budu 
vybírat  dárky  ještě  pečlivěji  než  dosud. 
Jsem moc ráda, že za mnou Lenka přijela 
a budu se na ni těšit i příště. Jen jí budu 
muset  naznačit,  že  Teletubbies  opravdu 
není nic pro mě. Nerada bych totiž příští 
rok dostala  třeba ponožky s Teletubbies. 
Těch  by  bylo  trochu  složitější  se  
zbavit. 

Magdaléna Turková

Nepovedený dárek

Jednou na Vánoce jsem dostal dárek, 
který  byl  tak  hrozný,  že  jsem měl  chuť 
ho poslat zpátky. Byla to plastová soška, 
co vypadala jako něco, co bych si koupil 
v  obchoďáku  za  padesát  korun.  Když 
jsem se zeptal, co to je, rodinka mi řekla, 
že je to umění. Umění? To vypadalo jako, 
jako  by  nějaký  pes  spadl  na  hromadu 
plastových  hraček.  Pak  jsem  dostal 
šampón pro kočku, a přitom jediné zvíře, 
které mám doma, je morče. To asi někdo 
nepochopil.

Nikolas Šulc, 5. A

Nevhodný dárek

Jednou byli dva kamarádi Jáchym a 
Vincent. A byli to dva nejlepší kamarádi. 
Jednoho dne  slavil  Jáchym narozeniny. 
Vincent  na  ně  ale  zapomněl,  ale  poté 
si  vzpomněl,  a  tak  šel  za  Jáchymem. 
„Ahoj,  Jáchyme,“  pozdravil  Vincent. 
„Ahoj, Vincente.“

„Jáchyme, jen tak mě napadlo… Co 
si fakt přeješ?“

„Já?“ zeptal se Jáchym. „Chtěl bych 
dostat  nový  mobil,  ten  můj  je  totiž 
strašně rozbitý.“

„Hm. A dál?“
„A taky kryt na ten mobil, ten by se 

taky hodil.“
„Dobrá, já tedy něco vymyslím.“
Vincent odešel domů a přemýšlel, co 

by Jáchymovi mohl dát, protože na nový 
mobil  nemá  peníze.  Najednou  dostal 
nápad. 

Rychle  jako  blesk  pádil  do  auta, 
aby  jel  do  města  koupit  dárek.  Koupil 
mu  ADREANALINOVÝ  ZÁŽITEK. 
Zapomněl  však,  že  se  Jáchym  bojí 
výšek.  Přesněji  se  rozhodl,  že  koupí 
skok  z  hory,  co  děsí  Jáchyma  nejvíc. 
Nastal  den  předání.  Vincent  se  vydal 
k  Jáchymovi  se  slovy:  „Hodně  štěstí, 
zdraví,  ať  Tě  život  baví.“  Předal  mu 
dárek  v  malé  krabičce.  Jáchym  si 
představoval,  že  po  rozbalení  najde 
v krabičce nový mobil. Mýlil se. 

„Jáchyme,  tak  rozbaluj!“ 
povzbuzoval ho Vincent. 

Jáchym  dárek  rozbalil  a  podivil  se: 
„Co to je?“

V  ten moment Vincentovi  došlo,  že 
se Jáchym bojí výšek. 

Jáchym ihned dodal: „Vincente, víš, 
že se bojím výšek, viď?“

„No, mně to došlo až teď,“ reagoval 
Vincent.  „Jáchyme,  promiň,  slibuji,  že 
příští rok to bude něco speciálního.“

Karolína Pácaltová

Nevhodný dárek

Asi  jako  každý,  mám  moc  ráda 
své  narozeniny.  Dort,  dárky  a  rodinu 
pohromadě.  Minulý  rok  mi  přijela 
popřát moje Lenka, kamarádka z  tábora. 
Moc  mě  to  překvapilo  a  zároveň  jsem 
měla  obrovskou  radost.  Přivezla  mi 
krásně  zabalený  dárek  s  modrou  mašlí. 
Poděkovala  jsem  jí  a  začala  rychle 
rozbalovat. Po roztrhání papíru a otevření 
krásné  krabičky  jsem  zůstala  v  šoku. 
V ruce se mi objevil hrneček s obrázkem 
Teletubbies.  Hrůza!  Bylo  mi  jasné,  že 
mi  Lenka  chtěla  udělat  radost,  ale  já 
Teletubbies opravdu nesnáším. 

Už  jako  malinká  jsem  se  jich  bála. 
Podivně  obrovské  plyšové  postavy 
s  divným  obličejem  ve  mně  probouzely 
strach.  Milovala  jsem  prasátko  Peppu, 
ale  Teletubbies  opravdu  nikdy.  Pokusila 
jsem  se  o  falešný  úsměv  a  předstírala 
jsem  radost. Rychle  jsem  hrnek  odložila 
a  šla  s  Lenkou  raději  na  zahradu.  Tím 
se můj  problém  s  hrnkem  ale  nevyřešil. 
Když jsem si šla večer lehnout, pohled na 
Teletubbies mě znovu vyděsil. Měla jsem 
pocit, že mě  ty příšerně plyšové potvory 
sledují  a  chtějí  mi  ublížit.  Hodila  jsem 
přes hrnek tričko a zachumlala se do peřin. 
I tak se mi v noci zdálo cosi strašidelného. 
Ráno  jsem si oblékla  triko a Teletubbies 
byly  zase  zpátky.  Nechtěla  jsem  dárek 
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Černilovský dvůr počtrnácté
V  sobotu  7.  6.  2025  se  konal  už  14. 

ročník festiválku Černilovský dvůr 2025. 
Letos  byl  trochu  ovlivněn  deštivým 
a  studenějším  počasím,  ale  všichni 
účinkující,  diváci  i  pomocníci  byli  moc 
stateční a zvládli to báječně.

Děkujeme  mnoha  lidem,  kteří  se  na 
přípravě  a  průběhu Černilovského  dvora 
podíleli, bez nich by to nešlo.

Program  letos  hudebně  otevřelo  duo 
Barča  s  Otcom.  Koncertní  štafetu  pak 
postupně  přebíraly  kapely  Fukanec, 
Bombarďák, Expedice Apalucha  a Klára 
Sára, dámy a pánové.   Divadelně nás moc 
potěšilo  a  pobavilo  Divadlo  Matýsek  a 
improvizační divadlo B.I.Z.O.N.I. Skvělé 
občerstvení obstarala Cukrárna a kavárna 
Apetit  a  Creato  Černilov.  Výtvarný 
program pro děti pod svá křídla vzala Víla 
Eliška a další tvoření koordinovala Barča 
Michálková.  Proutěné  koše  bylo  možné 
si  zakoupit  od  Josefa  Šolce  a  při  tom 
také  obdivovat  ukázku  pletení  z  proutí. 
Precizní  zvuk  a  světla  vyladil  skvělý 
zvukař Kája Dřínek, od účinkujících kapel 
bylo slyšet, že to se to hraje, když je zvučí 
takový profík!

Děkujeme  Jerymu  Žárskému  za 
moderování akce. Velké poděkování patří 
Olince.,  Lucce  a  Vláďovi  Hudcovým 
za  pomoc  se  vším  možným,  co  bylo 
zrovna  potřeba  a  Adélce  Rudelové 
za  uvázání  přenádherných  kytic  pro 
účinkující  dámy  a mnohou  další  pomoc 
s přípravou a úklidem, také Míše Šlorové 
a všem dalším, kteří něco upekli, sklidili  
ze  zahrádek  květiny  a  přivezli,  něco  na 
místě  podali,  přenesli,  odnesli...  Moc 
děkujeme  pánům  z  technických  služeb 
obce  Černilov  za  stavbu  velkého  stanu, 
což  není  vůbec  jednoduchá  záležitost  a 
za  dovoz  laviček  a  praktikáblů.  Petrovi 
Stašovi a Lukáši Uhlíkovi díky za export 
praktikáblů  (skládacího  podia)  do  sálu 

v 1. patře a z něho pryč.  A samozřejmě 
obrovské  poděkování  náleží  Janičce 
Horákové,  která  umí  stále  rozdávat 
svou  laskavost,  je  za  ní  vždy  obrovský 
kus  práce,  vykonaný  rychle  a  ladně, 
promísený  s  legrací  a  dobrou  náladou, 
a  to dodává celé akci  jedinečné kouzlo!  
Od  kapel  jsme  zaznamenali  zpětnou 
vazbu, že tak jako v Černilově o ně ještě 
nikde nikdo nepečoval. 

Bylo  to  krásné  odpoledne  i  večer  a 
příště,  doufejme,  se  uvidíme  v  sobotu 
6. 6. 2026 na 15. ročníku Černilovského 
dvora,  zapište  si  to  do diářů. A budeme 
moc  vděční  za  vaše  tipy,  koho  máme  
na půlkulaté výročí pozvat. Děkujeme.

Jana Žárská

Komu se nelení, tomu se zelení
Ve  svatém  týdnu  Velikonoc  se  

v Divci  na  zelený  čtvrtek  točilo  lahodné 
zelené pivo. Kdo přišel alespoň v něčem 
zeleném, byl odměněn malou pozorností. 

Prosluněné  a  teplé  odpoledne 
odstartovalo  vystoupení  pěveckého 
sboru  Zpěváček  z  černilovské  mateřské 
školy, který dorazil takřka v plném počtu 
a  náramně  mu  to  ladilo.  Po  vystoupení 
se  naplno  rozběhly  aktivity  pro  děti 
rozmístěné  po  celém  areálu  diveckého 
hřiště.  Bylo  zde  sportovně  laděná 
stanoviště,  kde  se  po  vzoru  populárních 
skotských  her  házelo  polenem,  nebo 
trámkem  do  dálky.  Dále  se  na  přesnost 
shazovali  plechovky  nebo  se  děti 
trefovali do košíku velikonočního zajíčka. 
Poutavé  bylo  stanoviště  lesní  víly,  kde 
děti  se  zavázanýma  očima  podnikly 

malé  dobrodružství  po  trase  vytyčené 
kouzelnou  nití.  U  hastrmana  si  děti 
mohly  dle  vlastní  představy  namalovat 
a  odnést  domů  hrníček  na  dušičky. 
Za  splnění  všech  stanovišť  čekala  na 
každého sladká odměna. A co by to bylo 
za  předvelikonoční  odpoledne,  kdyby  tu 
nebyla možnost uplést si vlastní pomlázku 
z vrbových proutků, což řada přítomných 
uvítala a pomlázku si domů i odnesla. 

Souběžně  s  probíhajícími  aktivitami 
pro děti byla možnost opečení špekáčku na 
ohni, občerstvit se u stánku s dobrotami na 
sladko i na slano od diveckých hospodyň, 
nebo si něco koupit v otevřené a dozelena 
nazdobené divecké hospůdce.  

Sečteno,  podtrženo.  V  Divci  byla 
povedená  akce  s  hojnou účastí  a  k  tomu 
krásné,  skoro  letní  počasí.  Takže  zbývá 

dodat.  Za  rok  na  zelený  čtvrtek,  spolu 
zase v Divci. Děkujeme spolku Divečáci 
a všem, kteří se na akci podíleli.

Roman Kvasnička
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Čarodějnice v Újezdě

Tak jako každý rok jsme letos dodrželi 
dlouholetou  tradici  a  sešli  jsme  se  před 
klubovnou  na  pálení  čarodějnic.  I  když 
letos byl ohýnek o mnoho menší, než jiné 
roky, tak se při něm užila spousta legrace 
při  opékání  buřtíků.  Užily  si  to  hlavně 
děti,  i  když  dospělí  při  sklenici  správně 
vychlazeného piva nezůstali pozadu. Tak 
snad tato tradice do budoucna nevymizí a 
za rok se u ohně opět sejdeme.

M. Landová 

 
Dětský den v Lejšovce

První  sobota  v  červnu  patřila  dětem. 
Jako  každý  rok  jsme  uspořádali  pro 
děti  dětský  den  u  tenisových  kurtů.  
I přes nepřízeň počasí se sešlo plno dětí i 
dospěláků a to nás moc těší. Připravili jsme 
pro ně plno disciplín, za které dostávaly děti 
Lejšovské korunky a nějakou tu mlsku. Za 
korunky si pak mohly v obchůdku vybrat 
hodnotné  ceny.  Nechyběl  ani  skákací 
hrad,  tetování  a  balónky.  Rádi  bychom 
poděkovali  sponzorům za dodané nanuky 
a  křupky.  Dále  bychom  chtěli  poděkovat 
všem, kdo nám pomohl u disciplín a také 
děkujeme paní Janě Štěpánové za obsluhu 
a občerstvení. 

Kulturní program
Rádi  bychom  Vás  informovali  

o  nadcházejících  akcích,  které  se  budou 
konat  v  naší  obci. Čas  jednotlivých  akcí 
bude upřesněn.

28. 6. Hospodský Lejšovský kvíz
26. 7. Letní kino
30. 8. Posvícenská zábava
Sledujte  stránky  obce.  Facebook 

OBEC  LEJŠOVKA,  kde  naleznete  i 
fotografie  z  akcí.    A  nastražte  uši  při 
hlášení rozhlasu, aby vám ani jedna akce 
neutekla. Děkujeme za přízeň a těšíme se 
na Vaši účast.

tým kulturního výboru Lejšovka

Bookstart a Human Design ve 
výravském Společenském centru

Dvě  desítky  žen  a  jeden  muž 
navštívili  v  sobotu  3.  května  odpoledne 
Společenské  centrum  na  obecním  úřadě 
ve Výravě, aby se seznámily se zajímavou 
seberozvojovou metodou Human Design. 
Tento  unikátní  koncept  přijela  představit 

zkušená  lektorka  Andrea 
Pixová.  Human  Design  nám 
prostřednictvím  grafické 
mapy ukazuje, jak fungujeme 
ve  vztahu  sami  k  sobě  a 
našemu okolí. Znalost vlastní 
grafické  mapy  nám  může 
významně  usnadnit  vztahy, 
včetně výchovy dětí.  

Děti se mezitím v salonku 
pobavily  v  rámci  projektu 
Bookstart  -  S  knížkou  do 
života.  V  rámci  tvořivé 
dílničky  si  vyráběly  dárečky 

s jarním motivem, četly s paní knihovnicí 
Hankou  Kosťálovou    a  samozřejmě  si 
musely  také  trochu  „zařádit“,  když  už 
sezení  bylo  dlouhé.  Děkujeme  všem  
za účast na našich akcích.

Eva Nepokojová

Čarodějnice v Libřicích
Čarodějnický  průvod  v  naší  obci  to 

je  tradice  i  zábava.  Večer  30.  dubna  se 
naše  obec  ponořila  do  tajemného  kouzla 
Filipojakubské  noci.  Vládla  veselá 
nálada,  smích  dětí  i  dospělých  a  vůně 
ohně.  Proběhl  i  tradiční  čarodějnický 
průvod  a  za  doprovodu  veselých 
pokřiků  zvuků  píšťalek,  bubínků  došel 
k místu slavnostního ohně  i se slaměnou 
čarodějnicí,  která  byla  dána  na  hranici  a 
po  společném  odpočítávání  byla  hranice 
zapálena.  Následovalo  společné  opékání 

špekáčků  a  večerní  posezení  na  hřišti. 
Večer se nesl v duchu radosti a tradice.

Děkuji všem dobrovolníkům, kteří  se 
zapojili  a  pomáhali,  také  našim  hasičům 
za  dozor  při  pálení  ohně.  Do  naší  obce 
12. května zavítal cirkus Paldus, nechyběl 
kouzelník,šikovná  akrobatka  a  žonglér 
který  dokázal  udržet  na  dýce  několik 
skleniček.  Celá  akce  byla  kulturním 
zážitkem  a  zpestřením  pondělního 
odpoledne děkujeme.

Hana Budinská
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Vesmírná stezka ve Výravě
V  sobotu  7.  června  se  ve Výravě  na 

hřišti  konal  tradiční  dětský  den,  letos  
s podtitulem Vesmírná cesta. Přes velkou 
nepřízeň  počasí  se  plánovaná  stezka 
s  vesmírnými  disciplínami  částečně 
přesunula  na  hřiště  a  kolem  rybníka  u 
Vrbiček.  Na  každém  stanovišti  čekaly 
na  děti  i  na  jejich  dospělý  doprovod, 
připravené úkoly a informace o planetách 
a  o  naší  zemi.  Děti  se  tak  dozvěděly 
zajímavosti  o planetách Merkur, Venuše, 
Mars, Jupiter, Saturn, Uran, Neptun, dále 
o Slunci a naší Zemi.

Nejzajímavější  z  jednotlivých 
disciplín  bylo  stanoviště  u  rybníka, 
kde  si  každý  účastník mohl  ulovit  rybu 
za  pomocí  ochotných  rybářů.  Svůj 
tématický program pro děti  si  připravili 
i  dobrovolníci  z  Mysliveckého  spolku 
Králova  Lhota.  Nedílnou  součástí 
je  i  tradiční  hasičská  disciplína  = 
útok.  Nakonec  si  děti  vyzvedly  
v  cíli  zaslouženou  odměnu  -  balíček  s 
drobnými dárky.

V areálu hřiště nechyběly ani pouťové 
atrakce jako vláček, retro kolotoč, skákací 
hrad  a Bungi  trampolíny.  I  letos  se  děti 
i  dospělí  pobavili  při  turnaji  v  Bumber 
Ballu.  Pro  velkou  nepřízeň  počasí  jsme 
však  museli  vynechat  tradiční  pěnovou 
koupel.  Dobré  jídlo  a  pití  přispělo 

Pálení čarodějnic a stavění májky ve Výravě
Obec Výrava a SDH Výrava uspořádali 

pro  občany  všech  věkových  kategorií 
poslední  dubnový  den  již  tradiční  Pálení 
čarodějnic.  Celá  akce  začala  v  18  hodin 
na  prostranství  naproti  obecnímu  úřadu, 
kde byla i letos slavnostně vztyčena májka, 
prozatím  nejvyšší,  jakou  jsme  kdy  měli. 
Poté  se  všichni  přesunuli  na  hřiště,  kde 
bylo připraveno občerstvení a další zábava 
včetně  pálení  ohně.  Po  setmění  se  děti 
i  dospělí  vydali  na  lampionový  průvod  
s  překvapením  v  altánku  v  parčíku  a  na 
stezku  odvahy  kolem  rybníka.  Každý 
účastník  dostal  vynikající  špekáček  
z  Josefovské  uzeniny  k  opečení  na  ohni. 
Děkujeme  Milanu  Hojnému  za  štědrý 
sponzorský  dar!  První  větší  letošní 
společenské  akci  ve Výravě  přálo  i  letos 
báječné počasí a všichni  jsme si společné 
chvíle moc užili! 

 Eva Nedpokojová

k  dobré  náladě  celého  odpoledne. 
Dětský den proběhl za podpory Hospody 
U  Hrubých,  Letního  parketu  Výrava, 
prodejny  Martin  Výrava,  SDH  Výrava, 
ZDV  Výrava,  Mysliveckého  spolku 
Králova Lhota a SV Metal Divec.

Lenka Valentová
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Osmý ročník závodu ve slalom na skateboardu přilákal 
do Černilova mladé talenty i zkušené jezdce

Černilov – 24. května 2025
Jeden  z  nejstarších  skateboardových 

stylů  –  slalom  –  zažil  v  Černilově 
další  úspěšný  ročník.  V  sobotu  se  zde 
uskutečnil  již  8.  ročník  závodu  slalomu 
na skateboardu, který je součástí Českého 
poháru. Téměř  třicítka  závodníků  všech 
věkových kategorií se sjela na Záhumenní 
cestu,  aby  poměřila  své  dovednosti  
v jízdě mezi kužely.

Slalomový skateboarding má hluboké 
kořeny  –  vznikl  v  70.  letech  v  USA  a 
patří  mezi  první  disciplíny  tohoto  dnes 
již  celosvětově  rozšířeného  sportu.  
V Československu  se  objevil  tak  již  na 
konci  sedmdesátých  let  a  od  té  doby  se 
rozvíjí  díky  nadšencům,  kteří  ho  drží 
při  životě  i  v  současnosti.  Mezinárodní 
skateboardová  slalomová  asociace 
ISSA dnes sdružuje přes 3000 aktivních 
slalomářů  z  celého  světa  a  Česko  mezi 
nimi  rozhodně  nezůstává  pozadu. 
Letos  v  Černilově  v  juniorských 

kategoriích  opět dominovali závodníci z 
Poličky. V  kategorii OPEN se celkovým 
vítězem stal Petr Martinů také z Poličky, 
před  Matějem  Štefkou  
z  Hradce  Králové.  V  ženské 
kategorii  se  z  vítězství 
radovala  Karolína  Vojtová 
z  Plzně.  Zajímavostí  je  i 
to,  že  se  závodu  zúčastnil 
i  historicky  první  mistr 
Československa  z  roku  1979 
Peter  Pletanek,  dlouhodobě 
žijící v Mnichově.

Závod  se  uskutečnil  
za  silné  podpory  obce 
Černilov,  která  každoročně 
vytváří příznivé podmínky pro 
sport  i  komunitní  akce. Díky 
tomu a příznivému počasí zde 
byla  tradičně  přátelská,  ale 
zároveň soutěživá atmosféra.

Více  informací,  včetně 
výsledků  a  fotogalerie, 

naleznete na oficiálních stránkách: www.
sk8slalom.cz

Josef Štefka

Oprava věže dokončena
Černilovu  opět  dominuje  osmiboká 

hranolovitá  věž  katolického  kostela  
sv. Štěpána. Na  jejím vrcholu  je umístěn 
nový  kovový  kříž,  který  zhotovilo 
Umělecké kovářství Hartmann z Hronova. 
Byl přivezen v sobotu 26. dubna a v neděli 
27.  dubna  byl  slavnostně  posvěcen.  Na 
věž byl  spolu  s makovicí osazen v úterý 
6.  května.  Do  makovice  byla  vložena 
kovová schránka, ve které je uložen zápis 

o opravě střechy věže, výtisk Katolických 
novin,  Zpravodaj  obcí  mikroregionu 
Černilovsko a kovové mince.

V pondělí  5.  května  se  ještě  podařilo 
lezecké  jednotce  HZS  Hradec  Králové 
provést  na  lešení  cvičení,  kdy  prováděli 
záchranu a slanění zraněné osoby.

Lešení  bylo  postupně  demontováno. 
Poslední lešení zmizelo 27. května. Od 5. 
června, kdy byl  zkontrolován zvon, bylo 
spuštěno  automatické  polední  zvonění  a 
klekání. 

V pátek 23. května v rámci akce Noc 

kostelů byl po prohlídce kostela a zvonice 
uspořádán  benefiční  koncert  hudebního 
sdružení  VesBand,  jehož  výtěžek  byl 
věnován na opravu střechy věže.

Děkuji  všem  dárcům,  kteří  přispěli  
do veřejné sbírky, kterou vyhlásila farnost. 
Na její účet dosud přišlo 500 tisíc korun. 
Sbírka stále pokračuje!

Zájemci  se  mohou  podívat  na  http://
www.rajce.idnes.cz/jkudrnac/album/jak-
sel-cas, kde jsou obrázky z opravy střechy 
věže.

Jarda Kudrnáč
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Ticho lesa, hlas myslivce
Nedávno  jsem  se  dal  do  řeči  

s  diveckým  nimrodem  Ing.  Vladimírem 
Grandem,  myslivcem  tělem  i  duší.  
I když už do lesa tak často jako dříve pro 
zdravotní  omezení  nezavítá,  o  to  více  
o  něm  dokáže  poutavě  povídat  a 
posluchače  teleportovat  na  posed  nebo 
lesní pěšinu. 

Jeho povídání začíná momentem, když 
za  svítání  vstoupíte  do  diveckého  lesa 
Dehetník,  kde  vás  možná  překvapí,  jak 
živé může být  ranní  ticho. Srnčí  rodinka 
opatrně  překračuje  lesní  cestu,  bažant 
se  s  hlasitým  mávnutím  zvedá  z  meze,  
v dálce houkne výr. Toto je krajina, která 
má svůj řád – i když si ho člověk už často 
neuvědomuje.

Myslivost  není  jen  o  lovu.  Je  to 
především  péče  –  o  zvěř,  o  krajinu,  
o  rovnováhu.  Místní  myslivci  z  okolí 
Divce  se  starají  o  krmeliště,  napajedla, 
sledují zdravotní stav zvěře, a především 
chrání to, co často uniká naší pozornosti. 
Srnčí,  zajíci,  ježci,  bažanti,  křepelky,  ale 
také  lišky,  kuny  nebo  dnes  už  vzácné 
koroptve – to vše tvoří živý obraz našeho 
venkova.

Povídání pokračuje tím, že tento obraz 

se mění. Je to i o moderním 
zemědělství  s  těžkou 
technikou a lány monokultur, 
o  ubývání  remízků  a  mezí, 
světelném smogu i hlučných 
motorkách v polích – to vše 
ohrožuje  klid  zvířat  i  jejich 
životní prostor. Dětská hřiště 
jsou  dnes  virtuální,  lesy  až 
na invazi houbařů opuštěné. 
Zvěř  se  často  stáhne  
k silnicím, kde nachází vodu 
z  příkopů,  ale  zároveň  čelí 
nebezpečí srážek.

A  přesto  příroda  stále 
nabízí  prostor  k  návratu. 
Když  člověk  zpomalí,  ztiší 
se a stane se pozorovatelem, 
místo  narušitelem,  les  ho 
přijme. Kraj  v  okolí Divce, 
především  les  Dehetník  má  nečekané 
kouzlo – a ti, kdo v něm pravidelně tráví 
čas, cítí, jak se mění i jejich vnímání světa.

Povídání  pak  uzavírá  slovy,  že 
myslivost  je  v  jádru  tradice  spojená  
s pokorou. S porozuměním rytmům roku, 
s respektem k životu. V době, kdy mnohé 
mizí do digitální nicoty, může být návrat k 

lesu nejen odpočinkem, ale i uzdravením.
A tak nás možná právě ten ranní výlet 

na  posed,  k  hranici  lesa,  může  přivést 
zpátky k něčemu, co jsme ani netušili, že 
postrádámě – k hlubokému klidu a smyslu. 
Les  mluví.  A  myslivec  mu  naslouchá. 
Pojďme naslouchat také.

Roman Kvasnička

Proč je dobré mít kastrovanou kočku nebo kocoura?
Máte doma nekastrovanou kočku 

nebo kocoura? Máte každý rok koťata? 
Tyhle informace jsou přesně pro vás.

Česká  republika  se  v  posledních 
letech  potýká  s  masovým  přemnožením 
koček. Kočky mívají koťata třikrát v roce. 
V každém vrhu je průměrně šest mláďat. 
Podle posledních statistik u nás žije kolem 
2 milionů koček.  60 000  je  bez  trvalého 
domova.  Živoří  v  chatových  oblastech  a 
příměstských  zahrádkách  nebo  se  toulají 
se po vesnicích. Na každém kroku na ně 
číhá nebezpečí v podobě silnic, myslivců, 
hladu a nemocí.

  Jediný  efektivní  a  zodpovědný  krok 
k  regulaci  dlouhodobého  přemnožení 
koček v České republice je jejich kastrace.

Jaké jsou výhody kastrace?
Ekonomické hledisko  –  Kastrace  je 

jednorázová  záležitost  a  vychází  levněji 
než náklady na další a další vrhy nových 
koťat. Kastrované kočky se dožijí delšího 
věku, protože jejich tělo není vyčerpáváno 
neustálými  porody.  Existují  také  různé 
kastrační  programy,  které  lidem  na 
kastrace  přispívají.  Např.  Feliti  nebo 
Kasprocats. Kastrace se vyplatí.

Klidnější domácnost –  Už  žádné 
mrouskání, útěky a rvačky. Úplně odpadají 
nervy  s  každoročním  hledáním  domovů 
pro nově narozená koťata  a obavy, jestli se 
dostala do dobrých rukou. Statistiky mluví 
jasně.  Každé  druhé  kotě  končí  v  útulku 
nebo na ulici. Není pravda, že kastrované 
kočky tloustnou a nechytají myši, jedná se 
o pověry. Jejich pud k lovení myší zůstává 
i po kastraci zachován. 

Prevence přemnožení 
– Každý rok se narodí  tisíce 
nechtěných koťat. Rozdávají 
se do nevhodných podmínek 
nebo  se  toulají  po  vesnicích 
a  městech.  Většina  z  nich 
hyne  hlady  a  na  nemoci. Ta 
šťastnější  se  dostanou  do 
útulků, které jsou každoročně 
přeplněné. Kočky představují 
i  ekologické  riziko,  protože 
likvidují  chráněné  druhy 
ptáků a ještěrek.

Zvažte  kastraci  svých 
koček  a  kocourů  a  přispějte 
k  udržitelnému  řešení  této 
situace.  Zeptejte  se    svého 

veterináře  ještě  dnes.  Pomozme  předejít 
přemnožení koček: Zodpovědnost  začíná 
u nás! Děkujeme!

Upozornění: Topení  nebo  jiné 
usmrcování  koťat,  je  v  rozporu  se 
zákonem  na  ochranu  zvířat  proti  týrání 
(246/1992  Sb.).  Při  jeho  porušení  hrozí 
trest odnětí svobody až na 2 roky. 

Irena Balcarová
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SDH Librantice
Rok 2025 se pro SDH Librantice nese 

ve  znamení  aktivní  účasti  na  soutěžích, 
skvělých  výsledků  i  neustálé  práce  
s  mládeží.  Naši  hasiči  opět  ukazují,  že 
jsou výbornými reprezentanty obce.

Tým starších žáků se zapojil do druhého 
ročníku Venkov  Ligy,  kde  se  pravidelně 
pohybuje  mezi  nejlepšími.  Už  v  úvodu 
sezóny  si  připsal  4.  místo  v  Březhradě 
a  hned  o  týden  později  slavil  2.  místo  
v Plačicích, přestože menší chyba na levém 
proudu  tým  připravila  o  možný  triumf. 
Největší  radost  však  přišla  v  Sedlicích, 

kde žáci zaznamenali fantastické vítězství 
s časem 15,91 a přepsali tak vlastní rekord. 
Výbornou  formu  potvrdili  i  na  dalším 
kole  v  Roudnici,  kde  znovu  vystoupali 
na  druhou  příčku.  Jejich  výsledky  jsou 
důkazem  kvalitní  přípravy  i  silného 
týmového ducha.

Dospělý  tým  se  také  účastní Venkov 
Ligy  a  ukazuje,  že  má  chuť  bojovat. 
Sezónu  odstartoval  solidním  7.  místem 
v  Březhradě,  ale  pravý  průlom  přišel 
v  Dobřenicích,  kde  si  po  bezchybném 
výkonu  připsal  první  místo  z  18  týmů.  

I  přestože  další  závody  provázely 
technické  komplikace  –  jako  například 
chyba  na  rozdělovači  v  Sedlicích  nebo 
zaváhání  na  pravém  proudu  v  Roudnici. 
Tým  vždy  dokázal  svůj  pokus  dokončit 
a  sbírat  důležité  body  do  celkového 
hodnocení.  Tato  bojovnost  a  odhodlání 
jsou základem každého hasičského týmu.

Sezóna  zdaleka  nekončí  a  SDH 
Librantice má  rozhodně  ještě  co  ukázat. 
Sledujte nás, přijďte nás podpořit a buďte 
u toho s námi!

Martin Šolc

Černilovské volejbalistky opět slaví vítězství
Volejbalová  soutěž  žen  skončila  a 

černilovské  ženy  se  opět  umístily  na 
prvním  místě  a  obhájily  tak  putovní 
pohár  „Přeborník  okresu“.    Radost  byla 
velká, proto se slavilo hned po posledním 
odehraném  zápase  v Černilově  na  hřišti. 
Děkujeme  všem  fanouškům,  kteří  nám 
přišli  fandit  a  hlasitě  povzbuzovali. 
Vítězné  poháry  jsou  vystavené  na 
Obecním úřadě v Černilově.

Vážíme  si  podpory  mladých  hráček, 
které  s  námi  nejen  trénují,  ale  i  hrají 
soutěž. Budeme rády, pokud se někdo další 
k nám chce přidat a přijde si s námi zahrát 
v  neděli  odpoledne  na  antukové  kurty  
do Černilova.

A jaké je pořadí družstev po 
ukončení soutěže:                                                                             

1. VK Černilov, z.s. 
2. Lhota pod Libčany, z.s. 
3. TJ Sokol Třebeš                                
4. TJ Sokol Nechanice
5. TJ Sokol Slezské Předměstí 
6. TJ Jiskra Nový Bydžov

Děkujeme  za  finanční  podporu  obci 
Černilov.  Budeme  se  snažit,  aby  další 
volejbalový  ročník  soutěže  byl  stejně 
úspěšný.

Za VK Černilov 
Dana Adamírová

Z Černilova až na Mistrovství Evropy!
Letošní  odhodlání  naši  soutěžní 

skupiny  nejstarších  dívek  sklidilo 
úspěch. Po 3 letech snažení jsme se opět 
kvalifikovaly  na  mistrovství  Evropy 
do  italské  Monzy  s  velkou  formací. 
A tentokrát poprvé v historii našeho týmu 
v tzv. královské disciplíně – hlavní věkové 
kategorie - seniorské velké formaci. Tento 
postup  si  děvčata  vybojovala  po  získání 
titulu  II. vicemistryně ČR na mistrovství 
ČR, které se konalo v květnu na zimním 
stadionu v Hradci Králové. 

Do  Itálie  v  červenci  se  podívá 
dohromady  20  děvčat,  které  čekají  dva 
závodní dny – jeden s velkou seniorskou 
choreografií a druhý s pochodovým defilé. 
Věříme,  že  sport  má  sílu  spojovat,  učit 
disciplíně  a  posilovat  sebevědomí.  Naše 
cesta na mistrovství Evropy je výsledkem 
let tvrdé práce a obrovského nasazení.

Nechceme však nechat v pozadí ostatní 
naše děti z dalších kurzů. Po celé soutěžní 

sezóně  například  naše  čtyři  sólistky 
dokázaly  získat  medaile  na  mistrovství 
ČR v kategoriích hobby třásně.

Jitka Petrová - 2. místo na MČR
Nikola Táglichtová - 3. místo na MČR
Viktorie Wališová - 3. místo na MČR

Další  kurz  -  naše  starší  pohybová  a 
taneční přípravka vyjela na první soutěž. 
Vyzkoušet  atmosféru,  která  na  soutěžích 
panuje. Všechny děti si to velmi užily.

V tuto chvíli dojíždíme školní rok a s 
ním spojenou sezónu. Pomalu se chystáme 
na letní aktivity a tábory, které ještě nabízí 
volná místa pro všechny děti z Černilova 
a okolí. 

Od září budeme nabírat nové nadšené 
tanečnice  do  všech  našich  kurzů.  Rády 
mezi  sebe  přivítáme  kohokoliv  z  vás. 
Veškeré informace naleznete na webových 
stránkách www.creatocernilov.cz

Děkujeme  všem  za  podporu,  nejvíce 
obci  Černilov,  která  náš  spolek  velmi 
podporuje. Jsme nadšené, že obec budeme 
opět moci i v letošním roce reprezentovat 
na mezinárodní soutěži.
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FK Černilov
Zdravím  všechny 

příznivce  skvělé 
černilovské  kopané. 
Fotbalová  sezóna 
2024/2025  je  za  námi 
a  my  všichni,  co  se  

o  fotbal  v  Černilově  staráme,  máme 
chvilku  odpočinku  než  začne  sezóna 
nová. Naši hráči budou mít čas, aby dali 
dohromady  zranění  a  šrámy,  které  po 
dlouhé jarní části mají skoro všichni. Snad 
si  hráči  pořádně  odpočinou  a  dostanou 
chuť  do  další  práce.  V  tuto  chvíli  náš 
oddíl čítá přes 160 členů. Obec  Černilov 
reprezentují jak v okresních, tak i krajských 
soutěžích.  V  květnu  jsme  uspořádali 
nábor nových talentů, kterých přišlo cca. 
15 a hned od dalšího týdne po náboru se 
pustili  do  tréninku  s  novou  trenérskou 
dvojicí  Denisou  Dunkovou  a  Martinem 
Fléglem.  Co  se  týká  našich  nejmladších 
nadějí, zde máme opravdu dítek spousty a 
trenérská trojice Tomáš Urban, David Šolc 
a Lukáš Šulc mají plné ruce práce všechno 
zvládat. Hrají dvě soutěže, minipřípravky 
3+0 a  ještě  soutěž mladších elévů. Proto 
by  jsme byli  rádi,  kdyby  se  ještě  nějaký 
trenér k těmto prckům mezi rodiči našel. 
Starším  elévkům  šéfuje  legenda  Sláva 
Horák,  kterému  asistují  Dan  Hroneš  a 
Jirka Mildner. Tato kategorie hraje velice 
dobře  a  věříme,  že budou přínosem  i  po 
přechodu do mladších  žáků. Mladší  žáci 
mají také tři trenéry, Ondru Brože, Filipa 
Slepičku  a  Lukáše  Veselovského,  kluci 
se  zlepšují,  ale  výsledky  mají  jako  na 
houpačce. Podle mého, je zrovna tato parta 
nejvíce  poškozena  covidovými  zákazy, 
kdy  celou  svou  první  a  druhou  třídu  na 
ZŠ nemohli sportovat. Nyní vidíme, že se 
začíná čím dál více 11letých, 12letých dětí 
k fotbalu obracet. Všechny tyto kategorie 
nás reprezentují v okresních soutěžích. 

Od  starších  žáků,  kde  šéfuje  Tomáš 
Bešík, už nejsme schopni hrát jako oddíl 
samostatně, a proto máme souklubí. Starší 
žáky  máme  spojené  s  Třebechovicemi 
a  hrajeme  krajský  přebor.  Kluci  střídali 

výborné výkony se slabšími  a skončili na 
pěkném 5. místě KP skupiny B.

Mladší dorost je spojený s SK Smiřice 
a  na  těchto  klukách  je  vidět,  že  toto 
souklubí  funguje  již  od  starších  žáků, 
protože  hrají  velice  dobře  a  prohánějí 
všechny  soupeře  v  krajském  přeboru. 
Kluci  ještě  před  uzávěrkou  zpravodaje 
nemají  dohrané  všechny  zápasy,  takže 
nemohu napsat konečné umístění. 

Starší  dorost  je  spojený  opět  s  Tře-
bechovicemi a kluci hráli poslední zápas o 
první místo v krajské soutěži, také bohužel 
až po odevzdání  tohoto příspěvku. Tento 
tým  si  dále  v  článku  okomentoval  sám 
trenér Petr Pavelka. 

Nově  zrozené  bengo,  se  tak  nějak 
celou  sezónu  dávalo  dohromady,  kdy  se 
zde  protočilo spoustu hráčů. Pomáhali jak 
dorostenci,  tak  i  kluci  z  áčka.  Škoda,  že 
tréninková  morálka  byla  taková  neslaná 
nemastná. Teď na  jaře končí v dorostu 9 
kluků  ročníku  2006,  takže  bude  ideální 
čas,  skloubit  zkušenost  a  dravost  našich 
mladíků.

Áčko nám dělalo vcelku radost, kdy po 
výborném podzimu udrželo svojí pozici v 
A  třídě. Hráli  jsme pohledný  fotbal,  dali 
jsme spoustu gólů a potěšili nás všechny, 
co  máme  fotbal  v  krvi.  Co  mě  osobně 
velmi mrzí, že si více černilováků nenajde 
čas a nepřijde našim hráčům fandit přímo 
na hřiště. Dále si vše okomentují trenéři. 

Připomínám, že jako každý rok bude 
příměstský tábor.
Datum konání – 18. 8. – 22. 8. 2025
Místo – Sportovní areál Černilov
Ročníky – 2013 – 2019 (po domluvě 
rovněž 2020)
Cena – 2 600 Kč (520 Kč/den), vybíráme 
v hotovosti první den tábora
Přihlášky – posílejte na adresu – 
primestskytaborfkcernilov@seznam.
cz, nejpozději do konce července – do 
přihlášky uveďte jméno, ročník, počet 
dnů, popř. které dny.

Sledujte náš Facebook, kde se snažíme 
přinášet  opravdu  aktuální  výsledky, 
fotky,  videa,  soutěže,  tipovačky.  Dále 
samozřejmě všechny informace naleznete 
i na webových stránkách www.fkcernilov.
cz. Nyní už si své týmy okomentují trenéři 
jednotlivých kategorií, bohužel ne všech. 

David šolc, trenér našich 
nejmenších:

S  přípravou  na  jarní  sezónu  našich 
nejmladších  svěřenců  jsme  začali  
v zimních měsících.

Díky  přízni  počasí mohli  již  v  lednu 
největší  srdcaři  po  zimní  pauze  znovu 
začít  pracovat  na  zdokonalení  svých 
fotbalových dovedností.

Tréninky  probíhaly  dvakrát  týdně  na 
venkovní umělé trávě, za což těm, kteří se 
účastnili  pravidelně,  patří  velký  respekt. 
Velice  se  těšíme  na  vystavění  dlouho 
očekávané haly,  jelikož se na naše borce 
nedostalo s volným termínem v současné 
školní  tělocvičně.    Přípravná  utkání 
probíhala na několika halových turnajích 
a  absence  tréninků  v  tělocvičně  jsou 
velice  znát. Ale  i  tyto  halové  "nezdary" 
naše borce zajisté posunuly vpřed.

Zhodnocení ročníků 2016 - 
2017. 

Jarní  soutěž  (BURDYCH  Okresní 
přebor mladších  přípravek)  jsme  zahájili 
domácím  utkáním.  Tato  soutěž  se  hraje 
ve  sloužení  4+1,  tedy  čtyř  hráčů  v  poli 
a  brankáře.  Fotbalové  dovednosti  vždy 
prověří  dva  soupeři  po  sobě  jdoucích 
utkání.  Máme  v  této  soutěži  přihlášeno 
pouze  jedno  mužstvo  a  po  letošní 
zkušenosti, jsme se rozhodli přihlásit pro 
nadcházející  sezónu  dva  týmy,  tak  aby 
šanci zahrát si "mistrovské utkání" dostali 
úplně všichni.

V  jarní  sezóně  k  oporám  týmu,  kteří 
nastříleli  nejvíce  branek,  patřili  Matěj 
Kopeček,  Ondra  Zumr,  Pepek  Dvořák 
a  Nina  Topolská.  Do  zápasu  vždy  byli 
doplněny dalšími borci,  takže sestavy na 
každý dvojzápas byli pokaždé jiné. Velký 
respekt za nás mají brankáři Jindra Slavík, 
Tadeáš  Kučera  (oba  začínali  na  pozici 
brankáře až na jaře) a také Max Šrámek. 
První  dva  zmiňování  díky  pravidelné 
docházce na brankářské tréninky na sobě 
hodně  zapracovali  a  patřili  k  oporám 
týmu.  I  díky kvalitě všech gólmanů naši 
borci  dosáhli  v  závěrečných  zápasech  
k  významným  výhrám  a  troufnu  si  říct, 
že FK Černilov, patřil k nejlepším týmům 
v  soutěží.  Naši  svěřenci    předváděli 
skutečný fotbal a týmovou hru.

Zhodnocení ročníků 2018 - 
2020.

I  naši mladší  borci mohli  ukázat  své 
dovednosti  při  své premiéře v  soutěžích. 
Přihlásili jsme je v jarní sezóně do soutěže 
minipřípravky OFS Hradec králové 3+0. 
Tato  soutěž  se  hrála  jednou  za  14  dní 
a  borci  se  vždy  potkali  v  jeden  den  s 
dalšími čtyřmi mužstvy. Základem týmu, 
kteří  odehráli  většinu  utkání,  byl  Miky, 
Kuba, Maty, Čenda, Vilda, Max a Tomík. 
I  u  těchto  borců  se  projevila  týmovost, 
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dravost a fotbalový um. Ostatní fotbalisté 
tohoto  kádru  si  okusili  alespoň  jednou 
soutěžní a přátelské utkání. 

Na  jaře proběhl velice úspěšný nábor 
nových  talentů.  Prvním  seznámením  
s balónem, hřištěm a hlavně tréninkovými 
návyky  je  provázeli  Vladislav  Urban, 
Martin Flégl a Denisa Dunková. Za to jim 
patří velké díky. 

Chci  poděkovat  trenérovi  Tomášovi 
Urbanovi,  jeho  asistentům  Davidovi 
Šolcovi  a  Lukášovi  Šulcovi  za  jejich 
usilovnou  práci. Věřte  nám  ,že  je  někdy 
dosti  náročné  udržet  pozornost  více  jak 
třiceti  borců  na  tréninku,  ale  děláme  to 
s  láskou.  Odměnou  nám  je  neskutečný 
posun  našich  svěřenců  dopředu. Borcům 
ročníků 2016 přejeme hodně štěstí v jejich 
fotbalové kariéře a další  radosti ze hry u 
starších  elévů.    Dovolte  abych  závěrem 
poděkoval  za  podporu  všem  rodičům, 
prarodičům,  známým  a  všem  dalším 
fanouškům  při  soutěžních  utkáních, 
DÍKY!

Mladší žáci a trenér Filip 
"Slépa" Slepička:

Začátek jara, tedy dohrávka základní 
části  soutěže,  nám  bohužel  výsledkově 
nevyšla  a  zbylo  nám pouze  účinkování 
ve  skupině  o  umístění.  Přesto  stálo 
bojujeme  ve  vrchní  polovině  tabulky  a 
kluci na jaře udělali velký pokrok. Tým 
se  výrazně  posílil,  přišla  řada  nových 
hráčů, od kterých si slibujeme výraznou 
pomoc  v  příští  sezóně.  V  té  bychom 
chtěli  od  začátku  bojovat  o  co  nejlepší 
výsledky  a  zdokonolovat  se  v  herním 
projevu.  Do  konce  sezóny  nás  čeká 
poslední utkání s Vysokou nad Labem a 
poté hráči dostanou volno před náročnou 
letní  přípravou.  Děkujeme  rodičům  za 
fandění v celém průběhu sezóny.

Starší žáci a jejich kouč 
Tomáš Bešík:

Po  náročné  zimní  přípravě,  kdy 
jsme  absolvovali  krajský  zimní  pohár 
proti  celkům  Týniště  a  Třebše,  jsme  se 
přesunuli  do  jarních  bojů.  Po  celé  jaro 
nás  srážela  docházka,  téměř  se  nestalo, 
abychom  odehráli  dva  po  sobě  jdoucí 
zápasy  ve  stejné  sestavě.  Díky  tomu 
si  kluci  nedokázali  na  sebe  pořádně 
zvyknout  a  tak  se  střídali  lepší  a  horší 
výkony.  Za  zmínku  určitě  stojí  domácí 
výhra  v  Černilově  proti  kvalitnímu 
soupeři z Rychnova nad Kněžnou, domácí 
zápas  proti  České  Skalici  a  také  domácí 
prohra  proti  vítězi  soutěže  z  Kostelce 
nad  Orlicí,  kdy  jsme  nebyli  horším 
týmem a dokázali jsme s favoritem držet 
krok.  Naopak  zde  byly  zápasy,  které  se 
hrubě  nevyvedly.  Zde  je  řeč  především 
o  debaklu  6-0  v  Častolovicích  a  prohře 
7-1  v Černíkovicích,  kde  jsme  předvedli 
suverénně  nejhorší  výkon  jara  a  soupeř 
efektivně  trestal  naše  chyby.  Po  náročné 
sezóně skončilo naše souklubí s týmem z 
Třebechovic na 5. místě v krajské soutěži. 
Děkujeme  fanouškům  a  rodičům  za 
podporu, bez níž by to nešlo.

Staší dorost a trenér souk-
lubí Petr Pavelka:

V  sezóně  2024/2025  hrál  dorost 
v  souklubí  Třebechovice/Černilov 
krajskou  soutěž  U19.  Podzimní  část  se 
moc  nepovedla.  První  vítězství  jsme 
zaznamenali až v šestém zápase. Celkově 
jsme ze dvanácti  zápasů  získali  pouze 13 
bodů.  Po  sloučení  dvou  týmů  se  přece 
jenom  hráči  museli  více  sehrát  a  poznat. 
Zimní příprava  se vinou  špatné docházky 
vůbec  nepovedla.  Na  málokterý  trénink 
jsme  se  sešli  v  dostatečném  počtu. 
Paradoxně se nám po této "přípravě" začalo 
dařit.  V  jarní  sezóně  jsme  vybojovali  25 

bodů  a  v  posledním  zápase  budeme  hrát 
o  vítězství  v  celé  soutěži.  V  některých 
zápasech nám chybí větší  fotbalovost, ale 
hráči  to  nahrazují  obrovskou  bojovností. 
Věřím,  že  spousta  z  nich  najde  uplatnění  
v kategorii dospělých.

A nakonec Jarda Kosina, 
trenér áčka:

Po postupu do vyšší soutěže nás čekala 
nová  výzva,  neznámí  soupeři  a  hřiště. 
Začátek  měl  pro  nás  pomalejší  rozjezd 
a  několik  zápasů  nám  trvalo  naskočit  do 
rozjetého  vlaku.  Nebylo  pro  nás  lehké 
zapracovat  nové  hráče  a  najít  optimální 
sestavu.  Od  třetího  kola  se  nám  podařilo 
udělat bodovou šňůru a postavit tak základ 
pro velmi úspěšnou podzimní část sezóny. 
Soutěž se ukázala jako velmi vyrovnaná a 
bylo jasné, že žádného soupeře nemůžeme 
podcenit.  V  zimní  přestávce  nás  bohužel 
po vzájemné dohodě opustil druhý nejlepší 
střelec  týmu  David  Ličman.  Je  však 
nutné  vyzvednout,  že  se  nám  podařilo 
do  týmu  velmi  dobře  zapracovat  nadějné 
dorostence.  V  jarní  části  jsme  opět  při 
rozjezdu  trochu  zaspali  a  první  zápasy 
nebyly  optimální.  Dostali  jsme  laciné 
branky, svoje šance jsme zahodili a to nás 
stálo body. Hlavně prohra ve Velichovkách 
a  předvedený  výkon  mě  osobně  velmi 
mrzí.  Naštěstí  vše  do  sebe  zapadlo,  tým 
se probudil,  získal důležité body a udržel 
se  v  horní  polovině  tabulky.  Na  nováčka 
soutěže  super  výsledek.  Navíc  se  nám 
podařilo uhrát body se soupeři z předních 
míst tabulky, což se na podzim nepovedlo. 
Střelce  Davida  Ličmana  nahradil  Ondřej 
„Paprika“  Petrikovič,  který  výborně 
doplňuje  nejlepšího  střelce  týmu  Aleše 
Roubala. První sezóna v 1. A třídě se nám po 
společném úsilí povedla, ale všichni víme, 
že nás  čeká následující  ročník, ve kterém 
už  na  nás  soupeři  budou  více  připraveni. 
Cílem  bude  i  nadále  zapracovávat  mladé 
hráče a držte se v klidném středu tabulky. 
Důležitou  věcí  bude  zlepšení  fungování 
B-týmu  směrem  k  výchově  mladých 
hráčů  a  jejich  seznamování  s  dospělým 
fotbalem. Poděkovat chci všem partnerům 
a  fanouškům  klubu  za  jejich  podporu, 
hráčům za úspěšnou sezónu v barvách FK 
Černilov.

Dovolte  mi,  abych  poděkoval  našim 
hráčům, trenérům, fanouškům ,sponzorům 
a  rodičům  našich  nadějí  za  podporu 
a  pomoc,  bez  které  by  oddíl  jen  stěží 
fungoval.  Kdyby  někdo  měl  zájem  o 
trénování  dětí  nebo  B  mužstva,  budeme 
rádi, pokud se nám ozvete. Přejeme  všem 
krásné léto a spoustu zážitků o prázdinách 
našim mládežníkům. Černilov OLE

Lubomír Veselovský
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SDH Libníkovice
Vážení čtenáři,
další číslo Zpravodaje  je  tu a  s ním  i 

další  přehled  naší  činnosti  od  poloviny 
dubna,  téměř  do  poloviny  června  2025. 
Stejně  jako  v  předchozím  roce  se 
účastníme Venkov ligy, která je zaměřena 
na  královskou  disciplínu  -  požární  útok. 
Trénovat  jsme  začali  na  začátku  března, 
s  vodou  jsme  šli  poprvé  v  dubnu.  Ženy 
i  muži  trénují  pravidelně  každou  středu 
u  rybníků  Na  Bělkách.  Scházíme  se  
v různých počtech a sestavy na závodech 
i  trénincích  jsou  vždy  trošku  jiné  -  rádi 
bychom  tak  mezi  sebou  přivítali  nové 
členy a členky a tento problém vyřešili.

Nábor nových členů

Jak jste se možná dočetli již výše, rádi 
mezi sebou přivítáme nové členy.

Něco o nás...
-  Všechny nás spojuje jedno - hasiči.
-  Trénujeme každou  středu  v  pozdějších 
odpoledních  hodinách  u  rybníků  Na 
Bělkách.

-  Mimo  závodů  v  požárním  sportu  a 
tréninků pořádáme i různé společenské, 
kulturní či sportovní akce v obci.

-  Náš sbor má jednotku požární ochrany 
V. kategorie.

-  Jsme  jeden  tým,  táhneme  za  jeden 
provaz.

Koho hledáme?
-  Ženy a muže starší 14 let plné energie, 
elánu,  s  chutí  pomáhat  druhým  a 
zlepšovat se.

-  Člověka,  který  hasičům  obětuje  kus 
sebe - svůj volný čas, nápady.

-  Ženy  a  muže  do  našich  sportovních 
týmů.

Zaujalo  tě  to  a  chceš  to  zkusit? 
Kontaktuj nás na tel. čísle 730 904 300 a 
přijď se podívat na náš trénink. :-)

Těšíme se na nové tváře!

Sběr železného šrotu

V  sobotu  12.  4.  2024  jsme  provedli 
tradiční  sběr  železného  šrotu  v  naší 
obci.  Během  dopoledních  a  brzkých 
odpoledních hodin,  jsme v počtu 6  lidí z 
řad hasičů, sbírali připravené železo před 
domy  spoluobčanů.  I  když  jsme  si  letos 
museli  poradit  bez  tahače  s  kontejnerem 
a  spolehnout  se  pouze  na  přistavený 
kontejner,  což  bylo  malinko  složitější, 
kontejner jsme naplnili! 

Děkujeme všem, kteří připravili železo 
k odvozu před své domy.

Velikonoční tvoření

V  sobotu  19.  4.  2025,  od  14  hodin 
se  v  prostorách  Společenského  centra 
v  Libníkovicích  uskutečnilo  tradiční 
Velikonoční  tvoření.  Děti  i  dospělí  se 
aktivně  zapojili  do  zdobení  kraslic, 
perníčků,  výroby  dekorací  z  papíru,  či 
pletení pomlázek.

Po celou dobu bylo k dispozici drobné 
občerstvení.

Děkujeme  všem,  kteří  přišli! 
Dohromady se jednalo o 18 dětí.

Venkov liga Plačice

V sobotu 26. 4. se naše sportovní týmy 
zúčastnily  Plačického  poháru,  který  byl 
zařazen do seriálu soutěží Venkov ligy.

Sluníčko  svítilo,  ale  foukal  studený 
vítr,  takže  úplné  teplo  nebylo,  ale  lepší 
počasí než před pár týdny v Březhradě.

Ženy  měly  startovní  číslo  8.  ve 
své  kategorii  a  muži  11.  mezi  silnou 
konkurencí.

Sledovaly  jsme  s  očekáváním  útoky 
ostatních týmů a i přes to, že v Plačicích je 
nádherná dráha, nikomu se moc nedařilo. 
Chtěly  jsme  to  tedy  zlomit,  ale  bohužel, 
ani  nám  štěstí  nepřálo.  Ženy  svůj  pokus 
nedokončily, kvůli omotání hadice kolem 
ruky béčkařky. Hlavně ve zdraví.

Následovala  kategorie  mužů.  Tam 
už štěstí přálo o něco více už od začátku 
kategorie a naši muži taky předvedli pěkný 
pokus!  Rozběhnuto  to  bylo  nádherně, 
základna  vyčištěná  rychle  a  sklopeno 
26,xx na pravo a 30,40 na levo. Když se 
zamyslíme nad tím, jakým způsobem byl 
poskládán  tým,  tak  zvaně  "nouzovka", 
abychom vůbec běželi, tak to je úspěch.

Děkujeme  SDH  Plačice  za  skvělou 
organizaci  a  gratulujeme  k  umístění!  A 
samozřejmě děkujeme i komentátorovi za 
provázení celým odpolednem.

Čarodějnice 2025

Poslední dubnový den, jak už je tradicí, 
se v naší obci konalo Pálení čarodějnic za 
podpory obce Libníkovice.

Akce  byla  zahájena  v  17  hodin  ve 
Společenském  centru  v  Libníkovicích, 
od 17:30 byl připraven program pro děti 
v  podobě  Čarodějnické  stezky.  Příjemné 
posezení u piva, nealka a špekáčků trvalo 
až  do  19:15,  kdy  jsme  se  průvodem 
přesunuli, jako každý rok, ke Křížku.

Někteří čekali na místě, někteří naopak 
zůstali v Klubu u pípy.  Před 20. hodinou 
byla  zapálena  přípravená  kupa,  na  které 
jsme si později také opekli pár buřtů.

JSDH  Libníkovice  držela  na  místě 
hlídku  až  do  noci.  Děkujeme  všem 
zúčastněným! 

Venkov liga - Dobřenice 

V  sobotu  3.  5.  2025  se  naše  ženy  a 
muži  vydali  na  3.  kolo  seriálu  soutěží 
zařazených  do  2.  ročníku  Venkov  ligy, 
tentokrát  do  33  kilometrů  vzdálených 
Dobřenic.

Konečně vyšlo počasí a bylo opravdu 
nádherně!  Nálada  byla  také  dobrá  a  po 
přípravách se šlo na věc. Nejdříve běhala 
kategorie žen.

Naše  holky  chtěly  prolomit  letošní 
závodní  prokletí,  což  se  jim  časově 
trošku  podařilo,  ale  smůlu  si  tentokrát, 
po  rozdelovačce  v Březhradě  a  béčkařce 
v  Plačicích,  vybrala  košařka.  Na 
blátivém povrchu u základny se sklouzla 
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a  dopadla..  tak  trochu  bahenní  koupel, 
naštěstí  bez  zranění. Rychle  však  situaci 
zachránila  a  my  tak  dokončily  v  čase 
28,96. V konečném pořadí z toho bylo 5. 
místo ze 7. družstev. Obhajoba zlata se tak 
nekonala.

Následovala  kategorie  mužů.  Naši 
muži..  tedy  spíš  smíšené  družstvo  -  3 
ženy a 4 muži, šli do závodu bez většího 
očekávání. Sestava mužského týmu je totiž 
pokaždé jiná, bohužel.. No nic, jdeme na 
věc.  Příprava  rychlá,  start  v  pořádku,  už 
víme, že si dávat u základny větší pozor. 
Příběhy k základně dobrý, u základny ale 
naše nalejvačka zakopla o nohu strojníka. 
Před základnou bylo ještě docela sucho a 
tak proběhla kontrola trávníku z blízka. To 
nás ovšem nezastavilo,  i  přes  toto menší 
zdržení jsme ukončili pokus v čase 25,80, 
takže ostuda  to nebyla. Stačilo  to na 10. 
místo z 18. týmů.

Děkujeme za výpomoc Týně ze Sedlic 
na rozdělovači, Terce za béčka a Lukasovi 
za rozdělovač u mužů.

Děkujeme  organizátorům  za  závody, 
jen  pro  příště  prosíme  o  koberec  
k základně a kádi.

Memoriál Mirka Frýdy - 
Častolovice

V sobotu 17. 5. 2025 jsme se zúčastnili 
pohárové soutěže v Častolovicích. Počasí 
nebylo nic moc - byla zima a po útocích 
přišlo  i  několik  přeháněk,  ale  hasiče  to 
nezastaví.

A  teď  k  závodům.  Tentokrát  jsme 
složili  pouze mužské  družstvo,  doplněné 
4  ženami.  Nebo  spíše  ženské  družstvo, 
startující  v  mužské  kategorii,  protože  je 
doplněné  3 muži?  Jednoduše,  víc  se  nás 
prostě nesešlo.

Soutěže  se  zúčastnilo  8  družstev 
mužů a 2 družstva žen. Běhalo se na 2B 
na  nástřikové  terče  a  dvoukolově,  takže 
příležitost zlepšit se, byla!

Naše družstvo s rozdelovačkou na sání 
a  v  promíchané  sestavě,  uzavřelo  první 
pokus  v  čase  30,16,  takže  spokojenost 
byla,  i  přes  drobný  prostřik,  kvůli  větru, 
na levém terči.

Do  druhého  kola  jsme  šli  zkusit 
dosáhnout  na  čas  pod  30,  protože  jsme 
věděli,  že  reálné  to  je. Ale  na  to  si  ještě 
musíme počkat. Tentokrát vítr "zamával" 
s proudem pravého proudaře,  takže  jsme 
pokus zavřeli v čase 30,84. Opět kousek, 
ale spokojenost byla!

No  a  výsledek?  Z  8  týmů  mužů 
bereme  3.  místo!  Pouhou  vteřinu  za 
druhými Častolovicemi a 6 vteřin za vítězi 
z Potštejna - gratulujeme!

Pro  zajímavost,  v  druhém  kole  se 

soutěžilo  o  putovní  pohár.  Nám  utekl  
o jediné místo a zaslouženě si ho odvezli 
právě kluci z Potštejna!

Po  dokončení  útoků  obou  kategorií 
následovala  štafeta  dvojic,  kterou  si 
zaběhly  všechny  týmy.  Naše  hvězdná 
sestava (ve složení 4 ženy a 1 muž) se v 
mužské kategorii s časem 1:14 neztratila, 
na nejlepší to nemělo, ale ostuda to nebyla!

Děkujeme  SDH  Častolovice  za 
skvělou  organizaci  a  samozřejmě  také 
Honzovi  za  rozdělovač,  nejen  na  těchto 
závodech a nejen v této sezóně!

Květinový den

Ve  středu  14.  5.  2025  v  odpoledních 
hodinách,  jsme  v  naší  obci  nabízeli 
kytičky na podporu boje proti rakovině.

Letos  jsme  se  do  sbírky  zapojili  již 
potřetí!  Tentokrát  byla  sbírka  zaměřena 
zejména  na  prevenci  kolorektálního 
karcinomu a screeningové programy.

Holky nejprve prošly Borovici a Horní 
Černilov,  poté  se  vydaly  do  Libníkovic, 
kde svou obchůzku ukončily.

Celkem se v naší obci vybralo 4 472 
Kč a prodalo se 82 kvítků.

Děkujeme za podporu  sbírky, vážíme 
si každého příspěvku.

Poděkování patří také pořadateli Liga 
proti rakovině za organizaci sbírky.

Venkov liga Sedlice

V sobotu 24. 5. 2025 jsme se zúčastnili 
dalšího  kola  Venkov  ligy,  tentokrát  
v  Sedlicích.  Poprvé  v  této  sezóně  se  na 
start  postavili  také  naši  muži  "B".  Tyto 
závody  byly  jiné  v  tom,  že  všechna 
družstva dospělých startovala s jednotnou 
požární stříkačkou - jak uvádí propozice, 
jednalo se o PS 12.

Kdo  je  pozorný,  může  si  všimnout 
nových  hadic,  s  kterými  jsme  běželi 
poprvé.

Ženy  se  na  start  postavily  jako 
druhé,  respektive  třetí,  za  domácími 
"Amazonkami", které běžely mimo soutěž 
a  taktéž  domácími  Sedlicemi.  Základna 
připravena a jdeme na start. Naším cílem 
bylo,  jako  vždy,  dát  platný  pokus  a  také 
po 3 nepovedených kolech Venkov ligy, se 
zvednout a předvést povedený pokus. Po 
startu vše v pořádku,  základna vyčištěná 
velmi rychle, košík ve vodě, voda nabrána 
a mašinka ji žene dopředu. Proudařky na 
svých  místech  a  zavíráme  v  čase  21,75 
-  NOVÝ  OSOBÁK    Vlevo  rychleji  za 
20:65. Takže velká spokojenost, ať už  to 
ve  výsledném  pořadí  dopadne  jakkoliv. 
Ve výsledku z toho je 2. místo, o pouhou 
jednu desetinu sekundy.

Následuje kategorie mužů, jako druhý 
tým  startuje  naše  "áčko".  Náš  proudař 
sprintuje  od  auta  přímo  za  základnu, 
stihl  to  jen  tak  tak.  Stejně  jako  ženy  si 
přejeme platný pokus. Základna vyčištěná 
a  po  drobném  problému  na  rozdělovači 
zavíráme  v  čase  23,28.  Není  to  sice 
pokoření času žen, ani zlepšení osobáku, 
ale  pokus  úspěšný,  je  se  kde  zlepšovat, 
jako  vždy.  Za  tento  čas  berou  8.  místo  
z 18. týmů.

Béčko  startovalo  sedmé,  opět  na 
start  šlo  s  podobným  cílem,  jako  naše 
předchozí  týmy.  Vše  jim  klaplo  podle 
představ a zapisují čas 23,92. Takže pokus 
hodnotí  jako  povedený  -  někteří  i  bez 
tréninku. Ve výsledném pořadí berou 10. 
místo z 18. týmů.

Mimo dráhu, stojí za zmínku:
•   účast našeho starosty na jeho prvních 

závodech v této sezóně
•   výborný  medovník  na  doplnění 

energie od Terky
•   pozitivní nálada v týmu

Děkujeme  hasičům  ze  Sedlic  za 
organizaci závodů a hladký průběh.

Venkov liga Roudnice 

V sobotu 7. 6. 2025 jsme se zúčastnili 
dalšího  kola  Venkov  ligy,  tentokrát  
v Roudnici. Už od začátku pršelo, trať tak 
byla hodně podmáčená a klouzalo se to - 
překvapivě  to  naše  týmy  na  vlastní  kůži 
tolik nepocítily.

Po  nástupu  a  několika  změnách 
a  zmatkách  v  pořadí,  jsme  jako  ženy 
opravdu  už  šly  na  start  -  jako  3.  z  8. 
týmů v kategorii. Základna rychlá, akorát 
košařka nejdřív zkusila pevnost kádě a až 
pak tam šla s košem, první lehčí zdržení, 
které  však  nemá  vliv  na  průběh  útoku. 
Pravá  proudařka  odhodila  klubo  již  za 
rozdělovačem a tak strojnice vodu posílá 
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Festivaly a Sestry Chalupovy
Před  koncem  loňského  roku  nám 

Sestrám Chalupovým přišly dvě pozvánky 
na  seniorské  festivaly.  Jeden do Řecka a 
druhý do lázeňského města Poděbrady.

Do Řecka jsme odletěly v pondělí 12. 
května. Měly jsme mezipřistání v srbském 
Bělehradě, odtud jsme se dostaly do řecké 
Soluně. Sem pro nás přijel majitel hotelu 
Golden  Beach  v  přímořském  městečku 
Metamorfosi. 

Jelikož  jsme  byly  první,  kdo  přijely 
na  festival,  který  měl  název  Život  je 
krásný,  tak  jsme  si  vychutnávaly  klid 
tohoto  letoviska,  které  se  nachází  na 
poloostrovech Chalkidiki.

Ve  středu  přijížděli  další  účastníci. 
Směska  národů.  Byl  to  festival  sportu 
a  kultury  pro  starší  40  let.  Setkaly 
jsme  se  s  Poláky,  Ukrajinci,  Litevci, 
Bulhary,  Chorvaty, Moldavci,  Severními 
Makedonci, Slováky, Srby, Řeky a Lotyši 
a do toho nás sedm Češek.

Ve čtvrtek 15. května začala první část 
festivalu. Když  jsme  vyšly  ven  v  našich 
prvorepublikových  kostýmech,  tak  se 
s  námi  všichni  fotografovat.  Většina 
účinkujících skupin měla stejné oblečení, 
ale  my  jsme  měla  na  sobě  každá  něco 
jiného.  Už  tím  jsme  se  lišily.  U  jiného 
hotelu jsme se všichni řadili do průvodu a 
pak jsme vyšli. Za námi šli Slováci, hráli 
do kroku na harmoniky, my byly rády, že 
si máme s kým popovídat. Prošli jsme pár 

ulic a skončili jsme v parku, kde se festival 
konal.  A  tady  jsme  vystoupily  podle 
harmonogramu,  kde  jsme  měly  pořadí 
na  šestém  a  dvacátém  devátém  místě. 
Úsměvný  byl  překlad  našeho  názvu,  na 
jednom řádku jsme byly Sestry Holupovy 
a  na dalším Sestry Holuba Čecha.  Jeden 
obraz  jsme  předvedly  za  světla  a  druhý 
už zaúpěné  tmy. Na podiu nás oslňovaly 
reflektory, ale  i  tak  jsme to daly 
skoro po slepu. 

V  pátek  jsme  měly 
zamluvenou  plavbu  lodí. 
Autobus nás převezl do přístavu 
Ormos  Panagias,  kde  jsme 
nastoupily  na  pirátskou  loď. 
Na  lodi  jsme  si  užily  pořádné 
zimy.  Cestou  jsme  viděly  horu 
Athos, ta má výšku 2033, na ní a 
kolem ní je mnišský stát a pod ní 
kláštery. Těch je tady dvacet, my 
jich viděly pět. Žije zde asi 2000 
mnichů.  Z  dvaceti  klášterů  je 
sedmnáct  řeckých,  jeden  ruský, 
jeden srbský a jeden bulharský

V  sobotu  byla  druhá  část 
festivalu.  Tentokrát  začal  dřív, 
končilo  se  za  světla.  Po  našem 
druhém  vstupu  jsme  byly  na 
podiu zadrženy, abychom za náš 
výkon dostaly ocenění - plaketu. 
Samozřejmě, že naše radost byla 
obrovská.  V  neděli  18.  května 

jsme se vrátily domů.
Další  festival,  kterého  jsme  se 

zúčastnily,  se  konal  v  neděli  8.  května 
v  Poděbradech.  Této  akce  se  zúčastnilo 
šestnáct  souborů  z  celé  republiky,  jenže 
my  jsme  získaly  Zlatou  cenu  poroty.  I 
tady jsme se radovaly a to tak, že jsme jely 
vlakem do Hradce s medailemi na krku.                                    

Zdeňka Klimešová

pomaleji.  Nakonec  uzavíráme  v  čase 
26,16 (vlevo rychleji za 23,xx). Tento čas 
nám  v  těchto  těžších  podmínkách  stačil 
na  výsledné  2.  místo.  Zároveň  bereme 
14 bodů do tabulky a posouváme se na 5. 
příčku v průběžném hodnocení.

Následuje  kategorie  mužů.  Základna 

taky čistá, i s podklouznutím košařky, ale 
savice se nám nedaří  spojit. Mašina  jede 
na plný výkon, saje vzduch a voda dlouhé 
vteřiny nikde. Pod 30 vteřin se časomíra 
ale uzavřela a stačilo to na 6. místo z 12. 
týmů.

Děkujeme Martinovi  za  výpomoc  na 
rozdělovači  a  všem,  kteří  nás 
podporují, ať už na místě nebo 
vzdáleně.

Dětský den

Letos,  stejně  jako  minulý 
rok,  jsme  zvolili  pozdější 
termín - 8. 6. 2025. A opět se 
nám to vymstilo.

Původní  plán  byla  stezka 
s  hasičskou  tématikou,  která 
měla být již minulý rok. Počasí 
to ale chtělo jinak.  Takže jsme 
se  stejně  jako  před  rokem 
usadili ve vnitřních prostorách 
Klubu  Libníkovice.  Hráli  se 
různé  stolní  hry,  stejně  jako 

před  rokem,  akorát  letos  jsme  je  opět 
obnovili, aby to nebyla nuda!

Venku  pod  střechou  byla  k  dispozici 
džberová  stříkačka.  Proudem  vody  tak 
děti  shazovaly  připravené  lahve.  Za 
zapůjčení i s obsluhou děkujeme hasičům 
do Častolovic.

Během  odpoledne  bylo  k  dispozici 
občerstvení  v  podobě  párků  v  rohlíku 
a  nealkoholických  nápojů,  oboje  mělo 
úspěch.

Celkem  k  nám  zavítalo  17  dětí  
s  doprovodem.  Každý  z  nich  obdržel 
balíček, nejen se sladkostma.

Nejoblíbenější hrou mezi dětmi se stal 
"Magnet".

Těšíme se na příští rok a doufáme, že 
už nám ta stezka konečně vyjde!

Aktuality  z  dění  v  našem  sboru 
naleznete také na našich sociálních sítích 
- Facebooku a Instagramu.

Přejeme  všem  klidný  průběh  léta  a  
s ním spojených letních prázdnin.

Alena Chudá, SDH Libníkovice
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Svatováclavský koncert
se koná

27. 9. 2025 od 18:00
v kostele sv. Václava v Číbuzi

 

Vystoupí studentský pěvecký sbor Squadra Risonante 
z Biskupského gymnázia v Hradci Králové pod 

vedením Mgr. Františka Nováka. Sbor loni vystupoval 
v Německu, Francii, Švýcarsku i ve Španělsku v 

katedrále Sagrada Familia v Barceloně. Na programu 
budou duchovní, lidové i populární skladby.

Srdečně zve Římskokatolická farnost Číbuz

Kaple Navštívení Panny Marie ve Smržově
Poutní program v roce 2025

Poutní mše
v pátek 15. 8. v 17:00
a v neděli 7. 9. v 15:00

Požehnání opravené křížové cesty v sobotu 20. 9. 
Pravidelná modlitba růžence každý pátek v 16:30

Slavnostní požehnání 
opravené křížové cesty 

ve Smržově
Obec Smržov a Římskokatolická farnost Číbuz

Vás zvou na slavnostní požehnání
opravené křížové cesty ve Smržově
u kapličky Navštívení Panny Marie

v sobotu 20. září 2025 
od 14 hodin mše svatá

 
po mši cca od 14:45 požehná křížovou cestu nový 

pomocný biskup královéhradecký  
Mons. ThLic. Prokop Brož, Th.D.

Poděkování patří mnoha dárcům a všem obcím, 
díky jejichž příspěvku mohla obec Smržov opravu 

provést.



Oprášeno z kronik42

inzerce

Rok 2016

Tento rok se nesl ve znamení 90 let od 
založení  oddílu  organizované  kopané  v 
naší obci. Písemný záznam o této bohulibé 
akci z kroniky z roku 1926 zní takto:

„O hlavních prázdninách r. 1926 
přikročeno k založení spolku. Chtěli 
jsme již dříve učiniti tento odvážný krok, 
ale nebylo dostatek naděje v prosperitu 
spolku, hlavně proto, že bylo velmi málo 
opravdových nadšenců pro sportovní ideu. 
Později však, i přes výstrahy a varování 
několika liknavců, nedali jsme se odstrašit 
a rozhodli jsme se založiti nový spolek, 
vésti jej k rozkvětu a brániti jej, bude-li 
třeba. S tímto předsevzetím založili jsme 
dne 12. července 1926 Sportovní klub 
Libřice.“

Spolek byl založen tím, že byly sepsány 
podmínky  členství,  jež  jsou  následující: 
Řádným členem  je  ten,  kdo účinkuje  při 
hře.  Kdo  se  přihlásí  za  řádného  člena, 
obdrží  legitimaci  za  1 Kč  a musí  se  dle 
možností  dostaviti  na  tréninky,  a  to  v 
pondělí, ve středu a dle dohody i v neděli. 
Neúčast musí  být  řádně  omluvena.  Člen 
musí  složit vklad 5 Kč a zavazuje se, že 
bude platit příspěvek 50 haléřů týdně.

Míní-li  člen  z  klubu  vystoupiti,  jest 

povinen  14  dní  předem  své  rozhodnutí 
oznámiti vedoucímu, vrátit legitimaci, na 
jejímž základě mu bude vklad 5 Kč vrácen 
–  tehdy,  jestliže  má  členské  příspěvky 
zaplaceny.

Trénovalo se v Špatenkově sádku (za 
hospodou),  míčem  pánů  J.  Duška  a  V. 
Špatenky. Průměrná účast byla 10 členů. 
V Jaroměři u pana Svobody byl za 69 Kč 
zakoupen kopací míč. Klub zaplatil pouze 
obal  za  55  Kč,  neboť  Bartoň M. 
se  uvolil  zaplatiti  duši  za  14 Kč, 
kterou při trénování poškodil.

Koupě  klubového  míče 
znamenala  povznesení  spolku 
v  očích  místního  obecenstva, 
na  čemž  nám  nemálo  záleželo, 
neboť  v  obci  bylo  velmi  málo 
přátel  mladého  spolku,  zato  však 
mnoho odpůrců sportovního hnutí. 
Nemálo  jsme  se  proto  radovali, 
slyšíce z úst některého  libřického 
občana  poznámku:  „No  vida,  jak 
se  hoši  činí,  už  si  ušetřili  na  balon.  Jen 
aby  se  dobře  snášeli  a  dlouho  se  udrželi 
pohromadě...“

Tolik  zatím  k  začátkům  hry  míče 
kopaného v naší obci...

Z  ročníku  2016–17  IV.  třídy  stojí 
pochopitelně  za 
zmínku  tradiční 
derby  s  B  týmem 
Černilova.  Hrálo  se 
20. srpna v Libřicích. 
Utkání  probíhalo 
od  začátku  ve 
svižném  tempu,  po 
celých  90  minutách 
se  produkoval 
sympatický,  úporný 
fotbal.  Utkání 
skončilo  remízou 
2:2,  když  naše 
branky  vstřelili 
Volter  a  Hejzlar.  Za 
hosty skóroval  jejich 
nejlepší  hráč,  šutér 
Jelen.

3.  září  2016  – 
Oslavy  90.  výročí 
založení  fotbalového 
oddílu  na  hřišti  v 
Libřicích.  Pavel 
Štrajt,  předseda 
Slávie  v  Deníku 
Královéhradecko:  
Nejdříve  se  utkaly 
týmy  starých 
gard  –  domácí 
SK  Slavia  Libřice 

a  stará  garda  SK  Černilov. 
V  tomto  sousedském  souboji  těsně 
zvítězili hosté z Černilova výsledkem 3:2. 

Před  začátkem  mistrovského 
utkání  A  třídy  byli  u  příležitosti 
výročí  založení  fotbalového  oddílu 
oceněni  za  dlouhodobou  podporu  a 
rozvoj  fotbalu  v  Libřicích  pánové: 
Jiří  Kalenda,  Jaroslav  Rulf, 
Josef  Jedinák  a  Jiří  Budinský  st. 

V hlavním utkání sportovního odpoledne, 
v  zápase  4.  A  třídy,  nastoupila  domácí 
SK  Slavia  Libřice  proti  vedoucímu 
týmu  soutěže  –  SK  Libčany  B. 
Zde  se  již  po  bojovném  výkonu  proti 
fotbalovějšímu soupeři z těsného vítězství 
1:0 radovali domácí.

Oslavy  devadesáti  let  fotbalu  v 
Libřicích  měly  důstojný  průběh.  Byly 
setkáním  mnoha  fotbalových  generací, 
které  si  společně  připomněly  bohatou 
historii  klubu  SK  Slavia  Libřice. 
Součástí  byla  také  výstava  klubových 
kronik.  Po  celý  den  panovala  ve 
sportovním  areálu  velmi  dobrá 
nálada  u  všech  přítomných,  kterých 
se  sešlo  opravdu  mnoho  (přes  200). 
Večer  byla  oslava  završena  taneční 
zábavou  s  výborně  hrající  kapelou 
OSAKA.

SK  Slavia  Libřice  děkuje  všem 
fanouškům za přízeň. Velký dík patří také 
všem sponzorům za podporu.

Sestava Slávie vs. Libčany: Adamovič 
-  P.  Ličman,  J.  Štrajt,  P.  Hrubý,  Raich  - 
Volter, Králik, Hejzlar, Mildner - Sapižák, 
Hrabě, Miklošin.

 pokračování příště
Josef Jedinák, kronikář Slávie Libřice

Z historie SK Slávie Libřice - pokračování
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Dětský den v Černilově

Pálení čarodějnic ve Výravě

Creato Černilov



Černilovský dvůr


